
Jr'GYZőKÖNyv

Készült a Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testtiletének
2023. december 18-án (hétfő) 14,00 órai kezdettel a Polgármesteri Hivatal

(Budapest, IV. ker. István tlt 14.II. em.) Dísztermében tartott üléséról

A képviselők közül ielen vannak:
Altfatter Adalbert
dr. Dabous Fayez
Czigler Lászlő
Czinke Sára
Déri Tibor
Hladony Sándor
Molnár Tibor
Maholányi Zsolt

(1e fii)

ozsváth Kálmán
Perneczky Lászlő
Rácz Norbert
Rádi Attila
dr. Szabó Gábor
dr. Szabó Béla
Szabó Balázs
Szecsődi Tamás

Szécsi Péter Pál
dr. Trippon Norbert
Vasvári Lászlő

Az ülésre később érkezett: -

Az ülésről távol van: Farkas István' Nagy István

Jelen vannak (részben tanácskozási joeeal):
Bedő Katalin alpolgármester
dr. Moldvan Tünde jegyző
dr. Szentes Kinga Szociális Főosztály vezetője
dr. Bognár Ildikó Igazgatási Főosztály vezetője
Mike Józse fné lgazgatási osztály v ezetője
Mártonffy István Főépítészi Iroda vezetője
Juhász András Gazdaság1 Főosztály vezetője
Szakács Viktor Szociális osztá|y vezetóje
Palánkay P atrtcia Személyüg yi o sztály v ezetője
Madar ász Zsuzsanna Lakásügyi o sztály v ezetője
Vesza Erzsébet Ifiúsági, Sport, Művelődési és oktatási osztály vezetője
T. Kovács Beáta Adőigazgatási osztály vezetője
dr. Piros Judit Vagyongazdálkodási osztály vezetője
Ilcsik orsolya Pénzügyi és Számvite|i osztály vezetóje
Gerhát Zoltfuné Ügyviteli osztály vezetője
Mohai Zo|tán Önkormányzati Rend észet v ezetője
Mikó Alexandra Kabinetvezető
Simondán Bence Kabinetvezető
dr. Pécsi Szilvia Kabinetvezető
dr. Hegedíis Ákos referens
Csernyánszkyné Római Aranka Informatik ai osztá|yvezető helyettes

Dérí Tibor
Köszönti a Képviselő-testület tagsait, Kanász-Nagy Máté és Varju Lászlo országgyűlési
képviselő urakat, a megjelent vendégeket, a közmeghallgatásru érkezőket, valamint a Hivatal
munkatársait. Megállapítja, hogy a képviselő-testületi ülés 19 fovel hatrírozatképes.
Szomorú kötelességének eleget téve tájékoztatja a Képviselő-testületet, hogy 81 éves korában,
amai napon elhunl Dózsa Lászlő szinész, az Újpesti Szittház korábbi művészi vezetője és
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forendezője, érdemes és kiváló művész. 2005-ben Újpestért Díjjal tüntették ki, 2016-ban
Budapest Diszpolgára lett, emellett több állami elismerésben is részesült. l956-os emlékérem,
HrÍség aHazáhozÉrdemrend nagykeresztje, a MagyarKöztársasági Érdemrend tisztikeresztje,
Szabadság Hőse emlékérem, Nagy Imre-érdernrend, Érdemes művész, Kiváló művész. Halála
nagy veszte ség az Újpesti közösségnek, a család gyászában osztoznak, Önkormányzatunk saját
halottjának tekinti. Kéri, hogy egy perces néma felállással adőzzanak emlékének'

Déri Tibor
Folytatódik az ülés, először a napirendről fog szavazni a testtilet. Észrevétel nem lévén
szavazásra teszi fel a napirend elfogadásáról szóló határozatijavaslatot.

Budanest Főváros IV. kerület Úipest Önkormánvzata Képviselő-testületének
229I2023.(XII.18.) határozata a napirend elfoeadásáról
Nyílt ülés

KOZMEGHALLGATAS

1. Javaslat a szociális rászorultságtól fiiggő pénzbeli és természetben nffitott szociális
ellátásokról szóló 1512022. (IV. 28.) önkormányzati rendelet módosítására
Előteqiesztő: Déri Tibor polgármester

2' Javaslat a lakások és nem lakás céljára szolgálő helyiségek elidegenítéséről szóló
7/1994. (V' 4') önkormányzati rendelet, valamint az Önkormányzat tulajdonában álló
lakások lakbérének mértékéről szőlő 40/2011. (XII. 19.) önkormányzati rendelet
módosításara
Előterj esztő : P erneczky Lászlő alpol gármester

3' Javaslat a személyes gondoskodást nyújtó szociális és gyermekjóléti ellátásokról szóló
önkormányzati rendeletek módosítására
Előterj esztő : P erneczky Lászlő alpol gármester

4. Javaslat Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata 2024. évi átmeneti
gazdálko dás áró l szó 1ó rendel et m e galkotás ára
Előterj esztő : dr. Trippon Norbert alpol gármester

5. Tájékoztatás a településrendezésí eszközök 2023. évi hatályosulásáról, a
tap aszta|atokró l, val amint a 2020 -2023 . évek összefo glaló j elentése
Előterjesztő : Déri Tibor polgármester

6. Döntés Budapest Főváros tV. kerület 9. számű, Káposztásmegyer Lakótelep
Városszerkezeti egység KeÍületi Építési SzabályzatÍrő| szóló 3l20l9. (I.30.)
önkormányzati rendelet, Íves ut -765121327 l'tsz névtelen gyalogut _ 765121523 hrsz
gyalogút (Huszt sétány) és a Sándor István utca által határolt tömb területére vonatkozó
módosításának vélemén y eztetési tervdokumentációj ával kapcsolatban
Előteriesztő: Déri Tibor polgármester

7. Javaslat Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzat Gazdasági Intézménye
gazdaság1 igazgatői (magasabb vezető) munkakörére vonatkozó kinevezés
hozzájárulásről
Előter-iesztő : dr. Trippon Norbert alpolgármester
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8. Javaslat a Polgármesteri Hivatal és Gazdasági Intézmény 2024. évi belső ellenőrzési
tervei nek j ó v áhagy ásár a
Előterjesztő: dr. Moldván Tünde jegyző

9. Javaslat Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Polgármesteri
Hivatalának 2024. évi igazgatási szünetére
Előterjesztő: dr. Moldván Tünde jegyző

10. Javaslat Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzat Po|gármesteri Hivatala
Jegyzői Titkárságán és a Városüzemeltetési és Környezetvédelmi osztályán lévő üres
ál l áshel yek b etö ltés éhe z v alő el ő z ete s ho zzáj árulásr ő|
Előterjesztő : Déri Tibor polgármester

1l. Javaslat Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Polgármestere
szab ads ágának i gén yb evétel éro l s zó l ó táj ék o ztatás el fo gadás ára
Előterjesztő: Déri Tibor polgármester

12. Tájékoztatás 2023. november 2I. napja és 2023. december 12. napjaközött átruházott
hatáskörben hozott döntésekről
Előterjesztő : Déri Tibor polgármester

l 3 . B eszámoló l ej rírt határidejű határ ozatok végrehaj tásáró l
Előterjesztő : Déri Tibor polgármester

14. Egyebek
(19 igen, elfogadva)

rÖzvrBcHALLGATÁS

Déri Tibor
Elmondja, megkezdődik a közmeghallgatást és átadja a szőt dr. Moldván Tünde jegyző
asszonynak, ho gy ismertesse a közmeghall gatás szabályren dszer ét.

dr. Moldván Tünde
Tisztelt Jelenlévők! Tisztelt Újpestiek! Először ismerteti a közmeghallgatás menetének
szabá|yait. A közmeghallgatásra feltett kérdéseket témakörönként csoportosítva fogja
ismertetni, és amennyiben a kérdést feltevő jelen van, úgy ismerteti a kérdéseit. A jelen lévő
állampolgámak kettő perc áll rendelkezésére, hogy kiegészítse az álta|afeltett kérdéseket, majd
ezt követően témakörönként csoportosítva Polgármester úr, az alpolgármesterek és a jegyző fog
válaszolni a feltett kérdésekre. A beadványoző ny|atkozik, hogy a vá|asztelfogadja vagy nem'
amennyiben nem fogadja el a vá|aszt, arről a Képviselő-testtilet vita nélktil dönt. A rövid
ismertető után kezdődhet a közmeghallgatás.
Megkérdezi, úr jelen Van-e a közmeghallgatáson? Nincs jelen. Megkérdezi,

úr jelen van-e? Megállapítja, hogy o sincs jelen, így a távollévők 15 napon
belül írásban kapják meg a választ a feltett kérdéseikre. Tájékoztatásul elmondja' a
Polgármesteri Hivatalban igazgatási szünet lesz2024.január 2-ig és ezen időpont nem számit
bele ebbe a határidőbe.
Megállapítja, a következőkérdező jelen van az ülésen.
Ismerteti a feltett kérdéseit: ,,A Knézits Károly utcaban 2020 óta folyamatosan rongólják az
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utcában parkoló autókat. Kiszúrják az autó kerekeket, rendszómokat lopnak, betörik a
széIvédőt, letörik a tülíröt, megkarcoljók az autókat. A rendőrségen a legtÓbb ügbenfeljelentés
történ' A szinte mindennapos rongáIás miatt a Nádor utca érintett részén a lakók kamerókat
szereltek fel' A rendőrség a kamerók segítségével beazonosította az illetőt, de az Üg,,észség
megszüntette az eljárást' A kamerák felszerelése miatt, mindenki ellenőrzést kapott, majd
felszólították őket a knmera leszerelésére. Ezért kérik, hogl egl közterületi tér/igtlelő rendszer
telepítését tómogas s a az Önkormányzat.''
Megkérdezi a beadványozőt, van-e kiegészítése a feltett kérdéshez?

Kiegészítésként elmotldja' az Ügyészség az igyet |ezárta azza|, hogy nem jól látszik a
felvételen azi|Iető, pedig álláspontja szerint jól |átható,hogy honnan jött ki az ember, leguggolt
az autő mellé, kisárta a kerekét. Ismét lezárták azigyet, nem történik semmi.

dr. Moldván Tünde
Felkéri Czigler Lászlő alpolgármester urat, hogy válaszoIjamega kérdést.

Czieler László
Igyekezett a Kapitányságvezető úrnál utána járni ennek a kérdésnek, akinek, mivel a
nyomozások folyamatban vannak, ezért nem állt módjában választ adni. Az Ügyészségnél is
érdeklődött, és azt az információt sikerült megszereznie, hogy az i|letó nem büntethető.
A térfigyelő kamerák telepítésével kapcsolatban elmondja, megvizsgálják a mtíszaki
lehetőséget, és úgy gondolja, valószínűleg fognak fudni arra a területre kamerát felszerelni. A
jövő évi kamerafejlesztések között ez a teru|et prioritást fog élvezni. Nyilvánvalóan ez Íem
fogja megakadályozni,hogy Önöknek anyagi kárt, életveszélyes helyzetet okozzon,hiszen egy
autógumi kisárása nem csak azt jelenti, hogy anyagikárt okoz, hanem, ha menet k özben durran
ki a kerék, akkor abból komoly baleset is lehet. Amire az Önkormányzatnaklehetősége van azt
meg fogiák tenni és a térfigyelő kamera telepítését 98 oÁ-banmegígéri.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi a beadványozőt, hogy elfogadja-e aválaszt.

a kérdésére adott választ elfogadja.

dr. Moldván Tünde
Mep!<érdezi,' úr jelen van-e? Megállapítja, hogy nincs jelen. Megkérdezi,- úr jelen van-e? Megállapítj a,hogy nincs jelen. Megkérdezi' úr jelen van-
e? Megállapítja' hogy nincs jelen. Megkérdezi, i- _ 

úr jelen van-e? Megállapítja,
hogy ő sincs jelen, így atávollévők írásban kapJák meg a vá|aszt a feltett kérdéseikre.
Megállapítja, hogy i úr jelen van az ülésen.
Ismerteti a kérdéseit:
Lrész: Azt hallottuk, hogy bevezetésre keral Újpesten is az otthonápolást végzők támogatása
az önkormányzat által. Tisztóban vagtunk vele, hogt ez az állam feladata lenne, igl naglon
örülünk, hogl az önkormányzat kiegészíti ezt a juttatást'
Mit lehet tudni erről, ki juthat ilyen támogatáshoz, mivel támogat pontosan az önkormányzat?
2' rész: Azt olvastam, hogl Úipest Önkormányzata tÓbb defibrittótor készüléket is beszerzett az
év folyamán, melyeket az újpesti óvodákban helyeztek el.
Ug,l gondolom, hogl ez egl nagtszeríÍ kezdeményezés az onkormányzat részéről, az újpesti
családok nagyobb biztonságban tudhatják gyermekeiket a köznevelési intézményekben.
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osszesen mennyi lalszüléket szerzet be az onkormányzat? Volt-e már szükség rájuk? Tervezik-
e, hogl bővítik a szómukat?
Megkérdezi a beadványozőt, van-e kiegészítése a feltett kérdéshez?

Megkérdezi, ha van ilyen otthonápolást végzők támogatása, hogy \ehet azt igényelni?

dr. Moldván Tünde
Aválaszt Déri Tibor polgármester úr fogja megadni

Déri Tibor
Yálaszában elmondja, a mai képviselőtestÍ'ileti ülésen kerül napirendre 1. pontként a szociális
rászorultságtól fiiggő pénzbeli és természetben nyújtott szociális ellátásokról szóló |5l2o22.
(IV. 28.) önkormányzati rendelet módosítása. A rendeletmódosítással bevezetni tervezett új
jogcímen mindhárom típusú ápolási díj esetében jáma az Önkormányzat á|ta| biztosítandó
kiegészitő támogatás. Most az Államtól, emlékei szerint, 45.000 és 95.000 forint közötti
összeget kapnak havonta, attól fiiggően, hogy milyen rászorultat ápoln ak. Ezthavi 1 5.000 forint
összegű támogatással egészíti kis az Önkormrínyzatkiegészitő támogatásként, amennyiben a
Képviselő-testület úgy dönt, hogy ezt támogatja. Az e|őző héten a Népjóléti és Lakásügyi
Bizottság megszavazta ezt a rendelettervezetet és támogatásáről biztosította egyhatlgűIag az
onkormányzat Képviselő-testtiletét. Iey most a képviselő-teshileti ülésen kerül majd
napirendre' A Rendeletmódosítás javaslatot tesz továbbá a gondozási támogatás jövedelmi
feltételeit szabá|yoző rendelkezés szerinti az egy főre jutó jövedelem 2O0 %-rő| 3OO oÁ-ra

történő emelésére is. Ezáltal sokkal többen tudjak majd igénybe venni azt a támogatást, ami
most is létezik a rendeletben.
A másik a defibrillátorokhoz kapcsolódó kérdés volt' hogy összesen mennyi készüléket szerzett
be az Önkormrányzat? Yo|t-e már szükség rájuk? válasLaaan elmondja,'Önkormán5rzatartk a
,'Mentsünk együtt életet'' kampany keretein belül összesen 20 db defibrillátor készíiléket
szerzett be idén az újpesti óvodák részére. Ezek meglehetősen egyszerúen használható, hangi
és képi utasításokkal ellátott készülékek.
A defibrillátor készülékek a|kalmazásanak elsaj átitásához oktatást ts szerveztünk az ott
dolgozók részére, illetve azintézményeink falára femtáblákat helyezttink el annak érdekében,
hogy szélesebb körben is tájékozódhassanak a kömyéken élők, va1y az arra járók, I.ngy az
épületben defibrillátor készülék található. Éppen ezért nem csak gyermek, hanem felnőtt
tappancsokat is rendelttink a készülékekhez.
Tudomása szerint eddig nem volt szükség rájuk, reméli ez igy is marad és az akkumulátort hat
év után csak ki kell cserélni és tovább használhatóak ezek a készülékek. Arra a kérdésre
válaszul, tervezik-e bővíteni a számukat elmondja, véleménye szerint az embei élet a
legfontosabb, igy a következő évben újra felmérik, melyek azok a létesítmények, ahol ilyen
készülékeket célszerű elhelyezni.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi a beadványozőt, hogy elfogadja-e aválaszt.

' a kérdésére adott választ elfogadja.

dr. Moldván Tünde
Megállapítja, hogy ljelen van az ülésen.
Ismerteti a kérdéseit:
]. Szeretném megkérdezni, hogl az Újpest szerte eglre népszerűbb lokalis kr;zösségi
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rendezvényeket ki tudnák-e egészíteni egl Izzó napok programmal? Korábban volt már ilyen
rendezvény. Azt gondolom a múlt emlékeire való tekintettel és a lakókr;rzetünk lokálpatrióta
mivolta miatt tavasszal itt is megvalósíthatnánk egl színvonalas, emlékmegőrző és feltóró
eseményt, melyen a fiatalabb nemzedék is megismerheti a lakótelepank múltját. Véleményem
szerint volna rá igény.
2. A mósodik kérdésem a közbiztonságot illeti' Sajnos sok esetben találkozhatunk felelőtlen
lakókkal, akik az építési hulladékaikat, vag/ megunt lomjaikat nem az erre kijelölt időpontban
viszik az utcára a lakások elé. Ilyen esetben mit lehet tenni? Kit kell értesíteni, illetve milyen
számonkérés foganatosítható az elkÖvetőkkel szemben. Több esetben láttam intézkedni a
Kozterület Felüg,leletet. Ezek milyen szómban vezettek eredmény'e, milyen intézkedéseket
hajtottak végre. illene hoglan lehetne visszaszorítani ezen illególis tevékenységet?

dr. Moldván Tünde
Az első kérdés esetében felkéri Bedő Katalin alpolgármester asszonyt a válaszadásra.

Bedő Katalin
Tisztelt ' Megköszöni az észrevételét. Őt is úgy gondolják, hogy ezeknek a
lokális rendezvényeknek óriási közösség összekovácsoló hatása van, és nagyon jől látja
Staubach úr, hogy van rá igény. A jövő évi programtervezés folyamatban van. Javaslatát ak
mérten igyekeznek figyelembe vanni és megvalósítani.

dr. Moldván Tünde
A második kérdésre Czigler Lászlő alpolgármester úr válaszol.

Czigler Lászlő
Yá|aszában elmondja, ha mindenki jogkövető magatartást tanúsítana, akkor ezt a kérdést fel
sem kellene tenni, de sajnos valóban azt tapasztalják, hogy már jóval a lomtalanítást
megelőzően kihelyezik a lomokat. Sokkalnagyobb probléma, hogy miután az FKF munkatársai
elszállítottak a lomokat, utána is tesznek még ki. Ez azért probléma, mert ilyenkor a
Városgondokságnak, esetleg a Rendészet munkatársainak kell intézkedni, vagyhosszas kérésre
az FKF munkatársai visszatérnek és elszállítják ezeket azutőIagkihelyezett lomokat.
A 2O23-as esztendőben 124 esetben szabtak ki az Önkormányzati Rendészet munkatársai
2.340.000 Ft-os bírságot, illetve 17 esetben közigazgatási eljarás megindításátkezdeményezték
a szab ály sértőkkel szemben.
Végtelenül elszomorítja, hogy valaki megveszi azíj szet'tényt vagy ülő garniturát, és a megunt,
lecserélt darabok valamelyik közparkban vagy aház mellett kötnek ki. Ezek elszállitásanagyon
sok pénzbe keru| az Önkormányzatnak. Megköszöni a Városgondokság munkáját' hogy időt,
pénzt nem kímélve ezt megteszik.

dr. Moldván Tünde
Mivel elmaradt, ezért' ', most kiegészítheti a beadványát.

Kiegészítésében elmondja, ha valaki kiteszi a régi holmikat, akkor jó eséllyel számithat ana,
hogy az onkormányzat elszá|Iítja és ezzelneki nem kell konténert rendelnie. A felderítést és a
büntetést szeretné, ha nagyobb lelkesedéssel és hatékonyabban végeznék.
Az Izző lakótelepi nappal kapcsolatban elmondja, örömmel veszi, hogy az onkormányzat így
fogadja a kérését. Elmondja, az lzző lakótelep nem olyan, mint a Káposztásmegyeri vagy a
Nyár utcai lakótelep. Az egy lokállis, kisebb és eleve meghatározott lakók által lakott lakótelep,
közös múlttal, a kollégák lakótársak lettek. Szeretné, ha a rendezésben kooperálnának a
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helyiekkel, a helyi lokálpatriótákkal, nehogy úgy járjanak,hogy sikertelen legyen arendezvény,
és olyan programokat szervezzenek, ami igazán nem áll közel azlzző |akőtelep lakóihoz.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi a beadványozőt, hogy elfogadja-e aválaszt.

a kérdéseire adott válaszokat nem fogadja el.

Déri Tibor
Mivel a kérdéssorára adott válaszokat nem fogadj a el, igy szavazástateszi fel
a Képviselő-testületnek a válaszok elfogadására vonatkozőhatározati javaslatot.

Budapest Főváros IV. kerület Úipest Önkormánvzata Képviselő_testületének
230 l 2023. (XII.18.\ határ ozata
Budapest Főváros IV' kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testtilete úgy dönt, hogy
l - beadványáraadott válaszokat elfogadja.
(14 igen, 2 nem,3 tartóZkodással elfogadva)

dr. Moldván Tünde
Megállapítja, hogy jelen van az ülésen.
Ismerteti a kérdéseit:
Nag1lon köszönünk minden olyan erőfeszítést, melyet a Farkas- erdő védelmében tesznek.
Ezzel kapcsolatban nagyon örülünk, hogl nem épült meg az Íiász Központ és nem harapnak le
egy bő hektáros részt az erdőből, csak azért, hogl lavaldazzenek ott. Ami óriási károkat okozna
az állat és növényvilágnak. Mikor lesz védett a Farkas-erdő, és ugye eZ nem jelenti azt, hog1l ne
tudjunk bográcsozni a kijelalt helyeken?
Itt szeretné elmondani, hogy ez egy témakörönként csoportosított kérdés, i és

beadványoző is a Farkas-erdőre vonatkoző kérdést tett fel. Déri Tibor
polgármester úr adja meg a Farkas-erdővel kapcsolatos kérdéssorra a választ. Megállapítja,
hogy nemkívánjakiegészíteni abeadványát.

Déri Tibor
A Fővárosi Közgyílés 2023. december I3-án,17 igen, egyhangu szavazatta| elfogadta, hogy a
Farkas-erdő 31 hektáros területének védetté nyilvánítását. Ezzel a tenilet jogilag is helyi
védettséget kapott!
Ez egy nagyon hosszú folyamat eredménye, hiszen mind az Államot képviselő Pilisi
Parkerdővel, mind a Fővarosi Önkormányzattal, valamint a kezelést végző pot<BRt-tel is
egyeztetéseket kellett folytatni. A szakértők elvégezték az é|őv1lág vizsgálatát, mely alapjan
megállapították, hogy a Farkas-erdő védettségre j avasolt.
A sokak által előszeretettel haszná|t Farkas-erdő azon része, melyet leginkább sportolásra,
kikapcsolódásra és az ön által említett bográcsozásra is használnat, továbbra is használható
Iesz, igy senkinek semmilyen kára nem sztrmazikabból, hogy az erdő 3l hektáros része védett
lett. Ertik, hogy valakik el szeretnék venni az etdőt, de ők vissza szeretnék adni azújpestieknek,
a budapestieknek, hogy közösen használják és tiszteletben tartsák magát az etdőtis, ezértkapta
a védettséget.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi a beadvrínyozőt, hogy elfogadja-e aváIaszt.

- 'akérdésére 
adott választ elfogadja.
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dr. Moldván Tünde
Megállapída, hogy r - jelen van az ülésen.
Ismerteti a kérdéseit:
]. Lesz-e LED-izzó osztás megint?
2. Jól sikerüIt az utalványosztás a nyugdíjasolcnak naglon jó ötlet, hogl a piacon levdsárolható
utalványt kaptak, nem lcrumpliszsákokat kellett cipelniük. lesz-e jövőre is ilyen utalványosztás?
És rcrvezik, hog1l masok is, pl. naglcsaládosok jogosultak legtenek rá?
3' Lemaradtunk a komposztálóról és esővízg1,,űjtőről, lehet kapni majd javőre?
4. Idén is kaptunk FKF zsakot ősszel. Tervezik, hogy esetleg tavasszal is adnak? Hasznos lenne
abban az évszakban is, nemcsak ősszel.
5. Nagyon tetszenek az onkormónyzat vadvirágos áglásai, ktjlonösen az, hog,, felbontották a
Rózsa utcai osztósóvot és virógosították. A levendulapark is naglszerű. Az a kérdésem, hog1t
terveznek-e iiltetni még virágokat máshova?
Megállapítja, hogy nem kívánjakiegésziteni a beadványát. Felkéri dr. Trippon
Norbert alpolgármester urat' hogy válaszolja meg a kérdéssort.

dr. Trippon Norbert
Először a LED izző osztás kapcsán mondana néhány mondatot. Megköszöni, hogy pozítívan
ítéli meg a LED izző osztást, amely ingyenesen valósult meg a lakosság számára. A legutóbbi
alkalommal közel 47.000 darab LED izzőt tudtak ingyenesen biztosítani az újpesti lakosság
számáta és 10 500 fo vette át ezeket a LED izzőkat. Természetesen a következő esztendőben is
terveznek LED izző osztást a lakosság számára,hiszen az atapasztalat, hogy mivel a LED izzők
sokkal hosszabb élettartamúak, energiatakarékosabbak és számos más előny szól mellettt'ik a
hagyományos égőkkel szemben, jelentős energia-megtakarítást is eredményezhetnek a
háztartásokban. Ugyanakkor aztis szeretné kiemelni, hogy Önkormányzafittkfontosnak tartja
az önkormányzati intézményekben is aZ energiahatékonyságot, ezért mintegy 33
intézményünkben, többek között a Szakrendelőben, óvodríkban, bölcsődékben, szociális,
kulfurális intézményekben cserélték ki a hagyományos égőket LED izzől<ra. Az a szah'rnai
standart, hogy ezzel a világítás energiaköltségeinek nagyságrendileg40Yo-a is megspórolható.
Tehát önkormányzati és újpesti lakossági viszonylatban is jelentős energia megtakarítással
járhat együtt.
Megítélése szerint valóban jól sikerült a Megbecsülés nyugdíjas utalvány program' amelynek
keretében elsősorban köszönetet szeretne mondani mindazoknak, akik eljöttek, igényelték és
szeretne köszönetet mondani az Önkormányzatazon nagyszámű dolgozőjának, akik a program
megvalósításában részt vettek. Azutalványosztás keretében több mint 18 200 újpesti szépkoru

\apott az Önkormányzattől támogatást 6.000 Ft-os vásárlási utalvány keretében, melyet az
Ujpesti Piacon vásárolhatnak le az arra jogosultak, akik az utaVÍnyt átvették. Jó alkalom a
közmeghallgatás is arra, hogy eáttal is felhívja a figyelmet arra, hogy akinek ilyen utalványa
van, de még nem váltotta be az2023. december 31-ig - karácsony előtt vagy karácsony után -

nyitva tartási időben még megteheti, erre buzdít mindenkit. Ez összességében mintegy
109.000.000 forint támogatást jelent az újpesti nyugdíjasoknak. Azt gondo|ja, ez egy fontos
segítség és támogatás egy olyan időszakban, amikor nagyon nagy a drágaság. Egyuttal
támogatás az Újpesti Piacnak és az Újpesti Piac kereskedőinek is, hiszen ők egy olyan
versenypiacon dolgoznak, ahol a nagy multiláncokat kell versenyezni és ilyen értelemben nekik
is jól jön ez atámogatás és ez abevétel azutalványok formájában. Arra buzditmindenkit, váltsa
be azutalványt apiacon. Terveik között szerepel az,hogy részben ezt azutalvány osztást a jövő
évi költségvetésben biztosítják, tehát biztositjákhozzá a szükséges fedezetet, de nagyon jónak
tart1a a kérdését, amikor azt mondja, hogy másokra is, például nagycsaládosokra is ki lehet
esetlegesen terjeszteni. Azt gondolja, ez egy jó javaslat és törekedni fognak arra, hogy erre
találjanak módot és lehetőséget a jövő évi költségvetésben, hogy ne kizárőIag csak az újpesti
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szépkoruak, nyugdíjasok és nyugdlj jellegtí ellátásban részesülők, hanem mások is, adott
esetben a nagycsaládosok is igénybe tudják venni ezt azutalványt és támogatást'
Komposztálással és esovizgyujtéssel kapcsolatos kérdésre válaszolva elmondja,
ÖnkormányzatwIkarra töreke dett azelmúlt évetben, hogy a komposztálást és az esővizgyiijtést
tömegessé tegye. Ennek keretében, részben kisháztartási, konyhai komposztáló edényeket,
részben 900 literes, kerti komposztálokat biztosítottak a lakosságnak, illetve az esővizgyiijtés
céljara300literes esővízgyÍjtő tartályokat is biztosítottak. Bzazértnagyon fontos, hogypéldául
a konyhai nyesedék vagy egyéb zöldhulladék ne a kukába kerüljön, hanem értékes termotalaj
legyen belőle, értékes komposzt képződjön belőle.
Másik oldalról pedig azt is nagyon fontosnak tartJák, hogy az esőviz, ami egyre
kiszámíthatatlanabb manapság a klímaváltozás miatt, megfelelő tárolása is biztosítva legyen.
Így, amikor esik az eső, ukko. egy ilyen 300 literes esovízgyríjtőbe össze győlt viz ,í-áru,
időszakban jól jön a növényeknek. Összességében azttudjamondani, hogy minte gy 842 darab
komposztáló edényt, illetve esővízgyűjtőket biztositott az Önkormányzatingyenesen azújpesti
lakosság részére. Szeretné azt is elmondani, hogy nem egyszerÍien odaadják ezeket az
eszközöket a lakosságnak, hanem ingyenes, személyes részvétellel képzési programot is
indítottak minden egyes alkalommal, minden kérelmező részére, annak érdekében, hogy
mindenki szakszeruen tudja használni és kezelni ezeket az eszközöket és berendezéseket.
Hozzáteszi, a legújabb sajtóhírek szerint janu ártőI a MoL Hulladékgazdálkodási Zrt. végzi el a
konyhai zöldhulladék és élelmiszer hulladék gyrijtését házhozmenő jelleggel és ehhez - a
sajtóhírek szerint, illetve a kormányrendelet alapján - arra következtetnek, hogy eszközöket is
fog biztosítani. Mindazoná|tal amennyiben erre igény van, természetesen az Önkorminyzatis
biztosítja a szükséges eszközöket ugyanúgy, ahogy a múltban, úgy a jövőben is.
FKF zsákokkal kapcsolatban elmondja, nagyon fontosnak .artJák, hogy a lakosság számára
ingyenes FKF zsákot biztosítsanak, hiszen nagyon sok zöldhulladék gytílik össze, tészint a
társasházaknál, részint pedig a kertes házakná| is Újpesten. 2oI2 őta már tilos égetni a
zöldhulladékot és nagyon rossz gyakorlat, ha valaki mondjuk egy építési törmelékes,
sitteszsákbatesziki azutcáraa zöldhulladékot, hiszen ebben az esetben egy illegális hulladékról
és nem komposztálható hulladéhól beszélnek. Önkormányzatwtk ezen gyakorlattal szemben
és annak érdekében, hogy a lakosság szakszerűen fudja elszállíttatni a zöldhulladékok, különös
tekintettel az őszi időszakra, az idén már a korábbinak a többszörösét, ha jól emlékszik 63 .800
FKF zsákot biztosított a lakosság száméra, ingyenesen . Ez azt jelenti, hogy egy lakos 25 darabot
igényelhetett, egy társasház pedig 15 darab FKF zsá|<hoz juthatott hozzá, melyet a
Városgondnokság telephelyén lehetett átvenni. Nagy öröm számára, hogy ilyen sokan Vették
igénybe az FKF zsákot, részint azért, mert ingyenesen biztosították és nem kellett érte ftzetni,
részint azért, mert az utcára kihelyezett FKF zsákban lévő zöldhulladékot szakszerűen lehetet
elszállítani és a későbbiekben komposztálni. Arra kérnek mindenkit, hogy a zöldhulladékot
csak szakszeríien FKF zsákbanhelyezzékki az utcára és ne fekete zsákban vagy bármely más
olyan eszközben, sitteszsákban, cementes zsákban vagy bármiben, ami miatt abból illegális
hulladék lenne.
Elmondja, minden igénylő, aki ilyen zsákotkapott, egyúttal egy papír alapú tájékoztatő anyagot
is kapott arról, hogy pontosan hogyan kell használni, értve ez alatt, hogy milyen méretű és
milyen zöldhulladék helyezhető bele. Ugyanakkor a program nagy sikerére tekintettel,
megköszöni a kérdését, mert az Önkormányzat is valami hasonlóban gondolkodik a
Városgondnokság munkatársaival együtt. Úgy gondolják, FKF zsál<ranemcsak ősszel, de az év
egészét tekintve is szükség van, ezétt azt tervezik, hogy jövő évben tavasszal is biztosítani
fogják azingyenes FKF zsákokat az újpesti lakosságnak, illetve atársasházaknak.
Megköszöni, hogy megdicsérte az Önkormányzat ,,vadvirágos ágyásait''. Jóleső érzés ez
személy szerint neki is, de az Önkormányzat minden képviselőjének, dolgozójának, akik
fontosnak tartJák ezt aprograrrtot. Valóban számos helyen hoztak létre ,'vadvirágos ágyásokat'',
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például a Homoktövis parkban, a Megyeri úton, Káposztásmegyer I-en a Bőröndös sétány
mentén, a Görgey úton, a Pozsonyi úton, de virágosították például a Tél utcai osztó sávot, ebben
az évben pedig a Rózsa utcai osztó sávban felbontották az összes betont és a helyére gyönyörű
virágokat ültettek. Ezen ágyások fenntartásáról a Városgondnokság munkatársai
lelkiismeretesen gondoskodnak. Megemlíthetné még az SZTK-val szembeni kis levendula
mezőt is vagy akár a levendula parkunkat is. Megköszöni az elismerést, sok újpesti nagyon
szereti a levendula parkot, nagyon büszkék vagyunk rá. A Városgondnokság munkatársai
minden évben learatják a termést a levendula parkokból, amelyből aztán az Önkormányzat
Szociális Foglalkoztatójában megváltozott képességú munkavállalóink finom illatu
illatzsákokat készítenek, illetve az idei évben már levendula szappan is készült belőle.
A virágosítási programunk nem egyszeriien arról szól, hogy feltörjük a betont és helyére zöldet
tegyünk, arról is szól, hogy a városi környezetben a beporzó rovarok is megfelelő táplálkozási
és életteret találjanak. Az a tapasztalatuk, és erről bárki saját szemével meggyőződhet, hogy
meg is találják az életterüket és a táplálkoző helyüket. Számtalan más területen is törtek fel
betont és ültettek cserjéket, akár akertvárosban a Mikes Kelemen közt is említhetné.
Kérdésére válaszolva elmondja, a következő esztendőben is terveznek további lépéseket, a
Varosgondnokság Kft-vel együttmiíködve keresik a megfelelő helyszíneket és ,'Vadvirágos
Ujpest'' programot a jövő évben is bővíteni szeretnék. Megköszöni a kérdéseket és reméli, hogy
aválaszai elnyerték a beadványozo tetszését.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi a beadványozőt, hogy elfogadja-e az a|po|gármester úr által elmondott válaszokat'

a kérdésére adott választ e|fogadja.

dr. Moldván Tünde
Megállapítja, hogy jelen van az ülésen.
lsmerteti a kérdéseit:
- Jó, hogl elkészült a Főtér-park, fenyképeken láttam a Városkapu-parkot, az is szép lett. Az a
kérdésem, hog1l a keramitos parkolónak mi lesz a Sorso, mit terveznek vele?
- Nagyon örülök, hogy kaz1sségi kerteket hoztak létre, pláne, hogy régi betonplaccot is
elbontottak az egyilcnél, és az a kérdésem, hogt mik a tapasztalatok? Nem topják a termést? És
a kerthasználók nem-e hanyagolják el? Vórható-e újabb közösségi kert?
- Mi a tervük az SZTK-val szembeni területtel?
- A háztartdsi sütőolaj begíÍjtésére tettek-e bármit és mit?
- Milyen fejlesztések voltak az SZTK-ban? Ktfizette az állam a támogatást?
Megkérdezi, hogy ki kívánja- e egésziti a kérdéssort. Megállapítja, hogy a l nem
kívánja kiegészíteni a beadványát. Felkéri dr. Trippon Norbert alpolgármester urat, hogy
v á|aszolja meg a kérdéseket.

dr. TrÍppon Norbert
Csak megismételni tudja jó szíwel az első mondatát a kérdésnek. Jó, hogy elkészült a Főtér
park. Megítélése szerint nagy dolog azÚjpest életében, hogy a 2010-et megelőzően elkészült
Főtér, ami egyébként most is láthato, hogy aZ adventi időszakban egy fantasztikus
rendezvényközpontként ' rendezvényterületként, közösségi térként is funkcionál, mellette a
Szent István tér szívében egy közel egyhektáros zöld parkot is létrehozhattak, jőrészt Újpesti
forrásból, de a Fővárosi rÉnrÖz pá|yázattámogatásán keresztíil. Fontos tudni a Főtér parkról,
hogy jelentős fiives, gyepes területeket hoztaklétte,I22 fat ültettek, számtalan virágot, évelő
növényt, gyönyöni cserejét és virágágyást. Van egy fiiggőleges növény fal is, egy vizjáték'ka|,
illetve sétányok is a Főtér parkban. Meggyőződése szerint az igazi pompáját majd tavasszal,
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jövő év elején fogia megmutatni. A következő lépés, amire az onkormányzatkészül az,hogy
a Főtér park erre kijelölt részén egy gyönyörú játszőteret szeretnének létrehozni a családoknak,
közel 100 négyzetméteres homokozóval, napvitorlával, hintákkal, csúszdákkal, mászóvárral,
ivókuttal és minden olyan széppel és jóval' amivel egy nagy játszőtér szolgálhat a
családosoknak.
Szintén fontos lépés a Főtér program továbbfejlesztése érdekében a promenád megépítése. A
piac sarkán, a kerítésen ki van helyezve a promenád látványtewe. Ezt terveik szerint,
amennyiben a költségvetés lehetőv é teszi,szeretnék megvalósítani. Így közvetlen bejárás nyílik
a Főtér parkból apiac, illetve azIJP épület együttesébe és azon vannak, hogy a térnek ezen a
részén be tudják fejezni a felújítási munkiíkat.
A Városkapu parkról nem szeretne kevésbé szépeket és jókat mondani. Itt is elkészült a
játszőtér, pingtongaszta|okkerültek telepítésre, napelemes térvilágítás, sétányok, fiives terület
jött létre. Egy európai uniós pá|yázat keretében korábban elbontott épülettömbök helyén
valósult meg egy szintén kőzel egyhektáros közpark. Újpest és minden város életében nagyon
ritka dolog az, hogy a városias környezetében, akár a belvarosáb an, akár Újpest esetén a
Viíroskapunál, köze| egyhektáros közparkok jönnek létre, egyértelmiien a jövőbe mutat,
automata öntözőrendszerrel, térfigyelő kamerákkal és minden egyébbe|. Azt kivánja az
újpestieknek, hogy ezeket a parkokat használják jó szíwel, gondosan, vigyázzanak rá és
&ezzékmagukat otthon benne' hisz ezek a parkok Újpest büszkeségei és azújpestieké.
A keramitos parkolóval kapcsolatban elmondja, a Szent István tér megújításának következő
lépéseként a keramitos parkolóval is foglalkozniuk kell. Előkészítő munkálatok ebben az
ügyben elkezdődtek és a következő év első negyedévében vagy az e\ső felében érdemi lakossági
párbeszédre és konzultáci&a készülnek annak érdekében, hogy a keramitos parkoló milyen
módon újuljon meg, hiszen miár valóban ráfér.
Ami a közösségi kerteket illeti, az elso közösségi kertet az Izző lakótelepen hozták létre 22
ágyással. A Városgondnokság Kft. üzemelteti és biztosítja a kert használóknak a megfelelő
szakmai hátteret és tudást. Jellemzően ökológiai gazdálkodás zajlik ezekben a közösségi
kertekben. A következő közösségi kert a Viola utcában került kialakításra' ahol egy régi,össze-
vissza töredezett betonfelületet sikerült elbontaniuk és létrehozni egy 40 ágyásos közösségi
kertet, minden széppel és jóval, ami egy közösségi kertnél történhet. ÍJgyanaz ígaz a
gazdálkodására és azizemeltetésére is, amit az elózőekben elmondott a Városgondnokság Kft-
vel kapcsolatban. A 3. közösségi kert pedig a Bercsényi utcában jött létre azidén, szintén egy
régi ftilösleges betonfelület elbontásával és emlékei szerint 18 ágyással. Nem fudnak arról, hogy
bárki, bárkitől lopott volna, vagy a termést megrongálták volna vagy bármilyen antiszociális
magatartás lett volna a közösségi kertek köÍül, aminek nagyon' örülnek, nagyon jók a
tapasztalatok ilyen szempontból. A közösségi kerthasználók tekintetében pedig szintén csak
szuperlatívuszokban fud beszélni, mert nagyon lelkesek, nagyon elkötelezettek, nagyon szépek
a terméseik, hallgatnak a Varosgondnokság szakembereire és kérdeznek, amikor valamiben
nem biztosak. Szeretné elmondani, hogy egy közösségi kert az nemcsak azért lehetjó vagy
fontos, mert valakinek éppen ágyásavan ott, hanem a varoskép szempontjából is kiemelkedő.
Például a Bercsényi utcánál va1y a Viola utcában a lakótelepi környezetet is ftjldobja már
látványában is egy közösségi kert a korábbi töredezett, koszlott betonfelületekhez képest és
egyuttal a felületnek az egyérte|mű zöldítését is jelenti.
Igen, terveznek további közösségi kertet, jelenleg egy káposztásmegyeri helyszín van
vizsgá|ása a|atta az Ujpesti Városgondnokság Kft-vel együttműködve, de jövőre tervezik ezt a
programot folytatni, mert nagyon népszeni és nagy igény van rá. A bolti minőséghez képest
összehasonlíthatatlanul jobb minőségű és más izú, más izÍi lllatu termés érik be ezekben a
kertekben a kerthasználók elmondása és tapasztalat szerint. Ha tehetik és a költségvetésben ezt
majd biztosítja a Képviselő-testtilet, akkor jövőre is lesz legalább egy újabb közösségi kertünk.
Aháztartási sütőolaj begytijtésével kapcsolatos kérdésre válaszolva elmondj a, ez valőban egy
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komoly probléma volt, inkább így foga|maz. Azt fudni kell, hogy a legrosszabb dolog, amit
tehettink aháztartási sütőolajjal, hogy a lefolyóba kerül, mert gyakorlatilag az avizkész(etet
mérgezi, ha szabad így fogalmazni, ezért ahasználtháztartásí sütőolajnál mindenki számáta jő
tanács, hogy gytíjtse ktilön és adja le. A korábbi években ilyen leadásra kizárólag az FKF
udvarokban, illetve egyes benzinkutaknál volt lehetőség Újpesten. Arra gondoltak, közelebb
viszik az újpestiel<hez ezt a lehetőséget, hogy könnyen meg tudjanak szabadulni a használt
háztartási'sütőolajtól, ezért 3ó.önkormányzgti intézményben vezették be aháztartási sütőolaj
gytijtést' Óvodák, bölcsődék, Újpesti Piac, Önkormányzat egyéb intézményei és azt kell, hogy
mondja, több mint 16 tonna, hangsúlyozza,több mint 16 tonna háztartást sütőolajat szállítottak
már el, amiből az intézmények minden liter olaj után kapnak péttzt, ami a saját büdzséjüket
gyarapitja. Legutóbb, amikor a Homoktövis bölcstídében járt, benézett egy ilyen háztartási
sütőolaj gytíjtőbe és azt látta, hogy nagy mennyiség volt benne, ami aztjelenti, hogy a szülők
számára ez e1y jó lehetőséE. Az intézmény ugyan szerény bevételhez jut, de azt gondolja,
minden liter használtbaztartási sütőolaj, ami a gffitőbe jut, azjó helyre jut, ezt fol lehet
használni utána bioüzemanyagltoz,bármihez, de semmiképpen nem a lefolyókba megY, és nem
mérgezi avízkészleílnket. Azt gondolja, ebben nagy előrelépést tettek.
Szintén kérdés vo|t az SZTK-ban történt fejlesztések. A teljesség igénye nélkiil csak néhány
dolgot emelne ki. Az Egészséges Budapestért Program keretében 2019 után, amár megkezdett
programot befejezve került soÍ az SZTK épületónek a k|imatizá|ására, komfort hűtésének,
fiítésének a kia|akitására, ami minden épület esetében egy fontos váItozás a beltéri komfort
tekintetében, úgy a betegek, mint az ott dolgozók szempontjából. Időközbentalátn nem olyan
izgalmas téma, de a szükség okán lecserélték a gázkazánokat energiatakarékosabb
gázkazánokra, amelyek sokkal kevesebb károsanyagot bocsátanak ki, mint a korábbiak. Sajnos
le kellett a kazánokat cserélni, de ha már lecserélték' akkor hatékonyabb, jobb kazánokca
cserélte le az Önkorm ányzat. Az egész irtézményben biztosították aLED világítást, amiről már
korábban beszélt a testtileti ülésen. Az Egészséges Budapestért Program keretében az egyik
legfontosabb benlházás volt' hogy a 7' emelten létrejött egy nagy Mozgásterápiás Centrum,
fejlődött az irodahelyiség, a ttidőgondoző ezzel összefiiggésben, tehát fontos lépés volt.
Szintén nem annyira izgalmas atéma, de a mindennapi működés szempontjából fontos, hogy
az SZTK teljes hálózatfejlesztése is megvalósult ezen program keretében. Az SZTK-ban
számtalan diagnosztikai és egyéb eszközt vásároltak, amik egyértelmríen a betegek érdekét
szolgálták és ilyen módon az SZTK eszközkinálata, |egyen az röntgen, egyéb ultrahang
berendezések, egyéb eszközök, mindenképpen a betegellátás minőségének érdemi javítása
irányába mutatnak. Majd az EBP program keretében került sor a Nyár utcai Mentálhigiéniás
Gondozó teljes köní felújítására, kíVül, belül rendbe lett téve és a kérdésére a válasz igen, az
állam a rá jutó részt, a támogatást kifizette. Megköszöni a kérdéseit és bízik benne, hogy
elfogadj a a v álaszokat.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi a beadványozőt, hogy el tudja-e fogadni dr. Trippon Norbert alpolgármester úr
válaszait.

' a kérdéseire adott vá|aszt elfogadja.

dr. Moldván Tünde
Megállapítja, hogy jelen van az ülésen.
Ismerteti a kérdéseit:
I ' Hány ftt ültettek 20I9 ősze óta? Milyen fajta ftkat ültetnek és miért? Gondozzák-e azokat?
2. Sokan látiuk, hogl rendszeresen takarítják utcákat, sajnos még mindig sokan vannak, akik

szemetelnek. ort;lok, a kt;lanfele takarítási akciólcrtak, megdabbentett minket, hogl amikor
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kitakarították a Szilas-patakot, mi minden szemét volt benne' Az onkormányzatnak hány
kukája von, mennyi újat telepítettek az idén, s mi a tervük az ellen, hogl a varjak kidobdlják
a szemetet?

3' A glalogosok biztonsága nag1tonfontos manapság, hova és hóny zebrát építettek az elmúlt
években? Melyik lesz a következő zebra?

4' Minden évben ott vaglunk a muskátliosztáson, és szeretjük' De hallottuk és fel is
hóborodtunk, hogl volt olyan politikus, aki hinóny, komcsi rendezvénynek tartotta. Ugyr,
nem törlik el a muskátliosztást és lesz jövőre is?

Megkérdezi, hogy ki kívánja-e egésziti a kérdéssort. Megállapítja, hogy' nem
kívánja kiegészíteni a beadványát. Felkéri dr. Trippon Norbert alpolgármester urat, hogy
válaszolja meg a kérdéssort.

dr. Trippon Norbert
Yálaszában elmondja, ami a faültetéseket illeti, Önkormányzatutlk 2019-ben arra kapott
felhatalmazást, hogy a Zöld Újpestért Koncepciót valósítsa meg és ennek keretében
elkötelezettek abban, hogy nagyszrímú fát ültessenek Újpest k{ilönböző közterületeire'
Örömmeljelentheti, hogy 2019 óta közel 4000 új fát ültettek, igeszen pontosan 3762 darabot,
jellemzően 12-l4-es, alkalmanként 14-16-os átmérőjű facsemetéket. Az ültetett fákszámába
beletartozik az a I22 fa is, ami a Főtér parkba került és az, ha jól emlékszik 81 fa, ami a
Városkapu parkban került elültetésre. Ezek előnevelt, többször iskolázott' jó minőségÍi fak,
jellemzően juhar, kőris, díszkörte, díszalma, alkalmanként gömbakác és egyéb fafajták, például
gyertyánok és platán fa is van. Ezeket afékat 3 éves fenntartási és garanciális kötelezettséggel
vásrárolja meg az Önkormányzat annak érdekében, hogy 3 évig folyamatosan frgyelvó-és
gondozva legyenek, ha pedig bármelyikkel történik valami, akkor ki legyen cserélve. Ilyen
értelemben tehát nagyonvigyáznakés az Újpesti Városgondnokság Kft. munkatársai is nagyon
ügyelnek az i$ fák'ra.
Szeretné ktilön kiemelni a 10 millió Fa AlapítvÍny mozgalmat, akikkel kiváló a viszonyuk, ós
akik további fákat ültettek, az Önkormányzatpedig biztosítja az elthez szükséges közterületet'
Legutóbb nagyon látványos faültetést hajtottak végre a Külső Szilágyi úton és hálásan
köszönjük nekik. Azoknak a magáncégeknek is köszönjükk, akik megkeresték
onkormányzatunkat, például könyvelőiroda is volt ilyen, és a zöId elkötelezettségét
hangsúlyozandó, kért az Önkormányzattől faültetésre területet, amire sor is került. Ha
mindezeket egybe számítjétk, akkornagymagabiztossággal elmondhatják, hogytöbb mint 4000
fa került elültetésre Ujpesten az elmúlt években.
Az utcáinkat rendszeresen takarítják munkatársaink, részben a Városgondnokság Kft. dolgozói,
részben pedig- a Közhasznú Foglalkoztató dolgozői, a fovárosi területeken feltűnnek a fővarosi
dolgozók is. Álláspontjuk szerint van még bőven mit tenni szemét ügyben, hiszen a szemetelés
rossz dolog és a szemét akkor tűnik el a közterületeinkról, ha nem lesznek olyanok, akik
szemetelnek, de úgy gondolják, hogy sok mindent tettek és javult a köztisztasági állapot
Ujpesten. Szeretné külön kifejezni há|áját és köszönetét azoknak, akik a ktilönfele közterület
takarítási akcióíban részt vettek. Volt ilyen a Külső Szilágyi út mentén, civil kezdeményezéste
a Homoktövis utcánál, a Mogyoródi patak mentén, de volt ilyen az Északi összekötő vasúti híd
|ábánál, sőt volt arra példa, hogy ebben az évbenközösen civilekkel, önkormányzati képviselők
takarították ki a Rózsavirág teret és az utolsó cigicsikket is kikaparták a térkövek közül. Ezek
az akciókis nagyon fontosak és köszönet mindazoknak az újpesti állampolgároknak, akik ehhez
csatlakoztak.
Önkormányzatunkjelentős számú koztéi szemetest üzemeltet, illetve tart fenn. 1378 darab
kommunális kuka van jelenleg és ezen belül idén 70 darab új kukát telepítettek. Az Újpesti
Varosgondnokság Kft. meghirdetett egy olyan lakossági konzultációt, aminek keretében
lehetett javaslatot tenni arra, hogy hova helyezzenek el kutyaürülék gytíjtőt vagy hova
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helyezzenek el közterületi szemetest. Ennek a lakossági konzultációnak az eredményét
összegezték és szakmai szempontok alapján hoztak enől döntést, így számos helyen lehet már
látni az új, korszeni kukákat. ABajza utca-Láhner György utca sarkán például új kutyaürülék
Ewjtő kihelyezésre került' az Attilautca-József Attila utca sarkán kutyaürülék gffitő és új kuka
is kerül kihelyezésre és még számos ponton Újpesten. Ugyanakkor Önkormányzatunkszátmáta
nem csak az a fontos, hogy új helyszínekre helyezzenek ki akár cigarettacsikk gyijtőket vagy
kutyaürülék gyríjtőket vagy korszerű köztenileti szemeteseket, hanem az is fontos számunkra,
hogy a régi, nem korszerú, elavult szemetesek cseréjét megvalósítsák. Az idei évben a Deák
utcai sétányon, a Király utcai sétányon és Lóverseny tóren cserélik le teljes egészében vadonatuj
kukákra arégi hulladék gffitőket. Ezt aprogramot szeretnék folytatni és úgy gondolja, ebben
az évben már látványos eredményeik vannak, és a jövő évben is folytatni kívánják ezt a
programot. Ugyanakkor ténykérdés' hogy Újpesten számos helyen panaszvanaÍra,hogy a régi
fedetlen kukákból a varjak kirángatják a szemetet és szétszőrják, ezért az Újpesti
Városgondnokság Kft. a Berda József utcai téren már teljesen zárt fedeleket, illetve középen
lyukas fedeleket helyezett ezel<re a régi típusú ,'ceglédi'' kukákra. Az eddigi tapasztalatok ezzel
kapcsolatban jók' ezértíjabb megrendeléseket hajtott végre a Városgondnokság Kft, így a régi
szemeteseknek részben a befedésre kerülnek abból a célból, hogy a varjak ne cincálják ki és ne
szőrják szét a szemetet. Részben arégi szemetesek minőségi cseréje, részben pedig a lakossági
kéréseknek megfelelően új helyszínekre történő kiszerelése is nagyon fontos' Megjegyzi ,2020
év elején 1355 darab szemetese volt az Önkormányzatnak, most 1378 darab van. A kutyaürülék
gffitők száma is jelentősen nőtt, most már 287 darabról beszélhetnek. Mindenkit arra kérnek,
hogy kizárőlag kukába dobja el a szemetet, ha éppen a keze ügyébe nincsen kuka, az fiem
mentség a szemetelésre. Azt kórik, hogy senki se szemeteljen, mert részben a városképet
rombolja és senki nem szeret szemetes környezetben lenni, részben pedig nagyon nagy munkát
ad a Városgondnokságnak és a Közhasznu Foglalkoztatónak dZ, hogy folyamatosan
összegffitse azok után a szemetet, akik nem szedik össze és ez nem csak nagy munka, hanem
sok-sok 10.000.000 forintos kiadás minden egyes évben az Önkormányzat számára. Azt
gondolja, összefogással részben önkormányzati munkával, részben a lakossági összefogással
akár akciókkal, mindennel egytitt tudják javítani aköztisztasági helyzetet és úgy látják, hogy
érdemben javult is a köztisztasági he|yzetÚjpesten.
A muskátli osztással kapcsolatban elmondj a, az onkormányzat éves muskátli osztása 2008 őta
újpesti hagyomány és tradíció. Egy olyan városban élünk, ahol fontosak a tradíciók és fontosak
a hagyományok, ezért az idei évben, ahogy tavaly és azelőtt is, városvezetéstől, pártállástól
fiiggetlenül osztottak a muskátlit és jövő évben is meg fogják tartani a muskátli osztást. Mélyen
elítélik azokat, ak1k ezzel kapcsolatban olyan kifejezéseket használnak, hogy ,,ez egy hitvány
komcsi rendezvény",Í7iszen a muskátli osztás keretében 16.000 darab állómuskátlit, 1.000
darab futómuskátlit, valamint virág és zöldségmagokat biztosítanak az újpestieknek. Az
újpestiek azáltal, hogy a saját erkélyükre, teraszokra ezeket a muskátlikat kihelyez7k, a
városukat szépítik, sőt most már zöldség magokat és virágmagokat is visznek, és ezeket
nevelgetik. A városunk akkor lesz zöld és akkor lesz virágos, ha a virágosításból mindenki
kiveszi arészét, és úgy látja, és nagyon nagy öröm számukra, hogy minden évben nagy igény
van elTe' így visszautasítanak minden politikai támadást vagy ilyen negatív megegyzést egy
újpesti hagyomány megtámadásával kapcsolatban. Ezt ahagyományt megtartják, megőrizik és
megvédik természetesen a jövő számára is.
Megjegyzi, Önkormányzafnka közterületeken is számtalan egynyári növényágyást tart fent és
ültet, valamint az oszlopaira, a kandeláberekre is nagyszámú muskátlit he|yez ki. Ez szintén
még 2008-ban a Virágváros Program keretében indult és szintén hagyomannyá váIt. Az idei
évben még talán annyi újdonságot mondhat, hogy az Árpád út szépítésére 52 darab muskátli
oszlop is kihelyezésre került. Úgy gondolja, ezek szépek voltak és mindenképpen javitották a
városképet és elnyerte az újpestiek tetszését.
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dr. Moldván Tünde
Megkerdezi a beadványozőt,hogy elfogadja-e dr. Trippon Norbert alpolgármester úr vá|aszát?

a kérdésére adott választ elfogadja.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi, jelen van-e a teremben? Nincs jelen. Megkérdezi, ' , jelen
Van-e a teremben? Nincs jelen. Megkérdezi,' 'jelen van-e teremben?
Megállapítja, hogy ő sincs jelen, igy a távollévők írásban kapják meg a választ a feltett
kérdéseikre.
Megállapítja, hogy jelen van az ülésen.
Ismerteti a kérdéseit:
]. orülünk a Főtér-parknak, azt szeretném kérdezni, hogy igazak-e azok a hírek, hogtjövőre
jótszótér és óriós homolazó is lesz benne? Mi lesz Q Sorsa, a piac sarkón lévő megmaradt
területnek?
2. A megemelkedett energiaárak mindenkit érintenek, kérdésem, hog,l hol csinóltak olyan
fejlesztést, ami csökkentette az áram, gáz és távhőfoglasztóst? Óvodák? Bötcsődék?
3. A lakoközösségtink nogyon örült az almavásórnak, ilyen szép mag1lar almát sehol nem lehet
kapni. Terveznek-e máskor is ilyet megvalósítani?
4. Öröm látni, hogy tÖbb napvitorla, ivókút van a jótszótereken és, hogl kutyaitatókat is
csináltak. Lesz-e jövőre napvitorla telepítés mós helyszíneken is?
5. Gyalcran sétálunk a g1lerekkel a Deák sétónyon, nug/on köszonjük a lcreatív felfestéseket,
mindig mególlunk és játszunk rajta. Várható-e még mőshol is Újpesten?

nem kívánja kiegészíteni a beadványát' Felkéri dr. Trippon Norbert
alpolgármester urat, ho gy válas zolja meg a kérdéssort'

dr. Trippon Norbert

-..

orömmel veszi, hogy onök örülnek a Főtér parknak, amivel kezdte abeadvártyát Valóban egy
komoly beruháuás és egy gyönyöni zöld park készült el, ahogy eztmár korábban is elmondta.
Igen, igazak a hírek, megtervezésre került azEgek Királynéja Főtemploma melletti területen,
tehát itt a Karolyi utca felőli oldalon egy játszőtér. Ennek a részéte a hely fenn van tartva, a
játszőtér tervei elkészültek . Ez egy elég komoly és szép játszőtér lesz több korosztály számára
is, ütéscsillapított burkolatokkal, hintákkal, csúszdákkal, mászővánal egyéb eszközökkel,
valamint egy nagyméretű közel, 100 négyzetméteres homokozőval és napvitorlával' Nagyon
reméli, hogy ez jövő tavasszal el fud készülni és a gyermekes családok birtokba tudják venni, a
gyerekek pedig jól fogják magukat érezní azűjFőtér parkban elkészült új játszótéren.
A piac sarkán megmaradt területtel kapcsolatban korábbiakban már véiaszolt, most csak
röviden egészítené ki. Itt egy promenádon terveznek létrehozni, atlely közvetlen kapcsolatot
biztosít azUP rendezvénytér, illetve apiac irányába. Az az elképzelésük, hogy ezt jővő évben
megvalósítják. Jellemzően zöld fedettségri lesz, és haeztmegvalósítják, akkor a Főváros felé a
TERKOZ páIyázatot sikerrel le tudják zámi. Azt gondolja, a Szent István tér városképéhez ez
is érdemben hozzá fog járulni.
Valóban aZ energiaarak és az energia árrobbanás nagyon megviselt mindenkit, az
önkormányzatokat is. Egyik napról a másikra több mint tizszeresere emelkedtek a legnehezebb
időkben atávhő árak, de megemelkedett az átam, illetve gán árais, ezért fontos lett az energia
megtakarítással kapcsolatos gondolkodás és a tényleges cselekvés. Korábban már említette,
hogy az onkormrínyzat33 íntézményében lecserélte a hagyományos világítást LED világításra,
ami a világítás költségén akátr 4}Yo-os megtakarítást is jelenthet, emellett azonban számos
energiahatékonysági felújítást is végoztek és terveznek végezni. Amit mindenképpen kiemelne,
és még a korábbi ciklusban indult el, de a jelenlegi időszakban fejeződött be, amit a tisztesség
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kedvéért el kell mondania, ilyen volt a Nyár utcai óvoda felújítása és a jelenlegi vezetés
időszakában fejeződött be ez a projekt, itt is egy maximális energetikai felújításra került sor.
Megtregyzi' ugyan nem ide tartozik, de ezt követően teljes egészét felújítottátk az ővodaudvarát
is. A Hajó Bölcsőde, illetve a Karinthy ovoda tekintetében új tetőszigetelésre, homlokzat
szigetelésre, árnyékolók felszereplésére és nyilászárők cseréjére is sor került, ami nem
kizárőlag az energiaköltségek miatt fontos kérdés, bát ezen nagyon sok energiát meg lehet
spórolni, hanem azért is, mert egy szigetelt intézményben teljesen más a komfortérzet a
gyermekek, illetve az ott dolgozók számára, mint egy hagyományos panel építésű szigeteletlen
épületben. Szintén teljes egészében megvalósult a Homoktövis ovoda és a Homoktövis
Bölcsőde épületének nyílászárő cseréje, hiszen ezekmár 33 éves nytlászárőkvoltak, vadonafuj,
jó minőségu nyíIászárők beépítése valósult meg. Ezúton is szeretné megköszönni a sztilőknek
a tiirelmét minden egyes intézményben, amivel a hasonló beruházásokhoz viszonyrlnak,
reméli, örülnek neki és komfortosabb lesz azitttartőzkodás. Jövő év elejére várltatő aYirág
Óvoda beruházásbefejezése, valamint a Bőrfestő Óvoda nyilászátő cseréjének is. Szintén teljei
egészében lecserélik a nyilászárókat és energiahatékonysági beruházást hajtanak végre.
Ugyanakkot azt is elmondja, hogy jövő évben is szeretnék folytatni ezt a programot és a
Gazdaságs Intézménynél számos hasonló megújuló energiát is felhasználó energiahatékonysági
beruházás előkészítése zajlik, így ezeket ütemezetten folytatni kívánják. Ha erre lennének
pályázati támogatások akár állami, akár Európai Uniós páiyázati támogatások, nagy örömmel
vennék, dehanincsenek, akkoris végrehajtjákaszükséges energiahatékonysági beruhazásokat.
Önkormányzatunk első alkalom*ál 1rrttotta 

^eg 
ui újpesti almavásárt. Elmondja, más

önkormányzatoknál mar korábban is volt ilyen'és nagyon sikeres kezdeményezések, eiért úgy
döntöttek, hogy az idei évben megvalósítják Újpesten is az almavásárt. Ennek az a|énye{é,
hogy a magyar termelőt összekötik a magyaÍ vásárlóval, azaz mindenfajtakőzvetitő szórvá,
multinacionális táncolt és nyilvánvalóan annak a költségét,hasznátkiiktatják, így a vásárló és
a termelő közvetlenül tudnak egymással kapcsolatba lépni. Akciós áron, kiváló minőségű 8 fele
almához lehetett jutni az almavásár keretében. Személyesen is részt vett az almaosziáson és
tanúsíthatja, hogy kiváló, prémium minőségÍi almák köZül választhattak az újpestiek. Ha jól
emlékszik, több mint 500-an éltek a lehetőséggel és vásároltak almát. Összesen 12 tonna alma
fogyott el, ezért apozitiv visszajelzések alapjan jövőre is szeretnék folytatni ezt aprogramot.
Napvitorlák, ivókutak, kutyaitatók kérdéskörrel kapcsolatban elmondja, városunkb* 

"gy."fontosabb, aklimaváltozás és a meleg nyarak miatt is az,hogy egyre komfortosabban töltsük
mindennapj$nknak akár a játszótereken, akát a kutyafuttatókban és más helyeken. Ennek
érdekében Önkormányzatunk nagy számban telepítétt u iát"róterekre napvitorlákat. 2022.
december 31-én 20 újpesti játszőtét rendelkezett napvitorláv aI, 2023 decemberéb en ez a szám
elérte a 48-at, tehát 20-től 48-ra nőtt a napvitorlával rendelkező játszóterek száma.
Anapvitorlákszámáttekintve ezidáig54 darubkerülttelepítésre azűjpesti játszótereken, illetve
csak2023-ban29 darab napvitorla került ki28 j.átszőtérre. Alpolgármester asszony elmondta,
hogy a könyvtár udvarán is már van napvitorla. Önkormányzatvttktovábbi 25 olyan játszőteret
mért fel a Városgondnokság Kft. segítségével, ahol egyértelműen indokolt a napvitorla
telepítése, igy arra törekszenek, hogy a jövő évben ezen játszőtereken is legyen napvitórla.
Az ivókutakjelentősége egyre nagyobb, kiilönösen a meleg nyarakon. Nemcsak párakapukat
telepítettek Újpest szerte a meleg nyári napokra , de anatöiekszenek, hogy a játszótereken is
több helyen legyen ivókut. 2022 decemberében 34 közterületi játszóterünkön volt ivókút. 2023-
ban további 38 játszőtéren építettek ki ivókutat, ezzelmegduplázódott egy év alatt azivől<ttttal
rendelkező játszőterek szátma és azt szeretné elmondani, hogy a kollegáink azon dolgoznak,
hogy ezek az elképzelések a jövő évre megvalósíthatóak legyenek. Zárőjelbenmegjegyeii, ahoi
közel van a kapcsolati pont és az akna, ott sokkal könnyebb megvalósítani az ivokutat, ahol
azonban messzebb van ilyen elérés, ott egy hosszú, bonyolult tervezési, engedélyeztetési
folyamat előzi meg telepítést, de azondolgoznak, hogy minél több játszótéren lehes*"n í'nókút.
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Ebben az évben több mint a duplájfua nőtt az ivókuttal rendelkező játszóterek száma, 41y1i
összesen elérte a72-t egészen pontosan.
A kutyafuttatók esetében jogos igény volt a kutyatulajdonosok részéről,hogy legyen kutyaitató,
legyen arra lehetőség, hogy a melegben az ebektudjanak inni és ne palackokkal meg műanyag
edényekkel kelljen a tulajdonosoknak a kutyafuttatőra menni. 2022 decemberében egy
közterületi kutyafuttatónkban volt kutyaitató vagy kutyaivókút. 2023-ban már g
kutyafuttatóban létestült új ebitató, illetve az egylk legnagyobb kutyafuttat őhoz az Eb Kavalkád
kutyafuttatónak egészen a közelébe tudták vinni ezt a lehetőséget. Személyesen győződött meg
ezeknek a működéséről a Dugonics utcában és az Eb Kavalkád kutyafuttatőnál is, hogy
lefetyelnek belőle a kutyák nyá/l időszakban. Azt gondolj a, ez aZ ebtartók számára egy plusz
dolog, egy jogos igény, és aZ Önkormányzat azon van' hogy a jövőben még több
kutyafuttatóban ahol lehetséges meg tudják valósítani ezeket az itatőkat.
Nagyon öröm, hogy elnyerték a tetszésüket a Deák sétányon a játékos felfestések és annak
külön örü1, hogy a gyerekeknek is tetszik. Hasonló felfestéseket valósítottak meg
Káposztásmegyeren a,,Tréler sétányon'', illetve a Szóchenyi téren is. Megiegyzi, a Széchenyi
téren most fejeződtek be az útépítési munkiík, tehát a ,,kockaköves hepehupának" vége most
mát a Széchenyi téren. Ráadásul lezártákazátmenő forgalmatpontosan azffi.,hogybiztonságos
legyen a helyszín és ahol korábban autók jártak, most játékos gyerekeknek való felfestések
vannak. Mivel Ön ezt megkérdezte és mivel az a tapasztalatulq hogy ez tetszik, ezért ezt a
felfestést jövő évben más helyszíneken is szeretnék folytatni.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi a beadványozőt, hogy elfogadja-e dr. Trippon Norbert alpolgármester úr vá|aszát

kérdéssorára adott v álaszt elfogadja.

dr. Moldván Tünde
Megállapítja, hogy jelen van az ülésen.
Ismerteti a kérdéieit:
I ' Újpest városközpontban, és Káposztásmegteren folyamatosan épülnek lakóparkok, úi tabb
lakásos társasházak.
Kérdésem arra irónyul, hogy az ide bekaltaző fiatal családosok hova tudjók majd g,lermekeiket
böl c s ödébe, óvodába .j ár atni?
Hol és mikor tervezi az önkormányzat új bölcsődék és óvodák építését?
2' Mikor tervezik visszaállítani az újpesti fiatal házasok részére az első lakás megvósárlásához
korábbi években adott önkormányzati tómogatást?
Megiegyzi, aftatal házasokkal kapcsolatban is tett fel kérdést. Megkérdezi,

beadványozőt, hogy ki szeretné-e egészíteni a kérdéssort? Igen, akkor
megadja aszőt.

l_-_____
Megkérdezi, eddig miért nem történt meg a beköltözések miatt az űj óvodák létesítése és
konkrétan mikor tervezik ezeknek a megvalósitását?

dr. Moldván Tünde
Az első kérdésre Bedő Katalin alpolgármester asszony adja meg a vá|aszt, a 2. kérdésre pedig
Perneczky Lászlo alpolgármester úr válaszol.

Bedő Katalin
YáIaszában elmondja, beadványozó nem érkezett meg a közmeghallgatásra, o
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pedig óvoda bezárásokról kérdezett és úgy gondolja' szorosan összefiigg ez akét kérdés, ezért
egyben kezelné. A bölcsődékkel kapcsolatos kérdésre a választ pedig Perneczky alpolgármester
úr fogja megadni, mert az a szociális ágazathoztartozlk'
Az onkormányzatjelenleg nem tervezi új óvodák építését, mivel az országos tendenciákhoz
hasonlóan Újpesten is évről-évre csökken az óvodaköteles kisgyermekek száma. Megnézték a
statisztikákat, miszerint az ővodába játő gyermekek létszáma 2019-ben még 2 741 fó volt és
folyamatosan csökken.2023. október l-i adat szerint pedig 2356 fő, ez közel mínusz 400
gyermeket jelent, ennyivel kevesebben kezdték meg aZ óvodát. Mindezek alapján nem látják
szükségesnek újabb óvodák építését, azonban építés helyett, ahogy alpolgármester úr is
elmondta, folyamatosan újítják fel a már meglévő óvodáikat is igyekeznek a kor elvárásainak
is megfelelni. Nagyon sok óvoda kapott sófalat' zöld növény falat, ezze|is segítve az ovisokat,
és ahogy azt akorábbihozzászőlásban hallhatták, számos nagy beruházás és felújítás történt az
óvodákban.
Hamár az ővodák'ról kérdezett, akkor megragadja az alkalmat és elmondja, kiemelt fontosságú
kérdés számukra, hogy minél magasabb színvonalon történjen az ővodai ellátás, ezért 2020
szeptemberétől folyamatosan újabb és újabb szakembereket vettek be az óvodai nevelésbe.
2019 előtt például nem voltak pszichológusok az óvodákban és olyan szakemberek, mint
óvodapszichológus, fejlesztőpedagógus, logopédus szakemberek segítségét kérték és ma már
20 ilyen szakember segíti az óvodáink működését. Azt is elmondja, van 4 óvodapszichológus,
sőt felnőtt pszichológus is, aki a pedagógusoknak és a dolgozóknak segít. Van 4
fejlesztőpedagógus,4 gyógytestnevelő, 3 logopédus és 1 gyógypedagógus.Újpesten 14 óvoda
20 telephellyel múködik, és biztosítj a az ujpesti óvodaköteles kisgyermekek ellátását.
Mindezek alapjan nem tervezik óvodák bezárását sem, bár be kell, hogy vallja, vannak óvodák
ahol szüneteltetnek csoportokat, de ez nem egyenlő abezárással. Sem bezámi, sem pedig újakat
építeni nem kívánnak.

Perneczkv László
Megköszönve a kérdéseket azzal kezdené, hogy a szociális ágazathoz az egészségugy az
idősellátás tartoztk valamint a bölcsődék is. Sokan azt gondolják és némileg joggal, hogy ez
már az oktatás egyik első lépése. Tény azonban, hogy a bölcsődék a szociális ágazathoz
tartoznak, ezért váIaszol Ó a kérdésre. Újpesten 1933. november l-jén indult a bölcsődei
szolgá|tatás, vagyis idén 90 évesek a bölcsődék. Nagyon szép ünnepséget tartottak ennek a jeles
alkalomnak az emlékére. Jelenleg 9 bölcsőde van és összesen 8l8 férőhely Újpesten, ezek
alapellátásnak minősülnek. Ebből Káposztásmogyeren 3 bölcsőde van a Homoktövis, a Hajló
és a Lakkozó' összesen 316 ferőhellyel. A kertvárosban 2 bölcsőde a Leiningen és a Labdarugó
144 férőhellyel, illetve a városközpontban van az Aradi, a Pozsonyi, a Munkásotthon és a
Rózsaliget összesen 358 férőhellyel, így jön ki a 818 fo. Ezek eléggé elszórtan találhatóak a
kerület területén. Viszonylag kiegyensúlyozott az, hogy aki bölcsődei szolgáltatást igénybe
akar venni, az a lakóhelyéhezközel megtehesse, vonatkozik ez azol<ra akáposztásmegyeri
területekre is, ahol új lakóparkok épülnek. A bölcsődék feltöltöttsége átlagosan
Káposztásmegyeren 72 oÁ, a kertvárosban 90oÁ, a városközpontban 76%o, vagyis a beiratottak
száma van ahol éppen a 60 oÁ, van ahol 90oÁ. Tény az,hogy a bölcsődékben e pillanatban nincs
várólista és azt kell mondja, bárcsak az|etlne a fo probléma, hogy túl sok a gyerek, mert akkor
lehetne újabb kapacitásokat nyitni. Hozzáteszi, a bölcsődékben most miír 10 fos SNI-s, tehát
speciális nevelési igényti gyerekeknek a nevelését is ellátják, ami a férőhely kihasználtságát is
növeli, de egyik bölcsődében sem éri el sajnos a l00%-ot, miközben felkészült kollégak vár1ák
a gyermekeket. Arra biztatná a kisgyermekes családokat, hogy bátran írassák be bölcsődébe a
gyerekeket.
Amennyiben a lakásfejlesztések következtében ferőhelyigény keletkezik, azt gondolja, a
meglévő bölcsődei ferőhelyekkel az igények kielégíthetők. Bölcsőde bezátás rövid és

18



középtávon nem veszélyezteti a bölcsődei nevelést Újpesten.
Atabiztat mindenkit, hogy ünnepeljék a 90 éves bölcsődéket. Elmondja, hogy híres országos
viszonylatbanis az újpesti bölcsődei ellátás. Itt olyan kulturális és olyan közösségi élet van,
amely példaértékű. Például tánccsoport múködik, a bölcsődei vezetok kórusban énekelnek.
Tavaly itt volt Újpesten a Bölcsődék II. országos Kórustalálkozója is. Újpesten a bölcsődei
nevelés nagyon magas színvonalon valósul meg, most éppen videóanyag, oktató film és
akkreditált képzés is készül' Példaértékű az a közösségszervező munka, amit Kocsis lldikó és
a bölcsődei munkatársak végeznek, ezúton is szeretné megköszönni a munkájukat. Elmondta,
hogy bölcsődebezárások vagy, hogy kevés lenne a férőhely nem fenyegeti jelenleg az e|látást.
A fiatal házasok támogatásával kapcsolatban egy új támogatási rendszer kidolgozása van
folyamatban. Jelen pillanatban is létezik egy újpesti szociális ka|auz, ahol A-tól K-ig, tehát több
mint 14 jogcímen ktilönfele lakhatási és egyéb támogatásokat igénybe lehet venni. A
Fecskeházban folyamatosak a pályázatok, a rászorulók, illetve a fiatalok és idősek
energiaköltségeikhez vehetnek igénybe támogatásokat. A fiata\házasok támogatása úgyszintén
napirenden lesz ajövő év elején'

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi a beadványozőt, hogy elfogadja-e avá|aszt.

kérdésére adott választnem fogadja el.

Déri Tibor
Mivel ] a kérdéseire adott válaszokat nem fogadja el, így szavazásrateszi fel
a Képvi selő-testtiletnek a válaszok elfo gadására vonatkoz ő határ ozati j avaslatot.

Budanest F'őváros Iv- keriilet Ú Önkormánvzata Kénviselő-testületének
23 1 l 2023 .(XII.L8.\ határ ozata
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testtilete úgy dönt, hogy

. beadványára adott válaszokat elfogadja'
(13 igen, 5 nem, 1 tartózkodással elfogadva)

dr. Moldván Tünde
Tájékoztatja a testtiletet, hogy . megérkezett.
Ismerteti a kérdéseit:
1' Milyenfejlesztésekvoltak az SZTK-ban? Kifizette az állam a támogatást?
2' Jó öltet volt bevezetni az Önkormányzati dolgozólwtak a Nyárindító pluszt, hogl nemcsak
knrdcsony előtt kapnak, hanem nyáron is jutalmat. Tudom, hogl nehéz a gazdasági helyzet,
mindenkinek nehéz. Jut-e pénz erre jÓvőre is?
3. Eglre tÓbb hírt olvasunk, hog,, kit;rülnek a házi orvosi praxisok, Újpesten még vannak
orvosok. Mivel tómogatja őket az önkormányzat, hogl ez ígt is maradjon?
4. A piacra jórok vásárolni. A piacon dolgozó kereskedőknek nehéz, mert nincs pénze az
emberekrtek az infláció miatt, nehéz a verseny a multikkal. Miért nem támogatjók a piaci
kereskedőket?
Megkérdezi, van-e kiegészítése az elhangzott kérdésekhez? Megállapítja, hogy nincs
kiegészítése, felkéri aváIasz megadására dr. Trippon Norbert alpolgármester urat.

dr. Trippon Norbert
Az SZTK-val kapcsolatban már egy korábbi beadványoző is tett fel kérdéseket, ezért. röviden
válaszolna' Számos olyan fejlesztést valósítottak me1az SZTK-ban, ami részbenazBgészséges
Budapestért Programon belül történt, részben önkormányzati forrásból, támogatásból. 2019
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után befejezték a Szakrendelő épületének a teljes klimatizálását, sor került ahá|őzat felújításra,
ez részben informatikai jellegrí nagy beruházás vo|t, ami a betegellátást, illetve mindennapi
mriködést nagymértékben segíti' Az Egészséges Budapestért Program keretében egy nagy
Mozgásterápiás Centrumot alakítottak ki a 7. emeleten, fejlődött aziroda, illetve a tiidőgondozó
helyisége is, tehát részben a kiszolgálás, részben aZ ellátás helyiségei is fejlődtek.
Korszeníbbekre cserélték a kazánokat az SZTK-ban valamint LED világítást építettek ki,
mindezek az épúletre vonatkoztak. Ugyanakkor azEgészséges Budapestért Program keretében
számos orvosdiagnosztikai és egyéb orvosi ellátást segítő eszkőz beszerzésére is sor került,
többek kozött ultrahang, röntgen, mammográfia, tehát ilyen értelemben jelentős előrelépés
történt. Sajnos ma Magyarországon - ahogy a háziorvosoknál utalt erre - orvoshiány van és ez
komoly probléma nemcsak máshol, de Újpesten is. Szintén az SZTK-hoz tartozik a
Mentálhigiéniás Központ, aminek a teljes épülete felújításra került, ami komfortosabb
betegellátást tett lehetővó.
Újpesten 44 fe|nőtt és22 gyermek háziorvosi praxis van, és amikor arról olvasnak híreket, hogy
az ország egyes részein konkrétan nincsen háziorvos, aki belépne abba a praxisba, akkor azt
kell mondja' nagyon örülnek annak, hogy Újpesten a praxisok nagyon nagy többsége be van
töltve és nagyon hálásak aházi- és gyermekorvosaiknak, hogy ellátják a mindennapokban a
betegeket Ujpesten. Ugyanakkor ténykérdés' hogy az energiaárak emelkedése nagyon
jelentősen érintette a háziowosainkat és a gyermekorvosainkat is, egyik napról a másikra
nagyon jelentősen megemelkedtek az energia költségeik, ezért egy haziorvosi értekezletet és
konzultációt hívott össze' ahol hosszasan beszélgettek, elemezték a helyzetet, a
ftnanszítozásukat állami szempontból, illetve, hogy az Önkormányzat miben tud segíteni.
Abban maradtak, hogy az egyéb támogatásokon és lehetőségeken tulmenően, amivel az
Önkormányzatszolgálni fud, bevezetnek egyrezsi stopot, amiazt jelenti, hogy azenery1aváIság
előtti szinten stoppolták aháziorvosaink energia költségét. Ez aztjelenti, hogy csak ezzel az
intézkedéssel, amit azőtais tartanak és a következő évben is szeretnének tartani' a következő
évben mintegy 35.000'000 forinttal járulnak hozzá a háziorvosaink és gyermekorvosaink
rezsiköltségéhez.Ez egy becslést' ez egy nagyságrend, ekkora nagyságrenddel járulnakhozzá.
A Nyárindító Plusz jutalmat a jelenlegi városvezetés vezette be. Az volt a szokás az
onkormányzatnál és a kialakult gyakorlat, hogy a ktilönféle önkormányzati intózményeknél
dolgozók, beleértve a Polgármesteri Hivatalt, beleértve a Szociális Intézményt, ahová például
a bölcsődét tartoznak, beleértve a Gazdasági Intézményt, annak a központját , az ővodákat, tehát
az Önkormányzati gazdaság; társaságainál dolgozókat, év végén általában egyhavi
nagyságrendű jutalomban részesültek. Ugyanakkor úgy látták, hogy több segítségre van
szükség, ugyanis a közalkalmazottakma Magyarországon - közismert és azt gondolja, nem kell
érvelni -' nem keresnek sokat. Sokkal több fizetést kellene szerinte kapniuk, űgy a bölcsődei
dolgozóknak, az óvodában dolgozóknak, ezért{ryy döntött az Önkormányzat2O}}-ban,hogy
bevezeti a Nyárindító Plusz jutalmat, ami legalább egy részbeni segítséget nyújt a számukra,
amikor elérkezik a nyát. Ennek keretében több mint 1 000 dolgozó 75.000.000 forintos
keretből, átlagosan bruttó 63.000 forintos nyrírindító plusz jutalmat kapott. Természetesen aZ
intézményvezetők differenciálhatnak, hogy esetleg ki kap kicsit többet, ki kap kicsit
kevesebbet. A dolgozók dönthettek afelől is, hogy ezt jutalomként kapják vagy pedig aSzÉP
krártyájukra kapják, attól fiiggően, nekik hogy jobb. Szeretnék megőt'.zni a Nyárindító Plusz
jutalmat és idén karácsony előtt is gondoskodtak arról, hogy a dolgozóink jutalmát kifizessék,
kigazdálkodják. Azt gondolja, az erkölcsi elismerés mellett az Újpesti Önkormányzat számára
az anyagtr' elismerés is fontos, mert az intézményeiben, legyenek azok szociális intézmények,
bölcsődék, óvodák, nagyon fontos munkát végeznek és eáton is szeretné megköszönni az
elkötelezettségüket és az áldozatos munkájukat, amit értiink' a gyermekeinkért és az
ellátottakért tesznek minden egyes nap.
Érkezett egy kérdés, ami a piaci kereskedőket illeti. Korábban már egy másik kérdésnél
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megemlítette, hogy az Ujpesti Piacon a kereskedők is nehéz helyzetben vannak, hiszen kornoly
konkurenciával néznek szembe, amiket multinacionális társaságokkal és egyéb nagi
kiskereskedelmi láncokkal kell versenyezniük a vásárló kegyeiért és ez 

"gv 
kiseüú

kereskedőnek nagyon komoly kihívást jel ent. Ezérttöbb alkalommal konzultációt hivott össze,
ahol a piaci kereskedőkkel átbeszélte számos egyéb kérdés mellett ezt a kérdést is és akkor
velük megbeszélve úgy döntöttek, hogy a bérleti díjukat IO %o-kal csökkentik apiacon. Ez a
mai becslések szerint a következő esztendőben a kereskedők számára mintegy 50.000.000
forint megtakarítást jelent. Ebben állapodtak meg velük és mivel ebben állapodtak meg velük,
ezt fogáktartani a következő esztendőben is.
Kiemeli, hogy a Megbecsülés Utalványt, aminek keretében 18 200 újpesti szépkoru kapott
6.000 forintnak megfelelő utalványt, ami kizárőlag az Újpesti Piac erre leszerzoátitt
kereskedőinél váltható be, így gyakorlatil ag ezek az vta|ványok több mint l09.000.000 Ft-os
nagyságrendben egy az egybenaz Újpesti Piac kereskedőinél kerülnek beváltásra. Ez azt je]renti,
hogy több mint 100.000.000 Ft-tal megnőtt a vásrírlói kereslet az Újpesti Piac kereskedőinél.
Ahogy egy korábbi kérdésre adott válasznál, szeretné megerősíteni, azon tul, hogy a segítség a
kereskedőknek, adrágaság idején segítség az újpesti szépkoruaknak is, arra kér mindenkit, húy
aki még nem váltottabe az utalvrínyát az2023. december 31-ig tegye meg. Ne feledkezzenet
meg róla, vásárolják le azutalványt.
Mindent megtesznek annak érdekében' hogy jövőre is legyen Megbecsülés Utalvány, sőt az
egyik tisztelt kérdező felvetésére megerősíti azt, hogy azon dolgoznak, hogy másokra is
kiterjeszthessék ennek az utalványnak a hatályát, illetve lehetőségét, i1y k{ilönösen a
nagycsaládosokra gondolnak ebben a tekintetbe, ennek az elókészitése még zajIik. Megköszöni
a kérdéseket és reméli, hogy elégedett a válasszal.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi a beadványozőt, hogy elfogadja-e dr. Trippon Norbert alpolgármester úr víraszait

] akérdéssoriíra adott választ elfogadja.

Déri Tibor
Tájékoztatja a Képviselő-testtiletet, hogy az l. blokk végére értek és negyed óra szünetet
rendel el.

SZÜrNET
(15,45-16,00)

Nagy Isnánfrakcióvezető úr ]6,]0 órakor megérkezett, íg,l a képviselőlestületi ülés létszóma
20 Jő lett.

Déri Tibor
Follatódik a közmeghallgatás, átadja a szőt Jegyző Asszonyrrak.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi, ' jelen van-e? Nincs jelen, ő írásban kapja meg a választ a feltett
kérdéseire. Megállapítja, hogy ] jelen van az ülésen.
Ismerteti a kérdéseit:
]. A Perényi Zs u 7-9-] I szám alatti tórsashózak mellett kb. 4-5 méterre már hosszú évek óta

ott csúfoskodik egl kiásott és embermagasságú gazzal benőtt óriási terület. Már ]0-l2 éve
is jeleztünk, semmi nem történt. Jogosan félnek az itt lakók, hog a felbehagyott
mély gödörben, amiben kiálló csövek látszanak, esetleg valami veszélyes oryrg khrt.
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Erős szélben nagy por száll mindig a lakóházakfelé. Móra már egy naglfekete palánkkal el
van kerítve az utca felől, de egy erős szél ledanti a kerítést. Kire tartozik ez az ügl?

2. A Perényi u 7-9-] I szám alatti Társashózaink kometlen közelében, szemben, pár méterre
hosszú évek óta működik eg)/ nagy forgalmat lebonyolító autós Szervíz, ,,dukkoló kis
üzemtelep". Solrszor erős veg1li oldószer szagot ontanak a lakásokba, főleg nyáron. Ebben
az üg1lben is sok éwel ezelőtt kértek már megoldást, de válasz igazábóI nem kaptak'
A sok javítósra, szervízre váró kocsi már áldatlan helyzetet okoz, sem a mentő, sem a tűzoltó
nem tudja megközelíteni a házakat. Az itt élő autó tulajdonosok is csak messze tudnak
leállni. Nem régen eglirányosítottók az utcát, amit köszönnek.
Nagy köszönettel tartozunk a helyi képviselőnek, Altfatter Adalbert úrnak, hogl évről évre
nag/on sokban segítette a g,,alogosok kazlekedését a járdán, a fákat kÖrülvevő rész
szélesítésével, és a kis előterünlcrtek biztonságossá tételében. Rengeteget tett ezért,
de szomorú, hogy ugyanakkor eZ a sok autó ilyen komoly akadályt okoz a környezetükben.

3. Az Ady.Endrg Múvelődési Központ lebontásat kovetőenmajdnem minden program az
IFJUSAGI HAZBAkényszerült, ahol nagy gondaparkolás. Felmerült sokukban, hog,l nagl
műsorolcrtál kannyítésként nem lehetne-e a kÖzelben található kÖrbevett parkoló legalább
egl részét a Műv. Központba érkezőlcnek rendelkezésére bocsátani' ott áll solcszor üresen
az a parkoló, nem tudjók kihez lehetne fordulni ez üglben?

4. A Váci út- Megleri út - Perényi u találkozásánál eg/ igen nagy átmenő

forgalmú kereszteződésnél, sajnos a jelzőlámpák igen rövid ideig engedik át a
g1,,alogosokat. Az idősebbek és a kisglermekesek is szinte szaladva teszik meg az utat,
hog1l biztonsággal átiussanak a zöldÓn' Ez mór sok esetben okozott veszélyes helyzetet'

Megkérdezi, hogy szeretné-e kiegészíteni a kérdéssort? Igen, szeretné
kiegészíteni, megadja a szőt.

Köszönti a megjelenteket. Az elbangzott kérdései mind rendben vannak, mert több éve nagy
probléma, de van még egy olyan felvetése, amit nem írt le. Sok ember nevében mondja el ezeket
a gondokat is. A nagy piacon, a gyönyöní nagy üvegpalotában miért csak fenn van mosdó és

WC? Ez nagyon-nagyon sok emberben felvetődött, hiszen járnak több más piacra is és ott
érdekes módon lent is és fent is van mosdó és WC. Nem biztos, hogy az emeletre a lifttel vagy
akiírmivel mindenki gyorsan feljut. Köszöni és várja a válaszokat.

dr. Moldván Tünde
Az I.kerdésre Déri Tibor polgármester úr fog válaszolni

Déri Tibor
Viszonylag egyszerú aválasz a kérdésére, hogy az épitési telekkel kapcsolatban kire tartozlk
az úgy. Az építési telekkel kapcsolatban az .d;gy az építéshatóságra tartozik, ami 2020
márciusában elvettek az önkormányzatoktől, de ettől fiiggetlenül a holnapi napon Főépítész úr
segítségével írni fognak az Önök nevében egy levelet az épitéshatóságnak és kérik azt,hogy a

he|yzetetvalamilyen szinten mérsékeljék, vagy nézzékmegazépítkezést, hogy ottmi található.
Tájékoztatásul elmondja, ez egy építési telek a Perényi Zsigmond utcában, ami egy kordonnal
van körbekerítve, fekete lepellel, hogy a port próbálja meg felfogni. Ez kisebb-nagyobb sikerrel
történik sajnos. Az ügy nem aZ Önkormányzatra tartozík, mivel az építéshatóság a
Kormányhivatalhoz tartozik, de a holnapi napon írni fognak ez ügyben egy levelet.

dr. Moldván Tünde
A többi kérdésre pedig Czigler LászIő alpolgármester úr, illetve dr. Trippon Norbert
alpolgármester úr fog válaszolni.
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Czieler László
A jelzett területen onkormányzatunkkiemelt figyelmet fordított arra, mert tudják, hogynagyon
szűkös abban a régióban a parkolási lehetőség, figyeltek a gépjárrnűvek elszállításrára,
nevezetesen a Perényi Zsigmond utcából6 darab roncsjárművet szállítottak el, ezzelis 6 helyet
átadva a környéken parkolóknak. Szervizekben jellemzően na1y a jövés-menés, a szeruiz
tulajdonosokkal felvették a kapcsolatot. Az volt a tiszteletteljes kérésük feléjük, hogy
délutánonként, mielőtt a munkát befejeznék, a javitásra várő gépkocsikat a telephelyen belül
tárolják, segítve az ott élők parkolását.
Azzal a kérdéssel kapcsolatban, hogy a lakóknak kevés a parkoló Újpesten elmondja, ez egy
viszonylag szűk utca sok lakóval, több helyet sajnos nem fognak tudni biztosítani, de minden
olyan eszközzel, ami rendelkezésükre áll, élni fognak. Az Ifiúsági Hánnak nem tul szerencsés
a lokációja, egyik oldalát azIstván út, a másik oldalát a Király utca határo|ja. Az István úton a
parkolás nem lehetséges, a Király utca meglehetősen szűk és még soha nem sikerült ott
parkolnia. Azok a parkolók, amiket Ön megemlített nem az ÖnkormÍnyzat tulajdonában
vannak, ezeket díjfizetés ellenében igénybe lehet venni és sajnos ebben nem tud az
onkormányzat segítséget nyújtani. Kéri, hogy fogadj a e| a v á\aszát.

dr. Trippon Norbert
A jelzőlámpával kapcsolatban elmondja, hogy a Váci út rLem az Önkormányzatkeze|ésében
van. Mindazonáltal megkeresték a Budapest Közút Zrt.Forgalomtechnikailgazgatőságát abban
az ügyben, amit Ön panaszolt és a kérdésében félvetett. Idézi a uálu."ukut ,,A
forgalomirrínyítást megfelelően terv szerint működik'', tehát szerinhik ez így rendben van' Arra
felhívják a figyelmet és Ő is felhívná a figyelmet, hogy csak akkor lépjünk |e a zebrára, ha a
lámpa folyamatosan zölden világít, de ha rálépünk a zebráta és menet közben elkezd villogni,
akkor még át lehet érni. Ilyenkor nem engedi tá azonnal a jelzőlámpa a gépjárműveket a zebtára,
ugyanakkorténykérdés, hogy a Budapest Közút Zrt. szet'rnt,aklhezazigytartozik,ez amostani
állapot rendben van. Amennyiben úgy gondolják, hogy ez még sincs rendben, és készséggel
elfogadja az Önök mindennapi tapasztalatait és észróvételeit, akkor az Önkormanyzaink
megkeresésének nyomatékosítására lehet, hogy segítséget nyújtana a helyi lakóktól valamifajta
tiímogatás, akár aláirásgytijtés is és abban az esetben az Önkormányzatunk tovább tud
foglalkozni ezzel a kérdéssel.

Déri Tibor
A helyszínen feltett kérdésével kapcsolatban elmondja, íEy tewezték meg az épületet, 2019
nyarán, amikor megnyitott akkor is az emeleten volt csak mosdó, a fiildszinten nem került
kialakításra. Arra a kérdésre, hogy ki lehet-e alakítani, most nem tud választ adni.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi, elfogadja-e a kérdéssorra adott válaszokat?

a kérdésére adott választ e|fogadja.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi, jelen van-e? Nincs jelen, ő írásban kapja meg a vá|aszt a feltett
kérdéseire. Megállapítja, hogy - , jelen van az ülésen.
Ismerteti a kérdéseit:
1' A Lőrinc utca 30' és 3]. kazt;tt - ez két eglmással szemkozti ház - a forgalomlassító

útburkolati kialakítds, rövidenfekvőrendőr túl magas, nag/on óvatosan kell áthajtani rajta,
nehogl túlsógosan nagyot üssön' Ezt át kellene alakítani, hog1t kissé laposabb leglen. A
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párja a Pécsi Sebestyén Zenetagozatos Általónos Iskola bejárata után már sokkat iobb
kialakítású - kényszerít a lassításra, de semmiképp nem okoz kárt az autóban'

2. Hasonlót tapasztaltam az Attila utca Deák utca Langlet Waldemár utca
kereszteződésében is, ahol az utólag az aszfaltra rögzített elemeken csak egészen lassan
szabad áthajtani. Itt talán kicsit más formájú elemek lerögzítésével lehet orvosolni a hibát.

3. A Hajló utcában a Karinthy iskola előtt az újonnan kialakított K+R parkoló csak a jóval a
g,lalogátkelő után kezdődik. Véleményem szerint itt az átkelő után is megengedhető a
megállás, (a képen a piros nyilas táblás láda helyén) hiszen az eglirányú forgalom csak
egyik irányból teszi szülrségessé a rálátást a gyalogos átkelő környezetére. Ezért az utóna
lévő három láda helyén is lehetne két-három parkolóhelyet kijelr)lni. Esetleg ezzel együtt a
legtávolabbi két K+R helyet vissza lehet alakítani közÖnséges parkolóhellyé, hiszen ezen o
környéken is elég kevés a parkolóhely az itt lakók számára.

4' Az Erkel Gyula utca a Klauzál utca és a Kiss Ernő utca kazatt a Klauzál utcafelé egyirányú,
mert az utca elején a Görgey _ Kiss Ernő _ Erkel utcák találkozósál az Erkel Gyula utcából
nem biztosítható a biztonságos kihajtás. Az Erkel utcának a szóbanforgó részén egészen
kicsi a forgalom, ezért javaslom, hog1l leglen újra kétirányú ez a szakasz úgy, hogy a
Klauzál utca felől legten zsókutca és a Kiss Ernő utca felőli végénél a torkolat előtt ]0
méterrel legyen a behajtani tilos tábla, továbbra is megakadályozva a kihajtást. Ezzel az
Erkel Gyula utcának ez a kis része a vórosközpont, tehát dél felől a Klauzál utcán ót
kannyebben megkÓzelíthető lenne, nem kellene a Kiss Ernő utcában tovóbbhaladva, majd
pl. a Lidl parkolóban visszafordulva szabályosan megközelíteni.

5. Az Attila utcában az Attila _ Schweidel József - HárÍa utcák talólkozásónál illene az Attila
- Ambrus Zoltán - Lázór Vilmos utcák talólkozósónál az említett utcák nem pontosan
szemből torkollnak az Attila utcába, hanem 6-7 méterrel eltolva' Íg,, az említett két helyen
nem, vag)) csak egyik irányban lehet szabalyosan keresztezni az Attila utcát. Az Attila
utcának ez a két 6 méteres szakasza leglen kétirányú, a közeli mellékutcák konnyebb
átjórhatósága érdekében' Róadásul észak felől érkezve a Lózár Vilmos utcába nem lehet
balra, csak a kerékpárosolcrtak bekanyarodni, ezt a tiltáSt az 5 méternél rövidebb járművek
számára is meg lehetne szüntetni'

6. A Szent István tér ] 2-vel szemben a régi piacból megmaradt gomba épülete előtt egy kb. ] 5
méteres szaknszon jelenleg nem lehet parkolni a járdán, ezt a részt oszlopokkal kerítették
el. Miért tilos itt a parkolás, hiszen a járda az épület falának íve miatt elég széles, és a
szombati, vasárnapi vásár árusai sem használják ezt a kis területet? Az oszlopok
eltóvolítása, vagy áthelyezése utón itt 5-6 szabályos parkolóhelyet lehetne kialakítani.

Megkérdezi a beadványozőt szeretné-e kiegészíteni a kérdéssort? Igen, megadja a szőt.

olyan javaslatokat próbált összegffiteni, amik viszonylag alacsony költségvetéssel
valósíthatók meg és gyorsan. A legtöbb helyen kérhárom tábla cseréjéről lenne sző' Ezeket a
helyeket előzőleg bejárta, úgy gondolja, megvalósítható. Még egy dolog, amit nem írt bele a
beadványába, ahol a Lőrinc utca torkollik az Attila utcában, ott ugyanilyen hely van. A Lőrinc
utca első 10 m-re lehetne kétirányú, ez kimaradt a szövegből. Kiemeli' próbálta úgy
ö.sszeszedni, hogy minimális költségvetéssel, nagyon egyszerűen megoldható legyen,kéri az
onkorm án yzat támo gatását.

dr. Moldván Tünde
Az 1-es 2-es 4-es és 5-ös kérdésre dr. Trippon Norbert alpolgármester úr válaszol, és a 3-as 6-
os kérdésre Czigl',r LászIő alpolgármester úr adja meg a váIaszt.
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dr. Trippon_Norbert
kérdését megköszöni és válaszában elmonda, másokkal együtt gyal<ran jfu arra és

áthajtanak a Lőrinc utcai fekvőrendőrökön és ugyanígy jól ismeri az Attilautca-Deák utca és
Langlet Waldemár utca sarkán elhe|yezett szerelt fekvőrendőrt. A kettő között az a különbség,
hogy a Lőrinc utcában az intézményeknél található két épített fekvőrendőr van. Ez keskeny,
alacsony, a kollegái szerint amutárgy megfelel a műszaki előírásoknak, 70 millimétert ímak iá
és emlékei szerit 2015-ben létesült. Fontos fudni mindenkinek, hogy ezek a fekvőrendőrök,
valamint a Deák utca és Langlet Waldemár utca sarkán lecsavarozott keskeny fekvorendőrök,
még nem a klasszikus,,alvézroppantó'' vagy ,,alvázszaggató", a lakótelepeken nagyon-nagyon
kevés helyen, de még azért található fekvőrendőrök, hanem ezek sokkal korszenibbek,
alacsonyabbak, kisebbek. Megítélésük szerint pontosan az a cé|ja,hogy lassítsunk le, ugyanis
a Deák Ferenc-Langlet Waldemár-Attila utca sarok kiemelten balesetveszélyes csomópont volt.
A mai napig lehet látni, hogy az egylk épületbe egy autó beleszállt. A szakmai kollegák úgy
|áLtják, hogy jól e||átja funkcióját és a személyes tapasztalata, valamint az ezzel foglalkoió
önkormányzati szakemberek szerint a Lőrinc utcai kis fekvőrendőrök is jól működnek. Annyit
tud javasolni, hogy mindenképpen lassítsanak le.
Az Erkel Gyula utcával kapcsolatban szintén megkérdezték a Városüzemeltetési Főosztály e
tárgykörben képzett és szakmai tudással rendelkező kollegák a véleményét, nem értenek vele
egyet' többek között a hatályban lévő KPM BM rendelet miatt, mert a zsákutca fogalma szerint
,'a zsákutca csak folytatás nélküli út lehet'', illetve azErke| Gyula utcában kialakult kétoldali
parkolás sem teszi lehetővé a kétirányú forgalmi rendet. Drasztikus parkolóhely csökkenéssel
jétma ez a felvetés. Az Ujpest-központ felől érkezve pedig azErke| Gyula utcából szabályos a
balra kanyarodás, igy a jelzett útszakasz kenilő nélkül megközelíthető. Ezt a javaslatot, bár
köszönjük, de a kollegáink' akik szakmai tudással rendelkeznek ebben a kérdésben, nem
értenek vele egyet.
Az Attila utca esetében aZ a szal<rtai álláspontja az Önkormányzatnak, hogy
közlekedésbiztonsági szempontbol ez a forgalmi kialakítás könnyebb és egyértelművé tette a
környék közlekedését és a kollegáink, akik ezzel foglalkoznak, nem javasolnak változtatást.

Czieler László
A K + R parkoló teljesen új, Magyarországon nem egy bevett és megszokott dolog. A Budapest
KöZűt, a BKK, illetve a IV. kenileti Önkorm ányzat új projekde volt, ez pilot jellegget kérult
bevezetésre. Azt gondolja, ezen bármikor - az ésszeruség határai között - lehet alakítani.
Nyilván ők is folyamatosan monitorozzák ennek a lehetőségét, illetve a felhaszná!ását. Ezek a
virágládák azért keruItek ki, hiszen azok, akik úgy viszik a gyermeket iskolába, hogy egy
pillanatra megállnak, a gyereknek már a kezében van a táska, kiszáll azautőből és átmegy
előtte, ez miattuk lett kitalálva, hogy balról az altők'nak ne lehessen e\őzni. Egyre inkább
jogkövetően használjrík mát az autósok ezt aK+ R parkoló t és aztgondolja, van létjogosultsága
annak, amit ön javasolt.
A másik a Gomba melletti parkolók kialakítása. A Városüzemeltetési osztály munkatársai meg
fogiák vizsgálni, hogy ott közlekedéstechnikailag, illetve mtíszakilag megoldható-e a je|zett
parkolók kialakítása. Ha igen, akkor azt mindenféleképpen figyelembe fogiák venni.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi a beadványozőt, hogy elfogadja-e a kérdéssorra adott válaszokat?

aválaszokat nem fogadja el'
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Déri Tibor
Mivel I ' 

-; a kérdéssorára adott válaszokat nem fogadj a el, igy szavazásra teszi fel a
Képviselő-teshiletnek a válaszok elfogadására vonatkozőhatározati javaslatot.

Budapest Főváros Iv. kerüIet Uipest Onkormánvzata Képviselő-testületének
232 l 2023.(XII.L8.| hat ár ozata
Budapest Főváros IV. kerület Újpest ÖnkormányzataKépviselő-testiilete úgy dönt, hogy
- .. beadványára adott válaszokat elfogadja.
(14 igen, 2 nem,4 tartőzkodással elfogadva)

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi, , jelen van-e? Nincs jelen, ő írásban kapja meg a vá|aszt a feltett
kérdéseire. Megállapítja' hogy ' jelen van az ülésen.
Ismerteti a kérdéseit:
]. A kotelező ortopédiai csípőszűrés megszüntetése. Az onök döntése miatt az újpestielcrlek a
Heim Pál Gyermekkorházba kell menniük egl csecsemőkori kÓtelező vizsgálatra. Mit tettek,
tettek-e egyáltalán valamit az elmúlt évben azért, hogy újra induljon Ujpesten ez a katelező
szíírés?
Digitális előjeglzési rendszer bevezetése. Hogy áll ez a fejlesztés vagy ez is csak egy volt a
számtalan meg nem valósult kampányígéret közül?
2 . Gy l a o gá t ke l ő he ly hi dny a a S e m s e y p ar lcrtál :

KijetÓtt glalogótkelő csak a Rózsa u.-ndl az Újpesti Rendelőintézetnél és a Kiss Ernő utcánál
van. Nagyrészt a glalogos köZlekedés a Corvin u.-ndl a kubla.futtatónál és a Kiss Ernő u'-i
(vasútállomás -felé ) vill amo s me gállónál torténik.
Kijelölt glalogótkelőhelyek nincsenek, de a forgalom viszont rendkívül nagl, villamosok,
gépkocsik, kerékpórok ! ! !
Nekem nem szakterületem a városrendezés, de javasolnám, hogl mielőtt utakat (gyalog)
építenek, köveznek, hagyják "parlagon" és a lakók által kitaposott utak majd megadják azok
reális únonalát. Es, ha azokforgalmas úthoz csatlakoznak, ki kell építeni a biztonságos átkelés

feltételeit!
Megkérdezi a beadványozőt szeretné-e kiegészíteni a kérdéssort? Igen' megadja a szőt.

Ha áttekinttink a Semsey parkra, csodálatos dolog, futnak ember szélsőséges körülmények
között is, szinte hihetetlen, de gondolnunk kell arra, hogy a fiatalok is használni fogiák majd
ezt és ennek alapfeltétele az, hogy nagyon fiatal korban Vagy csecsemőkorban megállapítsák,
hogy nincs-e véletlenül probléma a testfelépítésében. Ezt a kötelező szúrés, a ,,lánykori nevén''
csípőszűrés. Nagyon szeretné kérni, hogy eztvegyék kötelezőnek az Önkormányzatrészéről is,
aki fenntartj a az egészségügyi intézménynek, hogy itt is legyen mód arra és ne kelljen a
szülőknek elmenni a Heim PálKőrbázba rengeteg problémávalvagy esetleg magán rendelésre.
A másik témája szerinte egyértelmű ' itt már korábban elhangzott egy kérdés, hogy lesznek-e
gyalogátkelő helyek? Eddig erre nem kaptak választ, bízik abban, hogy majd az ő kérdésére
fognak válaszolni. Ez a javaslata, mert nagyon sokan nap-mint nap járnak ott át kiilönböző
helyeken, azuton, nagyon életveszélyes' elTe kér segítséget.

dr. Moldván Tünde
Az 1. kérdésrePerneczkyLászlő alpolgármesteruratkéri fel avá|aszmegadására,a2. kérdésre
pedig dr. Trippon Norbert alpolgármester úr válaszol.
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Perneczky László
Elmondta, hogy viszonylag hosszabban fog válaszolni, de szükséges egy pár dolgot
megvilágítania. Aztmondja, nem a szándék, még csak nem is apénzhitnyzik, az ortopédorvos
biányzik.
Afról szeretné tájékoztatni, hogy a magyarországi ortopédiai csípőtörés nehézségeit úgy kell
tekintenünk, mint brármely szakorvosi ellátás nehézségeit. Újpest Főváros IV. kerületében nem
szűnt meg az ellátás, hanem a Heim Pá| országos Gyermekgyőgyászati |ntézet biztosítja a
csecsemők számára az egyébként nem kötelező ortopédiai csípőszűrést. Bizonyára Ön előtt is
ismeretes, hogy Magyarországon általános orvoshiány van'
Különösen igaz ez olyan szakterületekre, mint a gyermekgyőgyászat, ahol az áIta|ános
orvoshiányon túl a szakterületen belül is egyértelmű hiány figyelhető meg' vannak bizonyos
hiányszakmiík, amely akozszolgáltatástvégző gyermekortopédiai ellátást kiemelten érinti.
Az egészsé,gugyi szolgáltatások nyujtásához szükséges szakmai minimumfeltételekről szóló
6012003. (X. 20.) ESzCsM rendelet az ortopédia szakmában orvosi szemólyi feltételként
ortopédiai szakorvos vagy ortopéd-traumatológia szakorvos jelenlétét írja elő, vagyis a felnőtt
ortopédiai ellátásban résztvevő orvosok nem rendelkeznek megfelelő szakmai gyakorlattal
althoz, hogy csecsemőket és 14 év alatti gyermekeket is ellásson, ezért a 14 év alattiakat fogadó
gyermekortopédiai szakrendelések csecsemő és gyermekgyőgyászat gyakorlattal lehetőleg
szakvizsgával is rendelkező orvosokat foglalkoztatnak, miír amennyiben sikerül végzettséggel
rendelkező szakembert szerződtetni. Abban az esetben, ha nincs I|yenvégzettséggel rendelkező
oryos' a gyermekortopédiai szakrendelések zöme a működési engedélyben szereplő őraszám
nagy részét kénytelenek szüneteltetni. Az 5111997. (Xu. 18.) NM rendelet rendelkez1k a
kötelező egészségbiztosítás keretében igénybe vehető betegségek megelőzését és korai
felismerését szolgáló egészségügyi szolgáltatásokról és szűrővizsgálatok igazo|ásáről. Nem
ismerteti a jogszabályt teljes egészében, de fontos kiemelnie, hogy ezen rendelet alapját az
életkorhoz kötött szűrővizsgálatok közül 0-4 napos életkorban a csípőficam szűrésre a
fekvőbeteg-gyógyintézetben, vagyis a Szülészet-Nőgyógyászati osztályokon, illetve aZ
újszülött osztályokon' vagy azűjsn1|ötteket ellátó neonatológiai (újszülöttgyőgyász) osztályon
történik, valamint intézeten kíviili szülés esetén az újszülött vizsgá|atát végző
gyermekgyógyász szakorvos feladatkörébe tartozik. Az újszülött hazaadást követő első
mozgásszewi vizsgálata, illetve a csípőficamszűrése 4 hónapos korig azonban a háziorvosi
szolgálat feladatkörömbetartoznak. A beérkező nagyszámű lakossági ésházi gyermekorvosi
megkeresés miatt a' Áilami Népegészségugyi és Tisiiiorvosi Szolgál itországos Tisztifoorvosi
Hivatal (a néhai ÁNrsz; 2016. december 15. napi hatá|ybalépéssel az ortopédia szakmában
gyermek ortopédiai ellátás és csípőszűrés tevékenységekre közfinanszirozott jaróbeteg-
szakellátási kapacitásokhoz kapcsolódóan beteg beutalási rendet állapított meg Budapest és
Pest megye területére kiterjedően is, igy az újpesti SZTK az ortopédia szakmában a
gyermekortopédiai ellátás csípőszűrés tevékenységekre a IV. és XV. kerület vonatkozásában
területi ellátási kötelezettséggel rendelkezik. A beutalási rend azonban tájékoztatja a
szo|gáltatőkat arról is, hogy a csípőficam szűrés az em\itett 0-4 napos életkorban és 4 hónapos
korig, illetve 1, 3 és 6 hónapos életkorban mozgásszervi vizsgálat a területi ellátási kötelezettség
alá nem esik, hanem ezenvizsgálatok továbbra is azon fekvőbeteg győgyintézet feladatkörébe
tartoznak, ahol a gyermek született.
A Heim Pál országos Gyermekgyőgyászati Intézet szakmai állásfoglalása alapján a házi
gyermekorvosi vizsgálatok alkalmával a gyermekorvos maga is ellenőrzi a csípőízület
fejlődését, de ezen kivú| az ízi\etultrahangos vizsgálata is elengedhetetlen, amit ideális esetben
6 hetes korban javasolnak elvégezni ortopédiai szakrendelés keretében. Az SZTK működési
engedélyében heti 60 óra gyermek ortopédia szakorvosi őtaszátm szerepel, amely kezdettől
fogva - szakemberhiány miatt - nincsen kihasználva' Tehát, amint említette az elején nem a
szándék és még csak nem is a pénz hiányzík althoz, hogy a kerületben, helyben legyen
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or1opédiai szűrés. A gyermekrendelőben is felnőtt szakorvos dolgozik heti2 alkalommal és heti
4 őrában egy gyermek ortopéd orvos a csípőszűrést kizárólag gyermek ortopéd orvos végezheti,
emellett párhuzamosan a rendelés keretében fel évestől 6 éves koigaz aktuális vizsgálatokat is
el kell látnia, nem csak a szűréseket. Heti 4 őra szah'rendeléssel a gyermekortopédiai ellátás,
valamint aZ ortopédiai csípőszűrés területi ellátási kötelezettsége párhlzamosan egész
egyszenien nem teljesíthető. Folyamatosan vannak az SZTK-ban álláshirdetések gyermek
ortopédiában jártas szakorvosok számára a rendelőintézet honlapján, de egyelőre új orvos nem
jelentkezett a hirdetésre. Sajnos a hirdetésen tul folyamatos proaktív megkereső tevékenység
sem vezetett eredményre. Aztishozzákelltennie, hogy a gyermekortopédia szakrendelés egyre
növekvő betegfogadási listája, valamint az ortopédiai csípőszűrés irányában jelentkező
lakossági igény miatt az SZTK, valamint a Nemzeti Egészségügyi Központ az a|ábbi felelős
intézkedéseket is meghozta:
- 2022. október l . napjától a 14. életévüket betöltött gyermekek ellátása a felnőtt rendelőben

történik. Ez aztjelenti, hogy a felnőtt ortopédiai szakrendelés bevonásra kerül a gyermek
ortopédiai ellátásba.

- A Nemzeti Népegészségugyr Központ - 2022. október 19' napján _ a Heim Pál országos
Gyermekgyógyászati Intézetet jelölte ki a IV. és XV. kerületi, 0-4 hónapos kor közötti
cs ecs emők csípő s zűré si fel adatain ak ellátásár a.

Ahániorvosokat és a lakosságot az SZTK, mí8 a Heim PáI országos Gyermekgyőgyászati
Intézetet a Nemzeti Népegészségugyi Központ megfelelő módon tájékoztatta a IV. és XV.
kerületi gyermek ortopédiai ellátás és az ortopédiai csípőszűrés új rendjéről. Tehát minden
információ elérhető a honlapon.
Az is megállapítható, hogy az SZTK vezetői, illetve a Nemzeti Népegészségugyi Központ az
újpesti lakosok folyamatos ellátása érdekében a lehetséges körülmények között felelős döntést
Itoztak, és minden eszközzel azon dolgoznak, hogy találjanak orvosokat. Tájékoztatáskánt
elmondja, hogy miért nem nagyon tolonganak az orvosok. Az orvosok bérezése tekintetében a
társaság alkalmazásában állő orvosok egészségügyi szolgálati jogviszonyban állnak, amely
jogviszony szabá|yait és béreit az egészségugyi szolgálati jogviszonyról szóló 2020. évi C.
törvény rögziti, tehát meghatározza, hogy mennyi pénzt ajánlhatunk az orvosoknak. Ez azt
jelenti, hogy 202I év elejétől a bérezés nem jelent tényleges eszközt a társaságnak, amivel a
kerülettinket különösebben vonzővá tudná tenni más orvosok számára. Hiába fudjuk, hogy
Újpest a legiobb hely az országban az orvosok ezt sajnos nem tudják és bérükhöz pedig nem
tudunk hozzá tenni. Bizik abban, hogy válaszávalbe tudta mutatni a probléma helyi szinhi és
hatósági megoldásának hátterét' dacáraannak, hogy a fentiekben ismertetett tények tulmutatnak
az onkormányzat hatáskörén. Bízik abban is, hogy a közeljövőben lesz lehetőség új gyermek
ortopédiában jártas szakorvos alkalmazására az SZTK által működtetett Újpesti Szakorvosi
Rendelőintézetben és a lakossági igényeket helyben is ki tudják majd elégíteni.

dr. Trippon Norbert
Megköszöni a felvetést és először is szeretne althoz csatlakozni' mert amikor kérdésében azt
irja,hogy sokszor érdemes megfigyelni, hogy a lakosok milyen kitaposott úton jrímak, akkor a
gyakorlati viszonyokat vesszük figyelembe, ahogy Ön is fogalmaz, mert ezek majd megadják
a gyalogtrárdák reális útvonalát. Ebben sok igazság van és mi magunk is alkalmazntk ezt a
gyakorlatot, például Káposztásmegyer II-n a Sárpataki Patika mögötti parkban - ma már Nagy
Imre park a neve -, korábban ilyen kitaposott, sáros ösvényre építették rá a járdát, pontosan
azért, mert az ott élők ezthasználták, sőt napelemes térvilágítást is telepítettek mellé' Ugyanezt
tudja elmondani például a Külső Szilágyi úttól a Töltés utcáig vezető járdára, ahol szintén ki
volt taposva és a XV. kerületi Önkormányzattal közösen valósították meg. Az említett
gyalogátkelőhelyhez közeledve a Görgey úton is, a na1y szánkódomb melletti kitaposott, sáros
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úton építettek ki jrírdát és tettek mellé napelemes téwi|ágitő lámpát is. Ilyen értelemben azt kell,
hogy mondja, felvetése jogos és ésszení.
Mielőtt a gyalogátkelőről beszélne, engedjék meg, hogy azért ftilsoro|ja azt is, hogy mivel
Önkormanyzatunk számára a gyalogos biztonság Éiemelten fontos, ezért részben az
Önkormrínyzat, részben partnereink hány helyszínen hoztáú< létre ebben a ciklusban
gyalogátkelőhelyet. Például a Dunakeszi Önkormányzattal együttműködve lett rendbe téve a
Külső Szllágyi út, illetve a Dunakeszi Pá|ya utcai csomópont' Hosszú évek után
onkormányzatunk ftnanszitozásában valósult meg a Székpatak utcánál a nyomógombos
gyalogátkelő, a Farkaserdő utca és az Óceánárok utca sarka közötti átkelot a Fővárosi
Önkormrínyzat va|ősitotta meg, ugyanúgy, ahogy a Leiningen és Vécsey sarkán kialakított
lámpás kereszteződést és nyomógombos gyalogátkelőt, valamint fejlesztésre kenilt az Erdősor
utcai gyalogátkelő is. Szintén űj zebta épült nemrégiben a Homoktövis-Csíksomlyó utcában,
korábban pedig a Megyeri úton a Lidl-lel társfinanszirozásbanalakult ki egy gyalogátkelő, hogy
a Megyeren élők biztonságosan át tudjanak kelni az úton. Szint énűj zebtalétesült a Tél utcában,
valamint a Károlyi és Baross utcákban egyaránt' A Károlyi-Baross kereszteződésben
közvilágitás fejlesztéssel együtt űj zebrák létesültek. Legutóbb felszíni zebrák felfestésére
került sor a Főváros jóvoltából Újpest Központban. A legutó-bbi zebraépítésük, ami befejeződött
a Deák Ferenc utcában aYiztorony mellett valósult meg, illetvebán zebrátnem engedé|yeztek
a hatóságok, de egy kiemelt gyalogos csomópontot tudtak létesíteni a Nyár utcai sétányon.
Jelenleg megrendelés alatt van és belátható időn belül elkészül a Baross és Mildenberger utcák
kereszteződésében a gyalogátkelő. Az Ön javaslatát, ami a Görgey tti zebrára vonatkozik a
kollegáink megvizsgálták és teljességgel indokoltnak és jó felvetésnek találták, ezért felvették
a kapcsolatot az illetékes hatóságokkal, így konzultáltak a BKK-val, a Budapest Közút Zrt-ve|
és a Kormányhivatallal is. Ezen szakmai konzultációk alapján egyetlen egy hatóság sem emelt
kifogást az elképzeléssel szemben, ami mindenféleképpen jó hír. Ezt követően
onkormányzatunk feladata, hogy a tervezési szeruődést előkészítse, és amennyiben ezen
szakhatóságok tartják m.agukat az elmondottakhoz, akkor reális esélye van annak, hogy
belátható időn belül az on által jelzett helyen gyalogosátkelő létesüljön, indokolt, jó volná,
mindenképpen támogatj a.

dr. Moldván Tünde
Perneczky Lász|ő alpolgrírmester úr szeretné kiegészíteni a kérdésekre általa adott válaszokat.

Perneczky László
A telefonos applikációs bejelentkezéssel kapcsolatban azt szeretné elmondani, hogy kicsit
távolabbról indítva, a fiai borbélykodnak és gyártott egy nagyon egyszeru telefonos foglalási
rendszert, tehát nem informatikai vagy bármi akadá|ya van annak, hogy lehessen ilyen típusú
applikációt fejleszteni. Az akadályokat abban ta|álták azSZTK-val közösen, hogy a potenciális
felhasználók túlnyomó része olyan nyugdíjas, aki nem ,,digitális bennszülött'', ettől még
természetesen lehetne fejleszteni. A fo probléma inkább az, hogy Van egy betegfogadási
protokoll, hogy melyik orvos mikor rendel. Ezt maguk a szakorvosok alakítjákki, aztis, hogy
hány percet szánnak egy betegnek a fogadására, mikor, milyen időintervallumokban.
Természetesen megpróbáljuk, hogy minél több beteget, minél nagyobb rendelési időben
fogadjanak a szakorvosok. Kapacitás korlátok vannak és ezeket a rendeléseket már önállóan
kialakítják. Az a tapasztalat, hogy valóban, például endokrinolőgiána vagy ortopédiára
hónapokra előre is el tud fogyni egy pillanat alatt az az elójegyzési lehetőség, ami úgymond az
ingyenes szakorvosi ellátás tekintetében rendelkezésre ál1, viszont atapasztalatígyszintén az -
a fbnővérrelkonzultálva -, ha mondjuk 2hőnapnáItávolabbi időpontra kapnának lehetőséget a
beutaltak, akkor nagy számban nem jönnek el és nem jelzik azt,hogy nem fognak eljönni, akkor
ráadásul elfoglalnak mások elől időpontokat. Az a tapasztalat, hogy a betegek 2O-4OoÁ-a nem
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jelenik meg egy-egy rendelésen. Nem az app|ikációk hiánya okozza ezt. Yannak olyan
rendelések, szemészet, fiilészet, ahova pedig nem is szükséges a bejelentkezés, mert ott van
megfelelő kapacitás, tehát ha bejönnek az utcáről, azonrlal tudják őket fogadni. Amennyiben
olyan kapacitások fognak rendelkezésre állni különfele szakrendeléseken, hogy éppen már csak
egy komfortos applikáciőhiányzik, akkor ennek a fejlesztése nem informatikai kérdés |esz. Az
is elvárás, hogy valami betegirányítási rendszerben a hániorvosok, illetve a szakorvosok
hívogassák a betegeket, hogy ugye ne felejtse el, hogy jönnie kellene. Kapnak emlékeztetőket
egyébként, érkezik sms vérvételre, tehát van, ahol már jön ilyen emlékeztető, de azért
alapvetően sem az orvosok, sem aZ ő asszisztenciájuk olyan értelemben nem tud
diszpécserszolgálatot is teljesíteni, hogy még hívogassa is a betegeket. Nagy szükség lenne a
pácienseknek, az újpestieknek az egyittműködésére abban, ha már sikerült időponthoz jutniuk,
akkor azokra megfelelő időben, fegyelmezetten, vizsgálatrakészenjelenjenek meg és akkor
talán egy kicsit jobban tud menni a dolog, mindenesetre ez áll az app|ikáció hátterében.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi a beadványozőt, hogy elfogadja-e a kérdéssorra adott válaszokat?

a kérdéseire adott válaszokat nem fogadja el.

Déri Tibor
Mivel a kérdéssorra adott válaszokat nem fogadja eI, igy szavazásra teszi fel a
Képviselő-testiiletnek a válaszok elfogadására vonatkozőhatározati javaslatot.

Budapest Főváros IV. kerület Úipest Önkormánvzata Képviselő_testületének
18.

Budapest Főváros IV. kerület onkormányzata Képviselő-testtilete úgy dönt, hogy
beadványára adott válaszokat elfogadja.

(14 igen, 6 nem, elfogadva)

dr. Moldván Tünde
Megállapítja, hogy. jelen van az ülésen
Ismerteti a kérdéseit:
Abban az üg1lben fordulok Önakhoz a 2023. évi közmeghallgatás keretében, hogl tűzzék
napirendre a lakossági klíma és hőszivattyús berendezések telepítésének szabályozását
tekintettel azok zaj s zennye zés ére főle g csalódihózas öve zetekben.
Ezen berendezések kultéri eglségeinek elhelyezésére nincs szabályozás és ebből adódóan
üzemelésük során kalanbaző intenzitású gépzafial zavarhatjók a szomszéd (ok) pihenését'

nem kívánja kiegészíteni a beadványát. Felkéri Czigler Lász|ő
alpolgármester urat a v á|asz megadása.

CziglerLászlő)
A múlt héten jelent meg egy írás arról, hogy 2030_tó1 azűj épitésű lakások csak zéró emissziós
kibocsátásúak lehetnek, tehát vagy hűtő-fiitő klímával lehet felszerelni vagy hőszivattyúval és
2040-től viszont a gázfiltő berendezéseknek a beszerelését az unió meg kívánja tiltani. Volt a
fogadóóráj án egy szimpatikus házaspárt még májusban, akik egy hasonló problémát vetettek
fiil. Akkor ígéretet tett arra, hogy az illetékes minisztériumot megkeresik és még abban a
hónapban, májusban azÉpíÉsiés Közlekedési Minisztériumnak irtakegy levelet, és kértek egy
iránymutatás arra, hogy milyen szabályozást kívánnak kidolgozni. Sajnos a mai napig nem
kaptak választ, de azt gondolja, ezzel a problémával foglalkozni kell, mert ezeknek a
berendezéseknek a számossága most az elkövetkező néhány évben exponenciálisan emelkedni

30



fog és egymás életét fogják az emberek ellehetetleníteni azzal,hogy valaki mondjuk, már klímát
használ, de a másik nyitott ablaknál szeretne aludni és a szomszéd berendezésót kell hallgatnia.
Reméli, hogy ez a szabályozás hamarosan meg fog jelenni és akkor mindannyiunk élete ezáltal
kicsit könnyebb lesz.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi a beadványozót, hogy elfogadja-e avá|aszt.

* kérdésére adott v álaszt elfogadj a'

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi, . jelen van-e? Nincs jelen. Megkérdezi, jelen van-
e? Nincs jelen. Megkérdezi, jelen van-e? Nincs jelen. Megkérdezi,
jelen van-e? Nincs jelen. Megkérdezi, ,, jelen van-e? Nincs jelen. Megkérdezi,

jelen van-e? Nincs jelen. Ök írásban kapják meg a választ a feltett kérdéseikre.
Megállapítja, hogy 

'jelen vanazülésen.
Ismerteti a kérdéseit:
1. Főtér proiekt:
A) Terv e zne k-e j át s zó t e r e t kutyafutt at ó t ?
B) Mi a terv a/őtér még meg nem újított harmadóval, a "keramitos parkolóval'' és a virágpiac
épületével? Mikor terveznek tórsadalmi egleztetést ennek a területnek a rendezéséről?
2. Uipest-központ al uliúró :
Mit sikerült elérni a tavalyt közmeghallgatás óta az alutjóró tisztasági festésével és
na gyt akar ít ás áv al kapc s o l atb an?
Tervezik-e az elmúlt 30 évben elmulasztott tisztaságifestését és nagltaknrítósát Úipest központ
aluljárónak? Amennyiben ez Fővárosi önkormányzat hatasköre, milyen eszközt;kkel teriezik
elérni a és rendszeressé tenni az állagmegóvó tisztasógi festést és nagttakarítást az
aluljáróban?
3. Tömeeközlekedési kapcsolat uaoki utcai kórhúzzal:
Mit sikerült elérni a tavalyi kazmeghallgatós óta a BKK-nól az uzsoki utcai kórház
töme gközl eke dé s i kapc s ol atának tiglében?
Ujpestiek kórházi ellátósa jellemzően Honvéd és Uzsoki kórházban torténik. Míg az előbbi
tömegközlekedéssel ótszállásmentesen elérhető, az utóbbi csak tÖbbszÖri átszállással
kényelmetlenséggel érhető csak el. Tervezik-e, hogy egyes 25-as buszjóratok Uzsoki korhózfelé
kazlekedtetést kezdeményezzék a BKK-nál?
4. Úinesti Főposta épüíefu:
Vannak-e egleztetések és törekvések arra vonatkozóan, hogl posta épületét, akar Úipest
hozzój árulás ával/támo gatósóv al is felúj íts ák?
Megkérdezi 

' 
hogykívánja-ekiegészíteni a beadványát? Igen, akkormegadja aszőt.

IvÍi.r.l u játoóténe már többször reagált alpolgármester úr, ezffi. aválasztoleltekint, illetve egy
újdonság, hogy látja a postánál a betört ablakokat, vagy nem tudja, hogy betört ablakok, de
bedeszkázta mát a posta és úgy fudja, hogy ez műemlék jellegtí épület. Fontosnak tartja ezt a
kérdést a postával mielőbb tisztázni.

dr. Moldván Tünde
A kiegészítéséből úgy tűnik, az elsó kérdésének első részére megkapta a válasz. A második
részére, hogy a terveznek-e kutyafuttatót a Főtóren még nem. Az l. kérdéskörre dr' Trippon
Norbert alpolgármester úr adja meg aválaszt.
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dr. Trippon Norbert
Lassan átfordulnak a közmeghallgatás politikus meghallgatás részére, hiszen akérdező egy
politikai pán képviselőjelöltje, tehát civilnek semmiképpen nem tekinthető, de természetesen
kérdezhet és a múlt évben is találkoztak, örömmel üdvözli és megköszöni a kérdéseit.
A Főtér projekt valóban egy nagyon fontos beruházás városunk életében, hiszen 20l0_et
mege|őzően készült el a Szent István tér térkövezett,marendezvénytérként funkcionáló részre,
beleértve a Károly parkot és azt gondolják, hogy ez nagyon jól funkcionál. A 2019-es
választásokat követően a vá|asztók bizalmáből, alapvetően a fennmaradó területen, ahol
jelenleg a Főtér park van, egy zöld karaktení fejlesztésben gondolkodtak, ezért készült el a Főtér
park. Jelenlegl22 elültetett fával, sétányokkal, zöldfallal,vizjátékkal,közvilágítási lámpákkal,
térfigyelő kamerákkal és rengeteg gyönyöní évelő növényekkel, cserjékkel, amik teljes
pompájukban majd tavasszal mutatják meg magukat.Eziltonis szeretné megköszönni azoknak
az újpestieknek, akik eljöttek és megtekintették a Főteret, amikor elbontották a kordonokat és
átadták a Főtér parkot' Ezvolt az e|ső olyan park átadó, amikor leesett a hó, de ktilön öröm volt
számára, hogy a friss hó az újpesti gyerekeknek kiváló lehetőséget biztosított számtalan
gyönyöni hóember építésére.
Folytatva a kérdésekkel, persze a játszőteret sem hagyná ki, bár on eltekint tőle. Tavasszal
gyönyöní játszőteret terveznek létrehozni közel 100 négyzetméteres napvitorlával ellátott
homokozóval, több korosztály számára megfelelő játszóeszközökkel, hintával, csúszdával
mászővánal és egyebekkel. Természetesen ivókútról, kerítésről, megfelelő megvilágításárólés
biztonságról is gondoskodnak a tervek. Magas minőségú játszótérben gondolkodnak, hiszen
számukra Ujpesten a Szent István tét az újpesti identitásuk egyik megltatározó eleme és azt
szeretnék, hogy itt egy jó olyan játszótér kéSzülne el, aminek az újpesti családok és gyermekek
igazán örülhetnek. Kutyafuttató létesíteni a frissen vetett zöld fiivön nincs napirenden, inkább
megkérdezni Ön szeretne kutyafuttatót létesíteni a frissen betett zöld fiivön?

Mi lcr ofo n né l kul t v ál a s z.

dr. Trippon Norbert
Megköszönöm az indoklását és azt is, hogy a kérdésére is válaszolt, mert így sokkal tisztább a
feltett kérdése. Személy szerint nem tartaná szerencsésnek, ha a frissen vetett zöld területen
kutyafuttató létesülne, viszont azt el kell mondja, a hatályos jogszabályok és kormányrendelet
szerint a Főtér park közterületnek minősül. Közterületen pedig lehet kutyát sétáltatni, mégledig
az előirásoknak megfelelően porázon. Arra szeretné kérni az ebtulajdonosokat, hogy felelősen
gyakorolják ebbéli tevékenységüket és nem csak ebben az esetben, hanem minden esetben és
ami a kutya után marad, azt mindenfeleképpen szedjék össze és dobják ki, semmiképpen ne
hagyják ott a helyszínen. Nagyon örül annak, hogy az újpesti ebtartók döntő többsége nagyon
felelős módon tafi1a akutyusát és vigyin Újpest közterületeire. Ebben az esetben is ezt kérik és
Van egy javaslata abban a tekintetben, hogy aki szeretne kutyát sétáltatni vagy futtatni úgy'
hogy ne legyen rajtapőráz, hiszen itt a közterületen a szabá|yozott szerint kötelező apőrán, jő
szíwel javasolja a Görgey úti kutyafuttatót, mert aZ na1yon közel van. Budapest egyik
legnagyobb elkerített kutyafuttatója, amit létrehoztak. Több részből áll a kisebb kutyáknak és a
nagyobb kutyáknak, zsilipes kapuja van, napelemes térvilágító lámpa és igazán impozáns a
mérete. Kiválóan alkalmas arra, hogy pőráz nélkül kutyát futtassanak, jó szíwel ajánlja, hogy
ebből a célból inkább ezt akutyafuttatót vagy bármelyik másikat keressék a környéken.
A keramitos parkolóval..kapcsolatban egy dolgot már megemlített, de kiegészítésként még
elmondja, hogy a TERKOZ pá|yázatlezárásához szükséges a promenád megépítése. Jelenleg a
tér sarkán van még egy kis építési terület, ahol egy alapvetően zöld fedéssel ellátott, tehát
nagyon zöld promenádot szeretne az Önkormányzatlétrehozni. Azondolgoznak, hogy ez jövő
évben megtörténhessen' ezze| a Szent István tér északi térfala és az ahhoz közel állő tész
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fejlesztése tulajdonképpen be tudna fejeződni a rÉnrÖz pályázattal együtt. A következő
lépés - megköszönve a felvetését -, hasonlóképpen gondolják, a keramitos parkoló területének
a megajitása lenne. Erre vonatkozőan készítettek ktilönféle koncepcióterveket az Újpesti
Pályázati Projektmenedzsment Zrt-vel és az elképzelésük, hogy a következő esztendőnek
mondjuk az első negyedévében valószínűnek érdemi lakossági párbeszédet tudnak follatnia a
keramitos parkoló jövőjéről, megújításáról. Megköszöni ezt a felvetését, és amikor majd
odaérnek, és erről tudnak konzultálni, akkor nagyon jó lenne, ha Ön is részt venne ebben.

dr. Moldván Tünde
Felkéri Czigler Lász|ő alpolgármester urat, hogy 2-es és 4-es kérdésre adja meg a választ'

CziglerLászlő
Aza|u|járo takarítása, illetve festése atavalyiközmeghallgatáson is kérdés volt. Akkor ígéretet
tett arra, hogy a BKK-t megkeresi ezzel. Még január elején írtak egy levelet a BKK részére és
azt a választ kapták, hogy a 2023. esztendőre nem tervezlk az alu|jétró átfogó felújítását 2024-
re vonatkozőanviszont nem nyilatkoztak Most újra ígéretettesz arra, hogy ismét megkeresik
a BKK-t felhíwa a figyelmüket ismét arra, hogy a valóban lerobbant állapotu aluljarót
mindenfeleképpen fel kell újítani.
A Magyar Posta épületével kapcsolatban elmondja, különböző védettségi szintek vannak. Az
Ujpest védett épülete kategóriába a Főposta épülete nerntartozik bele, viszont Budapest védett
épülete. Amerrnyiben Újpest védett épülete lenne és pá|yáznának, akkor előfordulhatn a az,hogy
az Ujpesti onkormányzat ezt támogatja. Azt gondolja, a Magyar Posta szárnára - azza| a
hatalmas tőkével, ami mögötte áll -, ennek az épületnek a felújítása nem jelentene komoly
problémát hiszen azért már láttunk erre számtalan példát. A váci postahivatal felújítása' ahol
visszaállították a régi faablakokat' nem igénytelen műanyag ablakokra cserélték ki a
ny|ászárőkat, illetve a bejarati ajtókat is kicserélték és nagyon szép tölgyfa bejárati ajtót
építettek. Nem lenne példa nélküli, ha ezt az épületet is nagyon szépen és igényesen újítanák
fel, hiszen miír nagyon-nagyon ráférne, mert borzasztó rossz állapotban van.

dr. Moldván Tünde
A 3. kérdést Déli Tibor polgármester ut váIaszolja meg.

Déri Tibor
Ahogy on is említette, tavaly már ez a kérdés felmerült, akkor a BKK-val rögtön fel is vették
a kapcsolatot és annyi türelmet kértek, hogy amíg a metrópótlás történik - 2023 augusztus vége
-, addig ne beszéljenek erről, mivel minden erőforrásuk ott van. Tavaly szeptembertől van egy
aktív kapcsolat a BKK-val pont az&., hogy egyrészt a 25-ös busz meghosszabbítását
valamilyen szinten kieszközöljék, illetve hogy Megyert összekössék Káposztásmegyer I-gyel,
hiszen ez is egy nagy adósság még a környéken élőknek. A 25-ös busz esetében nehéz
megoldani egyenlőre a fordulást, azIJzsokíkőrházig elmennek, de utána nem tudják, hogy
mene vezessék vissza a buszt és nem tudják, hogy a közlekedésben ez mennyi plusz buszt
jelentene a kapacitásokat tekintve, de próbálnak valamilyen megoldást keresni. Ha minden jól
megY, akkor.a tavasz folyamán Megyert is össze tudják kötni Káposztásmegyer I-gyel és ezzel
javulni fog Újpesten a tömegközlekedés helyzete, ámi a buszokat illeti. Bízik ubbu.1 hogy a
BKK megoldást fog találni a 25-ös buszra is és ha ez megoldódik, akkor egy jó kezdeményezés
valósul majd meg.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi a beadviányozőt, hogy elfudja-e fogadni a kérdéssorra adott választ.
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a kérdésére adott választnem fogadja el.

Déri Tibor
Mivel a kérdéssorára adott válaszokat nem fogadj a e|, igy szavazásra teszi fel a Képviselő-
tes ttil etnek a v á|aszok el fo gad ás ára vonatkoz ő határ ozati j avasl atot.

Budanest Főváros Iv. kerÍilet I]i onkormányzata Képviselő-testületének

Budapest Főváros IV. kerület Önkormán yzata Képviselő-testülete úgy dönt, ho gy
beadványára adott válaszokat elfogadja.

(72 igen,4 nem, 3 tartózkodás, 1 fő nem szavazott, elfogadva)

dr. Moldván Tündg
Megállapítja, hogy jelen vanazülésen.
Ismerteti a kérdéseit:
l ' A Szilas-lakópark lakói kérdést, kérést juttattak eI Önökhaz, hog akadólyozzák meg aZ

UTE, teljesen zárt betonkerítésének építését. Erre várunk határozott ígéretet!
1. Mit kíván tenni az onkormányzat a kerületi glorsulási versenyek megakadályozása

érdekében?
2. Miért nem részesíti az Önkormónyzat rendszeres jutalomba a kerületben szolgáló

rendőrÓket, és tűzoltókat, mert tudtommal most nincs ilyen.
3' Milyen kamera fejlesztések várhatók a kerületben? Mi alapján kerülnek kiválasztósra a

helyszínek? Eg,,posztból tudom, hogy a K)lső-Szilágyi úton, lakossági kezdeményezésre
telepítettek egy ilyen eszközt. Mi lenne annak a módia, hogy a kerület mds részén is
me gv al ó s ulj on ily e n fej l e s zt é s ?

4. Meglehetősen sok autóroncsot látni a kerületben, hog,, kívánják kezelni ezt a helyzetet?
Káposztás tele van ilyen autókkal.

5. FekvőrendőrÖket telepítenek a kertváros tÖbb részén, mikor és mi alapján történik a
helvs zíne k kiv áI as ztás a?

. nem kívánja kiegészíteni a beadványát. Az l. kérdésre Déri Tibor polgármester úr
vá|aszol.

Déri Tibor
Az első kérdéssel kapcsolatban elmondja, emlékei szerint két héttel ezelőtt beérkezett
Önkormányzatunh'hoz az a lakossági kezdeményezés, ami azépítkezés leállítását szorgalmazta.
Akkor Czigler alpolgármesterúrahelyszínen járt, illetve azigybeneljárt, valamint azUTEkét
képviselője volt bent az Önkormányzatnál és ígéretet tettek arra, hogy aberuházást leállítják.

dr. Moldván Tünde
A 2-es 3-as 4-es és 5-ös kérdésekre Czigler Lászlő alpolgármester úr válaszol

Czíg|er Lászlő
A gyorsulási versenyekkel kapcsolatban elmondj a, 2023-as esztendőben kettő darab olyan
térfigyelő kamerát helyeztek ki, ami ezt volt hivatott megakadályozni, és ez a
Rendőrkapitányság vezetőjelzése aÍapjánelég jó hatékonysággal sikerült. Ezek azoceánárok,
illetve az lpali' Park utca kereszteződésében lettek letelepítve. Az Ipai Park utca vo|t az a
terület, ahol a versenyzők gyülekeztek és az Óceánárok utcán folytak ezek aversenyek. A Rex
Kutyaotthon elé került még egy térfigyelő kamera. ott az Óceánárok utca kiöblösödésénél
lehetett várakozní, és aki mondjuk vasárnap vagy hétfőn reggel arca járt elég sok guminyomot
lehetett a területen látni. Azt gondolja, ez lenne az egyk megoldás, illetve Ujpesten három
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darab traffipaxot kívánnak elhelyezni. A Megyei Csárda magasságában a Váci úton, a Külső
Szilágyi úton a Megyeri útnál, illetve a Fóti úton a Baross utcai kereszteződésben A rendőrség
hosszú tapasztalata alapján ezek azok a területek, ha sebességet mértek, akkor igen jó eséllyel
futottak bele a száglldozők. Egy darab sebességmérő eszkózt teljes random helyeznek ki és a
szakemberek váltogatni fogják, hogy melyik boxba helyezik eL. Azt gondolja, ez már egy
nagyon komoly lépés, a Versenyzés lendületét megtöri és nagymértékben meg fudják
akadály o zni a gyorsul ási vers eny ki al akul ás át.
Második kérdés volt a rendszeres jutalom a rendőrség részére. 2 éve módosították a
kitüntetésekről és elismerő címekről szóló önkormányzati rendeletet, miszerint a rendőröket,
tuzoltőkat' illetve a kerületben dolgozó mentősöket felterjesztés alapján az Önkormányzat
jutalomban részesíti. AzÉv Rendőre, arÉ, Ttizo|tőja és a Szent Kamill Díj esetében soo.ooo
forintos, illetve a többi kategóriákban pedig 200.000 forintos jutalomban részesülnek. Azt se
felejtsük el, hogy a rendőrség munkatársainak, akik a térfigyelő kamera, illetve a rendészettel
való közös szolgálatot váiasztják, ebben az évben 73.000.000 forintot fognak kifizetni ezen a
jogcímen.
A kamerafejlesztések a kerületben. Korábban már volt egy hölgy, aki ftlltett a
kamerafejlesztéssel kapcsolatban kérdést, illetve egy kérést fogalmazott me1 aZ Önkormányzat
folé, hogy az autőrongálásokat akadályozziák meg. Kapitányságvezető úr is.. mélységesen
egyetért azza|, hogy ilyen helyekre valóban ki kell tenni kamerát. Kapott az onkormányzat
tőlük egy elég hosszú listát, amit két szempont szerint állítottak össze. Az egyik szerint a
bűnmegelőzési tehát a bűnesetekkel elfertőzöttebb területekre kívánnak kamerákat kihelyezni,
illetve olyan kamera fejlesztéseket is kértek, ami az esetleges bűnüldözést hivatott figyelni.
Ezek foként a kerületbe bejövő utakat figyelik állandó, fix kamerával, ami időnként forog és
más irányba figyel, hanem ezek fix kamerák. Azt gondolj a, ezeket a fejlesztéseket a jövő évi
költségvetésbe mindenképpen figyelembe veszik, és ennek alapján fognak eljárni.
A roncsautók'kal kapcsolatban elmondj a, 2022 és 2023 évben összesen 289 darab roncsautót
szállítottak el a kerületből. Ez nem önkormányzati feladat, ez egy önként vállalt kötelezettség,
tehát összesen ennyi parkolóhelyet tudtak átadni az újpesti lakosoknak. Ezek egy részét a
Rendészet munkatársai derítik fel és nagyon-nagyon sokat az újpesti lakosok. A Rendészet
telefonszámrán tudnak bejelentést tenni, illetve a roncsauto@ujpest.hu e-mail címre, ha látnak
olyan autót, amelyiken nincs rendszám,vagy aztlátják, hogy hosszú hónapok őtavagy esetleg
már több mint egy éve nem mozdult' Ezeket az autőkat, ha bejelentik, a Rendész kollegái
kimennek, megvizsgálják, hogy érvényes műszaki engedéllyel rendelkeznek-e. Amennyiben
nem, akkor elindul az eljárást, kitesznek egy felszólítást, hogy a tulajdonos szállítsa el a
közterületrő| az altőtvagy vizsgáztassale, és ha ez nem történik meg bizonyos határidőn belül,
ezeketagépjármíiveket az Önkormányzatsaját költségén, nem kevés pénzértelszállíttatja, és 6
hónapig megőrzl Addig a tulajdonos nyugodtan tud érte jelentkezni.

dr. Tünde
A 6. kérdésre dr. Trippon Norbert alpolgármester úr válaszol.

dr. Trippon Norbert
Kérdésre válaszolva szeretném tájékoztatni arról, hogy nemcsak a kertvárosban, hanem
máshol is szokott aZ Önkormányzat fekvőrendőröket telepíteni, említhetné a
Káposztásmegyeri II-t is a Spar előtti területet, a Tófalva utcát is mondhatná, vagy éppen
amér korábban szőbakerült Attila utca-Deák utca-Langlet Valdemár utca sarkait is és más
helyszíneket, akár a Nyrír utcai sétányon a már szintén említett kiemelt gyalogátkelőt, ami
lényegében fekvőrendőrként funkcionál a gépjárművek számára. A város több pontján
hoztaklétre és fognak létrehozni fekvőrendőröket. Ami a kertvárost illeti emlékei szerint a
Lőcsei utcában készült el egy szerelt, aBajzautcáhan egy szintén szerelt forgalomcsillapító
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került kihelyezésre és az Újkisház utcában egy épített fekvőrendőr került megvalósításra.
Ezeknek jellemzően az aháttere, hogy lakossági jelzések érkeznek, a Városüzemeltetési
Főosztály munkatársai ezeket minden esetben megvizsgálják és amennyiben indokoltnak
|átják, akkor javaslatot tesznek azok megvalósítására. Kéri a válasza elfogadását.

dr. Moldván Tiinde
Me$érdezi a beadványozot, hogy elfogadja-e a kérdéssorra adott válasz.

a kérdésére adott választ elfogadja.

dr. Moldván Tünde
Megállapítja, hogy _ ljelen van az ülésen.
Ismerteti a kérdéseit:
1' rÉnpÉst<on

A " Radó Dezső Terv - a Főváros Zöld Infrastruktúra Fejlesztési és Fenntartási Akcióterve''
keretében a kerület az Árpád út/Rózsa utca kereszteződés közelében "Zöldterület
kialakítósa az Újpesti (Jszoda helyén" néven egy zöldterület kialakításót tervezi. A
megvalósításra 3 koncepcióterv született, amik rendre a "Rajtkő", "Ködlegelő", "Erdő"
nevet viselik. A terveket 2023' május 8-án mutatták be az újpesti polgárolrrtak az UP
Rendezvénytérb en e gl tervb emutató ker etéb en.

a. Született-e dontés arról, hogl melyik koncepció Íos megvalósításra kerülni?
Amennyiben nem, milyen módon tervezik eldc;nteni, hogl a területen melyik
koncepcióterv fog megvalósítósra kerülni? Tervezik-e a polgirok óltali
s zav az ósr a b o c s átani, me lyi k konc epci ó ker ülj ön me gv al ó s ít ás r a?

b' Biztosítottnak látják-e a feltételeket a megvalósítás kezdésére? Amennyiben
nem, milyen akadályozó tényezőket látnak?

c. Milyen módokon tervezik tájékoztatni a munkálatokkal, az esetleges forgalmi
vóItozásokkal és eg,léb tudnivalókkal kapcsolatban a lakosságot a megvalósítós
során?

2. rÉnnÉsrcon
a. Hog,lan tudja kezelni Budapest Főváros IV. Újpest onkormányzat

Polgármesteri Hivatala az újpesti lakosokfelől irónyuló Szeretetet és hólát?
b' okoz-e nehézséget az ügyvitelifolyamatokban az újpesti vdrosvezetés budapesti

és országos szinten is kiemelkedő vezetése?
c. Terheli-e ez a kc;ltségvetésben meghatórozott alkalmazotti státuszokon túl

Úipest költségvetését, vagy a hivatali tisztségviselők és alkalmazottak
munka i d ő b e n b átr an m e gb ír kó znak a fe l a dat t al ?

A beadványozó nem kíván szóbeli kiegészítést tenni. Az 1 kérdésre Déri Tibor polgármester úr
válaszol.

Déri Tibor
A Radó Dezső terv Budapest Zöld Infrastruktura Fejlesztési és Fenntartási Akcióterve,
melyet a Fővárosi Közgyilés fogadott el a 664l2021-es szétmű ftívárosi közgyulési
határozattal. A program célja a Budapest Zdrd Infrastruktura Koncepciójában
megfogalmazott célok, hosszútávú célkitűzések középtávon m.egvalósítandó programokra
és projektekre való bontása, összhangban a Fővárosi onkormányzat kapcsolódó
stratégiájában meghatározott célokkal és prioritásokkal, figyelemmel az Európai Unióban
megfogalmazott űj települési szintű zöld- és kék ifrastruktúra fejlesztési programokra,
amelyek a 2021 és 2027 közötti fejlesztési ciklusban aZ ZőId Inftastruktura és
Klímavédelmi operatív Program keretén belül az éghajlatváltozás, a környezetszennyezés
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és a globális kihívások helyi kezelésének ftnanszirozását, valamit a klímasemleges
gazdaság feltételeit teremti meg. Itt kapnak helyet a települési zöld fejlesztéssel kapcsolatos
programok is. Azt azérthozzákell tenni, hogy a Radó Dezső terv, ahogy elmondta az elején
a Fővárosi Önkormán yzat hatáskörébe tartózik, és amennyiben a Fővárosi Önkormányzat
a Radó Dezső terv keretén belül Újpesten is tervez bármilyen fejlesztést, azt teljes
mellszélességgel támogatni fogj ák.
Ha követte ezt atewezést, bár nem tudja, hogy részt vett-e a tervezésben, mert akkor tudná,
hogy azÖn által említett május 8-ai terv, a miír a korábban ismertetett tervekből állt össze.
Egy olyan koncepció, amiről az újpestiek már szavazhattak, tehát azmár eldöntésre került,
hogy a 

',Rajtkő'' elnevezésű terv nyerte el az újpestiek tetszését és ebben számos kisebb,
apró módosítással, de nagyjáből az ott felvázolt dolgok valósulhatnak meg. Két héttel
ezelőttbeszélt a Fővárosi Önkormányzat illetékes kollegájával, aki azt atájékoztatást adta,
hogy a hamarosan megnyíló Top Európai Uniós ftnanszirozásokba foglák beletenni a
projektet, ami jelenti a kiviteli tervek elkészítését, valamint a megvalósításnak a fedezetét
is. Bíznak abban, hogy hamarosan tényleg megnyílik az európai uniós pénzcsap, érkezik
azEutőpai Uniós forrás Magyarországra, aztan kiderül, hogy 

''nem 
is annyi és nem is az

összes és nem is most''. Bíznak abban, hogy ezek hamarosan megérkeznek és ezek a pénzek
Budapest számára is elérhetők lesznek. Azért mondja, hogy Budapest, hiszen erre a Top
fttanszirozású projektekre nem a helyi önkormányzatok tudnak majd pályázni, hanem a
Fővárosi onkormányzat.Ennyit szerettem volna hozzá{uzni,a2.kétdésre Jegyző Asszony
fog válaszolni.

dr. Moldván Tünde
Az utolsó kérdéskörben az utolsó kérdést nem igazán értette, de megpróbál rá válaszolni.
Az újpesti lakosok felől irányuló szeretetet és hálát, hogy veszi a Polgármesteri Hivatal?
Erlre azt fudja mondani, hogy a szeretet az e1y olyan dolog, ami soha el nem fogy, mi ennek
nagyon örülünk, ha így gondolják a dolgozóik felé. A háláról pedig annyit tud mondani,
hogy mindenért hálásak vagyunk, mert tudjuk, hogy semmi sem természetes, ez lenne az
első válassza'
A 2. Mennyire okoz nehézséget az ügyviteli folyamatokban a városvezetés budapesti
országos szinten kiemelkedő vezetése? Azt tudja elmondani, hogy a Polgármesteri Hivatal
minden dolgozőja törekszik arra, hogy a Hivatal vezetése által támasztott e|vátásoknak
mind a fovrírosi vezetésű Kormányhivatalnak és minden egyes hivatalnak meg tudjon
felelni a munkájával.
A 3. kérdését pedig, hogy munkaidőbe bátran megbirkózunk a feladattal, és hogy ezmilyen
terhet ró a költségvetésre? Ezt akerdést nem igazánérti, hogy hogy kell érteni? Igyekeznek
munkaidőbe megbirkoznia a feladatokkal, sajnos eZ sokszor nem sikerül, de a
köztisztviselők munkaidőn túl is állnak rendelkezésre és megxóbálják a feladataikat
ellátni. Biztosan nem vag)unk tökéletesek, de azttudjamondani, hogymindig igyekeznek.
Megkérdezi a beadványozőt, hogy elfogadja-e aválaszt.

a kérdéseire adott vá|aszt elfogadja

Déri Tibor
Az elnök 15 perc szünetet rendel el.

SZUNET
(17,21-17,45)
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Déri Tibor
Folytatódik a képviselő-testtileti ülés a közmeghallgatással. Kéri a képviselő urakat, hölgyeket
foglalják el a helyeiket. Jegyzó Asszonynak megadja aszőt.

dr. Moldván Tünde
Megftérdezi, hogy jelen van-e az ülésen? Jelen van' Megkérdezi, hogy

' jelen van-e az ülésen? Jelen van. ok mindketten ugyanazon témakörben tettek
fel kérdést és Czigler Lász|ő alpolgrírmester úr fográ egyben válaszolni.
Ismerteti _ kérdéseit:
Szándékozik-e az Úipestt Önkormányzat bármit tenni az újpestiek energiahatékonyságt
beruhózásainak támogatásóra? Ha igen, akkor mikor és mit?
Ismerteti - kérdéseit:
Van-e arról jelenleg gondolkozás, hogl Újpest Ónkormányzat a jovőben kiszámíthatóan, vagyl
legalább pár évre előre meghirdetve írja ki társasház felújítósra kiírt pályázatait, vagy
megváltoztassa a fenti jogszabályt? Milyen ftrumon szólhat ehhez hozzá a lakossóg? Ha nem
szólhat hozzti, miért nem teszik ezt lehetővé?
Megkérdezi ', hogy kívánja-e kiegészíteni a beadványát? Igen, akkor
megadja a szőt.

Engedjékmeg, hogyDéri Tiborválasztási programjábőIidézzen,,,Nem engedhetjükmeg, hogy
csak látszatsegítséget nyújtsunk az anyagilag kiszolgáltatott lakóközösségeknek azzal, hogy
panellakásaik energetikai korszenisítéséhez, csak és kizárőlag hitelből finanszírozott
lakásfelújítás kamatainak támogatásáranyujt segítséget az Önkormányzat. Az é|hető térsasház
program egy olyan lakásfelújítási program, amely egy vissza nem térítendő alap, amire
valamennyi újpesti társasház pályázni fud.'' Miről van sző? NapelemekrőI, nyilászátrő cseréről,
zöld tetőről és sok mindenről, csak ebből nem valósult meg semmi. Úgy tudja, az
Önkormán yzat sajátépületeire sem tett napelemet az elmí|tnégy év alatt. Tekintettel arra, hogy
az onkormányzat az elmúlt négy évben lényegében semmilyen támogatást nem adott a
társashiízak felújításahoz, meg!<érdezi, hol az élhető társaslúzi program? Ez is csak egy
kampányhazugság?

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi
megadja a szőt.

urat, hogy kívánja-e kiegészíteni a beadványát? Igen, akkor

Azt javasolná, hogy vegyék külön ezt akét kérdést, mert teljesen más. Nem is érti miért lett
összevonva.

dr. Moldván Tünde
Felkéri Czigler Lászlő alpolgármester urat, hogy egymás után válaszolja meg a kérdéseket.

Czieler Lász|ő
Az elmúlt ciklusokban pályázat2013,20l4 és 2019-es évben került kiírásra. Az onkormétnyzat
2022_ben írt ki pályázatot, a pályánat benyújtásának határideje 2023. május 31. volt. 30
páIyázatianyagérkezettbea jelzettidőpontig, ebből 17 o|yanpályázatvolt, amit az&.ke|Iett
kizánni, mert a rendeletnek nem feleltek meg, tehát a hitel már folyósításra került. Az a
társasházi pályázat nem érvényes, ahol a hitel már folyósításra került. Megjegyzi, ebből a 17-
ből 12 társasházi pályázat olyan volt, akik csak azért nem tudtak akkor érvényes pályázatot
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benyújtani' mert nem rendelkeztek érvényes közgyrilési határozattal. ZFR távhős pályázaton
való indulásról rendelkeztek, viszont arról, hogy az önkormányzati pá|yázaton elinduljanak
nem. 7 társasházi pályázat felelt meg végül is a pá|yázati kiírásnak és hagyott nekik jóvá a
Bizottság támogatást. Ez 856lakóingatlant jelent, ami azt gondolja, elég jelentős.
Jelen pillanatban is futnak támogatások az Önkorm ányzatnáI, ez 5578 lakóingatlant jelent, tehát
ez egy nagyon jelentős szám. Azt se felejtsük el, hogy az Önkorm ányzat a rendeletében
megemelte atámogatási összeget 1.500 Ft-ról 2.000 Ft/hó/albetétre' ami egy 35oÁ-os emelést
jelen. Azt gondolja, ez egy nagyon-nagyon jelentős előrelépés. Az, hogy viszonylag kevés
társasház indult azért ahhoz az ishozzátartozik, hogy most nem volt állami pá|yánat kiírva, a
távhő pá|yazat sem volt kiirva, illetve a banki kamatkörnyezet most azértnema legmegfelelőbb
a hitelfelvételekre.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi' beadványozőt,hogy elfogadja-e aválaszt.

a kérdésére adott választ nem fogadja el.

Dóri Tibor
Mivel , a kérdéseire adott válaszokat nem fogadj a el, igy szavazásrateszi fel
a Képviselő-testületnek a válaszok elfogadására vonatkozőhatározati javaslatot.

Budapest Főváros IV. kerület Úipest Önkormánvzata Képviselő_testüIetének
23 5 l 2023. (XII.18.\ határ ozata
Burlapest Főváros IV. kerület Újpest ÖnkormányzataKépviselő-testtilete úgy dönt, hogy

a beadv ány átra adott válaszokat elfo gadj a.
(14 igen, ó nem, elfogadva)

dr. Moldván ]Lü!de
Megkérdezi beadványozőt,hogy elfogadja-e avá|aszt.

: a kérdésére adott választ nem fogadja el.

Déri Tibor
Mivel ' a kérdéseire adott válaszokat nem fogadj a el, igy szavazásra teszi fel a
Képviselő-testiiletnek a válaszok elfogadására vonatkozőhatározati javaslatot.

Budapest Főváros IV. kerület Úipest Önkormánvzata Képviselő-testületének
23 6 l 2023.(XII.18.\ határ ozata
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testtilete úgy dönt, hogy

beadvrínyára adott válaszokat elfogadja.
(14 igen,6 nem, elfogadva)

dr. Moldván Tünde
Megállapítja, hogy ajelen vanazülésen.
Ismerteti a kérdéseit:
Általános probléma Úipest városközpontban, hogt kevés a parkolóhely. Évről, évre eglre
nehezebb parkolni a kÓzponti lakótelepen az itt élőIcrtek. Többször ígérték, hog1l bevezetik a
fizető parkolást. Többször, több helyen megígérte a polgármester és a városvezetés, hogl
felmérik az újpesti parkolósi zónákat, és megkérdezik az újpestieket, hogy szeretnének e fizető
parkolást.
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Megkérdezi, hogy kívánja-e kiegészíteni a kérdéssort? Igen, megadja aszőt.

A Tél utca-Kassai utca sarkán lakik és eléggé problémás, hogy nyolc óra után dobozos autók is
ott állnak, illetve a lakókörnyezetébő| tudja, hogy sok XIII. kerületi parkolt át a Kassai tér
sarkára és amikor elküldte az e-mailt, akkor még nem olvasta, hogy Polgármester úr február
24-én facebook posztjában, ,már űgy közölte feléjük a dolgot, hogy ,,más kerületekből átvett
komplett rendszert hozunk Ujpestre'', illetve tavaszig, nyár elején már meglesz a koncepció és
nyát végére bevezeti polgármester ir, ezt ő ifta, illetve Ó is megbotrártkoz1k, mert újpestiek
legyenek az újpestiek helyén. Ezt fel is tudja olvasni, ha szükséges' Megkérdezi, pontosan
mikor tudnak parkolni, mert bejegyzése óta hatszor büntették meg, illetve volt egy kis adok-
kapok is, ez áldatlan állapot.

dr- Mold Tiinde
Avá|asz megadásáraCzigler Lász|ő alpolgármester urat kéri fel.

Czisler Lászlő
A Főváros egy olyan parkolási koncepción dolgozik, ami minden kerületre érvényes lesz, tehát
addig Ujpestre egy önálló rendszert kidolgozni és bevezetni,ha ez rövidesen felülírásra kerül,
akkor nem a legszerencsésebb. Önkormányzatlxtk folytatott aÍÍa kísérletet, hogy a
városközpontban, illetve a nehezen megközelíthető helyekenkizárő|agos lakossági parkolást
alakítson ki. Munkatársai nagyon sok munkaórát fektettek bele ennek a rendeletnek a
kidolgozásába. Pilot jelleggel elindították volna a Munkásotthon utcai nagy parkolóba, hogy
kizáről.ag az ott lakók használhassák a parkolót egy engedély kiadása mellett, de sajnos ezt a
prőbálkozásukat a Kormányhivatal előzetes normakontroll alapján diszkriminatívnak és
alkotmányellenesnek találrta. Így azok a kerületek, ahol fizető parkolás van, nyilván sokkal
könnyebb helyzetben vannak, mert ott ki lehet délutántól másnap reggelig kizárólagos lakossági
parkolást alakítani. Azon kerületekben, ahol nem fizetős a parkolás, egyenlőre jogszabály adta
lehetőséggel sajnos nem tudnak élni, mert ilyen nincs. Azt gondolja, ez a parkolási koncepció
hamarosan kidolgozásra kerül és akkor mindannyiunk megnyugfatásáta egy olyan egységes
budapesti parkolási rendszer kerül bevezetésre, ami Újpest örömét és nyugalmát szolgálja.

DérÍ Tibor
Egy apró kiegészítést tenne Czigler alpolgármester úr szavaihoz.Igen, foglalkozni kd'| ezze| a
kérdéskörrel, hiszen úgy tudják más peremkerületek is a fizetős parkolás bevezetése mellett
fognak állást foglalni az elkövetkezendő időszakban. Nemcsak Újpestet éirnti ez a probléma,
tehát nemcsak Újpestre érkeznek az agglomerációból a gépjármúvek, hanem a XV., XvI.,
XVIII. kerületben is óriási problémát jelentenek azok, akik parkolóként használják és más
városokból érkeznek. Azt az elvet vallja a városvezetéssel együtt, hogy csak és kizárólag olyan
megoldás születhet, amivel az újpestiek nyernek és ez minden újpestire i9az, aki
Káposztásmegyeren él, aki belső Újpesten, aki Istvántelken. Vesztesei nem lehetnek a parkolási
problémák megoldásának, ha esetleg fizetős parkolást vezetnek be a kerületben'
Yizsgá|ták a kizárőlagos parkolás megoldásának lehetőségét. Az jelen pillanatban kizárőlag
akkor lehetséges, ha fizetős parkolás van Újpesten bevezetve. A jövő pedig előtttink áll, és úgy
gondolja a következő hónapokban január-február kömyékén szélesebb körben ezt
mindenképpen meg fogiák vitatni és tovább mennek azért, hogy a fizetős parkolást esetleg
Ujpesten és be tudják vezetni.

dr. Moldván Tiinde
Megkérdezi a beadványozot, hogy elfogadja-e aválaszt.
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akérdésére adottválaszt nem fogadja el.

Déri Tibo1
Mivel . a kérdéseire adott válaszokat nem fogadja el, így szavazásra teszi fel a
Képviselő-testtiletnek a válaszok elfogadására vonatkozőhatározati javaslatot.

BudapesÚ Főváros IV. kerület Uipest onkormánvzata Képviselő_testületének
237 l2023.(XII.l8.\ határ ozata
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormán7rzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy

l beadványára adott válaszokat elfogadja.
(13 igen, 6 nem, I fr nem szavazott, elfogadva)

dr. Moldván Tündg
Megállapítja, hogy
Ismerteti a kérdéseit:
]. A Fővárosi Önkormányzatban, a Budapest IV. kerület, Farkgs-erdő védetté nyilvónítósa
üglében tartott egleztető tárgyalóson tovóbbá az aktualizált kezelési terv kapcsán a Meg1leri
út 3. szám, 76548/6 hrsz. alatti ingatlan sorsáról és az ott található erdő megóvósa érdekében
milyen megoldási tervet dolgozott ki az Újpesti onkormányzat és mit próbált javasolni ez
üglben a Fővárosi Önkormanyzatnak? Miért nem sajátítottók ki ezt az ingatlant, miután
vilógossá vált, hogl a beerdősült terület többségi része Farkas -erdő elnevezéssel védettséget
fog kapni? És milyen jogszabályhetyek alapjón nyilatkozta azt az Önkormónyzat a témával
foglalkozó és a Hvg'hu-n 2)23.december 8-án megjelent cikkben, hog/ nincs jogköre a
kisajátításra?
2. A Megleri út 3. szóm 76548/6 hrsz. alatti ingatlan tulajdonosának mtért nem tett aZ
onkormányzat ellenajánlatot, akár ]65 millió forint Összegben? Hányszor
kezdeményeztek tórglalóst az ingatlan tulajdonosával7 Ha nem kezdeményeztek, miért nem?
Hogyan tervezik az erdőrészt megvédeni a kivágástól, melyet a lakosság és az ökológiai
szakvélemény is mélyen ellenez?
3' A Megteri úti Lidl-let szemben az Óceón órok utca valamint a Meg1leri út
kereszteződésében októberben tarvágás tt)rtént egl magánterületen' Hogtan és hova történik a
fak pótlása, ki fogja a pótlás megtörténtének ellenőrzését az Önkormányzat részéről
végrehajtani? Honnan fogunk arról értesülni, hogl a tulajdonos visszapótolja-e az előírt
famennyiséget és meg1felelően végzi-e el a pótlóst?
4. Mi afeladata a Káposztósmegyeri Területi Részönkormányzatnak és tagjainak? Miért nem
ültek Össze 2022-ben sem 6 alkglommal? Ebben az évben novemberig egyszer sem, csakmiután
nyilvánosságra került mulasztósuk, november eleje óta pótolják az idei előírt alkalmakat?
Felveszik-e afizetésüket, és ha igen hoglan szankcionálják őket azért, mert a jogszabályokban
előírt feladataikat nem teljesítik? Mi az okn, hogy miiködésükben a saját SZMSZ-üket nem
tartották be?
5. Mennyit koltatt tételesen az onkormónyzat az elmúlt 2 évben az utcai szórakoztató, zenés,
meghívott vendégfellépőkkel szervezett rendeményelcre és azok, többek kozatt óriósplakatokon
torténő reklómozása?
6. A Homoktövis parkban ősszel több, legalább ]0 lombos fót vágtak ki eglmós mellett arra
hivatkoma, hogl kiszáradtak. Nem gondoljók-e, hogl az avar teljes feltakarításóval elősegítik
afák kiszáradását
7. Az elmúlt pór évben kozmunkások végezték ezt a munkát. Idén 2 napig tartó benzines
falombftivó és trahor munkajától volt hangos a karnyék. Milyen szalctnai indokok mentén szedik
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rjssze az összes avart és miért szennyezik ezzel indokolatlanul a környezetet? Továbbá mennyibe
kerüIt az onkormányzatnak a Városgondnolrság által vállalkozónak kiszervezett favógás,
lombkoronacsonkítás és avar eltakarítás a Homohövis Parkban ez év október-november
hónapjaiban?

Megkérdezi, hogy kívánja-e kiegészíteni a beadványát. Igen, megadja a szőt.

Elmondja, azóta sikerült egy szakértői véleményt szerczni és szeretném megkérdezni, hogy
tulajdonképpen aZ Önkormányzat 2Ot9. október óta miért nem bízott meg szakértőket, hogy
alátámasszák azt, hogy ezen a területen nem lehet épitkezni. Mi ezt megtetttik, ha lehet oda is
tudja adja Polgármester úrnak, itt van nála, és meg tudja mutatni a 950 a|áirást, amit azőta
gyűjtöttek, petíciójuk már volt korábban is. Megkérdezi, odaviheti-e a szakértői véleményt?

Déri Tibor
Megkérdezi, ez a Kriska György féle szakértői vélemény? Akkor nem kell, mert már eljutott
hozzájuk.

dr. Moldván Tünde
Az 1-es és 4-es kérdésre Déri Tibor polgármester úr válaszol,

Déri Tibor
A kisajátítással kapcsolatban tett fel kérdést. A kisajátításról szóló 2007. évi CXXIII. törvény
alap1án kisajátításra csak éskizárőlag közérdekű célok megvalósításéútoz, csak és kizárőlag
kivételesen kerülhet soÍ az e törvényben meghatározott konjunktív feltételekkel, tehát
közérdekű célból, feltételekkel és módon, teljes, azonrlali és feltétlen kártalanítás mellett. Ez a
hivatkozott, Önök általmegrendelt HVG cikkre vonatkozik. Önök tisztábanvannak azzal,hogy
a Fővárosi Önkormányzat, akiközvetlenül a mellette lévő területnek a tulajdonosa, és amelyik
terület 2023. december 13-án védettséget kapott, ez a kiserdő rész. Tisztában vannak azza|,
hogy az Önök egylk képviselője a Fővárosi Önkormányzattől egy levelet is kapott erre
vonatkozólag hivatalosan' a budapesti Főépítész aláirásával a tertiletre vonatkozólag. Javasolja,
hogy alaposan olvassák el az abban foglaltakat és annak megfelelően próbáljanak eljárni.
A 4. kérdéssel kapcsolatban, ami a településrészi önkormányzat munkájára vonatkozik,
tájékoztatom, hogy a részönkormányzat az SZMSZ-ében mepltatározott ó ülését 2023-bart
megtartotta, megköszönik a munkájukat.
A 3-as kérdéseire jegyző Asszony fog válaszolni.

dr. Moldván Tünde
ruánárokutcrínállévőterületifakivágétssalkapcsolatbantettfelkérdést.Ez
egy egyedi ügy, itt magántulajdonosok kezében van ez a terület, szabad rendelkezési erdőként
van nyilvántartva és ez alapján a jelenleg hatályban lévő önkormányzati rendelet hatálya alá
nem tartozik, tehát nincs hatásköre ebben a' Önkormányzatnak. A kérelmezők beadták
kérelmüket a Kormányhivatalhoz, ahol eÍTe a fakitermelésre meg is kapták az engedélyt, és ez
alapjánvégezték ezt atevékenységet. Ez ügyben még felmerúlt az a kérdés, hogy ki fogsa ezt
ellenőrizni? Miután az Önkormányzatnak erre nincs hatásköre, mert a rendelet hatálya nem
terjed ki rá, nem mi fogjuk ellenőrizni ezt, de ettől fiiggetlenül a pótlási kötelezettségük sem áll
fenn. Az a két magiánszemély, akik kitermelték a fát eljuttattak Önkormányzaturrkhoz egy
levelet - íEy, hogy a Kormányhivatalnál engedéllyel rendelkeznek -, amit szeretne ismertetni.
A levelükben azt írják, hogy ,,A zöld környezet megtartásáért felelősséget vállalnak, az
önkéntes vállalásként a fakitermelés környezetében lévő saját tulajdonú fásított terület erdő
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besorolást a Szilas patak ökológiai folyosó területén lévő ingatlanukon egy időben a fatelepítési
munkákat el fogják végezni, melynek során mezei juhart fognak elültetni és a fakitermelés az
ökológiai folyosó területét nem fogja érinteni''' ezt irták a tulajdonosok és engedéllyel
rendelkeznek a Kormányhivataltól' Ennyit tud mondani, és hangsulyozza, hogy nem taftoz\k
az Önkorm ányzat hatásköréb e. A 2. kérdése Cziglet Lászlő alpofuármester úr válaszol.

Czieler László
. kérdésére válaszo|va elmondta, 2022-ben ftilvették a Fiumei Virág Zrt-vel a

kapcsolat. Ez egy szlovák bejegyzésű cég, Magyarországon csak kézbesítési megbízottal
rendelkeznek. Egy kicsit körülményes a kapcsolattartás velük, de az egyikcégÍulajdonos eljött
és közölte, hogy ők eztafejLesztést mindenképpen szeretnék megvalósítani. Jelenleg folyik egy
projektjtik, és ahogy azt befejezik, arról levonulva, itt Újpesten szeretnék a munkát tovább
folytatni. Nem is kerültek tárgyalási pozicíőba.2023 nyarin érkezett egy levél tőlük, melyben
volt egy szakvélemény és egy kísérőlevél, miszerint ennek a területnek az értékét 2.000.000
euróban, azaz760.000.000 forintban határoztátkmeg, és ez&.azösszegért ők hajlandóak lettek
volna ettől a projekttől visszalépni. Az Önkormányzat rendelkezésére áll egy értékbecslés,
miszerint ennek a valamivel több, mint 2000 négyzetméteres területnek l65.000.000 forint a
forgalmi értéke azígazságslgyi értékbecslő szerint. A 165.000.000 forint és a 760.000.000 forint
között irgalmatlan ktilönbség van, közel 600.000.000 forintról beszélünk, és eztmég az ÁrR
is terheli. Amennyiben ezt a teriletet megvásrírolnák, akkor gyakorlatilag hűtlen kezelést
követnének el.
Arra a kérdésre, hogy mit kívánunk tenni a fák megóvása érdekében elmondja, az építési
vállalkozó 72 darab fa kivágására nffitott be kérelmet. Az Önkormányzat a jog alkotta
lehetőségeivel élve két alkalommal megtagadta a fakivágási lehetőségét. Jelen pillanatban itt
tartanak.

dr. Moldván Tünde
Az 5. kérdésre kérem Bedők Katalin alpolgármester asszonyt, hogy adja meg aválraszt.

Bedő Katalin
Tisztelt .| Az elmúlt két évre vonatkozóan utcai szorakoztatő zenés
rendezvényekre kétdezett rá. A kérdésében meglehetősen homályosan fogalrmaz. Az
onkormrínyzatnem szokott utcai zenés szőrakoztató rendezvényeket tartani, meg utcabálokat,
így értelemszerűen ezeket nem is reklámozzák semmilyen felületen. Ehhez a műfajhoz
legközelebb álló az, amíta covid idején aköztéiminikoncertek képviseltek, de ez nem tartozík
aze|miitkét évhez. Rz Önkormányzatkizarőtagtematikus rendezvényeket szokott tartani itt a
Főtéren, különböző parkokban és a kulturális központjaikban. Ezeket óriásplakátokon szokták
hirdetni, hogy a kedves lakók tudjanak erről. A kérdésen tul általános és minden konkrétumot
nélktilöz, amennyiben írásban benyujtja és konkretizá|ja ezt a kérdését, akkor mindenre fog
válaszolni.

dr. Tünde
A 6.,7. kérdésre dr. Trippon Norbert alpolgármester úr válaszol.

dr. Trippon Norbert
Tisztelt Jelenlévők! Tisztelt ! Szeretné elmondani, hogy szintén a politikus
meghallgatást rovatnál vannak, ha szabad így fogalmazni, aközmeghallgatás keretében, hiszen
ismét nem egy klasszikus értelembe vett civilről, hanem egy politikai párt képviselőjelöltjéről
beszélnek, néhány hónappal a vá|asztások előtt. Természetesen nem tiltja meg, hogy Ön is
kérdezzen, sót ezzel megtisztel bennünket.
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A kérdés a Homoktövis parkban lóvő fakkal kapcsolatos. Önkormanyzaf,nk a vele
közszolgáItatási szerződésben lévő és önkormányzati tulajdonú Városgondnokság Kft-n
kereszttil, szeptember végén több alkalommal tájékoztatta a lakosságot, mely tájékoztatást más
média oldalak is átvettek. Tudomásom szerint október 20-án- elnézést kér, ha véletlenül a napot
eltévesztette -, reggel 8,30-kor Ön személyes tájékoztatásban is részesült Polgármester úr
kollegái, részint a Városgondnokság Kft. ügyvezetője részérol, ezért tartja furcsának' hogy
ugyanazt megkérdezi, amiben már tájékoztatást kapott és nem tudja másra, mint az
önkormányzati kampány hevület rovására írni' Ennek ellenére természetesen akár most is
nagyon szívesen v álaszol'
Megkereste a Városgondnokság Kft-t és az ő tájékoztatásuk a|apján szeretne néhány mondatot
mondani. A Városgondnokság Kft. Újpest egész területén rendszeresen metszési' ifiítási és
balesetvesz ély e|háÁtásához kapcsolódó munkálatokatvégez. Nagyon sok a fasori fa Újpesten,
tebát azt gondolja, szakmailag nehezen vitatható, hogy egy városi kömyezetben metszeni,
i{ítani kell és balesetveszély elhárításához szükséges munkálatokat is el kell végezni. A
Homoktövis park esetében ráadásul a nyárfa köztudottan ktilön figyelmet érdemel. Szeretné
felhívni a figyelmet arra, hogy Önkormányzaturlkmunkatársa, illetve a Városgondnokság Kft.
a közterületen kizárólag abban az esetben távolit el fát, ha az a fakiszáradt, nagyon jelentős
részben, akrár 80 %o-ban elhalt és ez kertészetibeavatkozással, például ifiítással, metszéssel nem
megállítható vagy adott esetben akár környezeti elemek vagy más hatásátra sérült a gyokérzete,
a törzse, a koronája például széthasadt. Tehát csak és kizárőlag akkor távolít el a
Városgondnokság Kft. fákat Újpest közterületéről, ha azok é|et, balesetveszélyesek, vagy
közvetlen kárveszéllyel fenyegetnek. Szeretnétájékoztatni arról, hogy a Városgondnokság Kft.
munkatársai minden esetben szemrevételezik a fákat, fotódokumentációkat készítenek,
favizsgálati lapot, szükség esetén műszeres vizsgálatot végeznek, és a szakemberek szakmai
döntése alapján születik meg a beavatkozás. Bízik a faápoló kollegái, illetve kertészmérnök
kollegái szakmai tudásában és erre biztatmindenkit.
Megjegyzi, Önkormányzatunk nem a frák eltávolításában' hanem éppen a fák ültetésében
jeleskedik, hiszen a mai napon Ön is hallhatta, hogy Önkormányzatvtk}}l9 őta3762 minőség;
facsemetét ültetett. Magáncégekkel, illetve civil mozgalmakkal egyutt pedig már 4000 ftilött
van aZ Önkormányzatunk által ültetett fák száma, valamint kettő közel egyhektáros közparkot
hozott létre. Nem beépítette, közparkot hozott létre, a Főtér parkot és a Városkapu parkot.
Önkormányzatwk szempontjáből azt gondolja, a zöld és a fák, valamint a parkok iránti
elkötelezettsége megkérdőjelezhetetlen. Jó lett volna, ha a Homoktövis parkról és közvetlen
kömyezetéről beszél, esetleg elismerő szavakkal illette volna azt,hogy a Megyei úton egy 250
fáből állő fasort hoztak létre, de erre vonatkozó mondatokat a felvetésében nem találtak. A
Megyeri úti virágos ágyással kapcsolatban is jól estek volna az elismerő mondatok, sajnos ez
sem volt így, de nem baj, mert úgy látják, az ott élők viszont nagyon örülnek, hogy a 250 fáből
álló Megyeri úti fasornak is.
További kérdésként vetődött fel, hogy miért gyríjtik össze a Városgondnokság Kft. munkatársai
a lombot egyes gyepterületekről. Tájékoztatásuk szerint vannak kieső, alkalmanként külterjes
területek, például erdő menti területek és más' kevésbé frekventált területek, ahol nem, vagy
csak részleges lombgffitést végeznek' Ugyanakkor ÖnkormanyzatvÍ|k azon pa*jaiban, ahol
intenzíven kezelt rekreációs parkról beszélünk, ahol a gyep, illetve a fií, mint esztétikai érték és
igény a lakosság részetől, tehát ezekben a parkokban a Városgondnokság Kft. azért gyujti össze
a lombot, mert ha a vastag lombtakaró ott maradna, és nem gyijtenék össze, akkor kirohadna a
fiÍ és elsárosodna. Ha a Homoktövis parkban nem gyiijtenék össze a lombot va1y a Semsey
parkban va1y a Hajnal padba va1y a Városkapu parkban vagy a Főtér parkban nem gÉjtötték
össze a lombot, a fii kirohadna és elsárosodna. Nagyon reméli, hogy on nem affa tett ezzel a
kérdéssel javaslatot, hogy a legszebb parkjainkban a fii kirohadjon vagy elsárosodjon atalaj,
mert szerinte ezze| a lakosság nagyon nagy számban nem ért egyet.
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Számos esetben pedig azért szikséges a lomb eltakarításra, ktilönösen a sétányok közvetlen
közelében, mert a szél ráfujhatja a lombot a sétányokra, amely csúszást és balesetveszélyt
okozhat. Azt gondolja, egyikünk sem akar csúszás és balesetveszélyt okozni, de a szép
gyepfelületek kirohadását, elsiírosodását sem támogathatja senki, aki elkötelezett ezen parkok
fenntartása, minőségi gondozása iránt. Maximálisan megbíznak a Városgondnokság Kft.
munkatársainak a szaktudásában és mindenkit arra biztat, hogy bizzon a szakemberek
munkájában.

Déri Tibor
Cziglet alpolgármester úr által elmondottakhoz gyors közvélemény-kutatást taftana. Önök
szerint ki az, aki jó szemmel látná, hogy ott ez a beruházás megvalósuljon? Ön Megyeri út 3.
számot ír, ami elég messz e van a valóságtól' bár a helyraj zi szátn stimmel. Úgy látja, senki nem
szeretné, hogy ott bárki építkezzen) viszont felhívná aftaafigyelmét, hogy azönkormányzatok
2020. március l-je óta gyakorlatilag tehetetlenek. Sorra jelentik be a kerületben is a,,rozsda
övezeteket'', amikor vállalkozók ,,kicsapják az asztalra,hogy innentől kezdve ő rozsda övezet".
Mit tud csinálni az Önkormányzat? Felteszi akezét és nézi ölbe tett kézze|. ön az összes
információ birtokába van202I. auguszfusa óta.

A beadványozó bekiabál a hozzászólós kazben!

Déri Tíbor
Elnézést hölgyem még nem fejeztebe.2O2l-ben Önök az asztalánál ültek, ahol megismerték
az összes tervet, még aFőépitész úr is rendelkezésre á|lt' 202I óta a területen ugyanazok a
szabályok érvényesek, mert nem tudunk vá|toztatni.

A beadványozó ismételten bekiaból és megzavarja a hozzászólót'

Déri Tibor
eooi[- 

"gv 
Önkormányzat gyakorlatilag kényszerpályán van és nincs beleszólása lassan abba,

hogy a kerületében mit csináljon, mit építsen, mit építhetnek más vállalkozások, ott van a
Tungsram tertilete és más olyan terület, ahol a befektetők odajönnek, ,,k1játszáka rozsda övezeti
kárlyát" és gyakorlatilag beleszólása nincs az újpestieknek abba, hogy mi épüljön az adott
területen. Nézhetik, hogy mi épül majd, mondjuk a Fóti út mellett a Tungsram területén, vagy
éppen majd egy picivel arrébb, a Megyeri út és a Váci út közötti szakaszon. Biztos, hogy ez
Iesz a vége, mert egy önkormányzatnak tényleg lassan semmi beleszólása nincsen abba' hogy
mi épüljön a kerületében. Önök azt nem értik meg, hogy egy önkormányzat ebben az esetben
egy kényszerpályan mozog.

A beadványozó ismételten bekiabdl és megzavarja a hozzászólót.

Déri Tibor
Kedves , amikor azt mondta a nagyjáből l0 perccel ezelőtt, hogy vélhetően Ön el sem
olvasta a Fővárosből érkezett hivatalos levelet, ami a területre vonatkozik, akkor innentől
kezdve nem tudok mit tenni.

A beadvónyozó ismételten bekiabál és megzavarja a hozzószólót

dr. Trippon Norbert
Megkéri a beadványozőhoz, hogy ne kiabáljon a Képviselő-testület ülésén, mert eddig
mindenki nagyon kulturáltan, vis szafo gottan vi selkedett.
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A beadványozó ismételten bekiabál és megzavarja a hozzászólót.

dr. Trippon Norbert
Most is a szavába vág. Kéri, tartsa tiszteletben a Képviselő-test{ilet méltóságát, az itt lévőket és
tartsa ezeket a normákat. Nagyon visszafogottan szeretné azt mondani, hogy akire most néz és,
aki most Öntroz beszél, az a képviselő, aki még ellenzékben 2019-ben a Fővárosi Közgyűlésben
megakadályozta, hogy az Íjász Központ tervezet telke mögötti területről megszüntessék az
erdőt és egy csereerdőt ajánljanak fel. Ó a, aképviselő, és ha Ön nem kampány hevületben és
most nem kiabálna és nem szólna közbe' a méltányosság és a korrektség jegyében legalább egy
elismeró szót mondhatna. Önöktől ez nincsen, amit mélyen sajnál. Megköszöni, hogy mások
meghallgatták.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi, . r elfogadja-e a kérdéssorra adott válaszokat?

a kérdéssorra adott választ nem fogadja el.

Déri Tibor
Mivel a kérdéssorra adott válaszokat nem fogadj a el, igy szavazásra teszi fel a
Képviselő-testtiletnek a válaszok elfogadására vonatkozőhatározati javaslatot.

Budapest Főváros IV. kerület Uipest onkormánvzata Kéoviselő_testületének
238 l 2023.(XII.18.\ határ ozata
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testt'ilete úgy dönt' hogy

a beadványára adott válaszokat elfogadja.
(13 igen, ó nem, 1 ftí nem szavazott, elfogadva)

dr- Mol Tünde
Megállapítja, hogy jelen van az ülésen.
Ismerteti a kérdéseit:
A lebontott volt újpesti uszoda helyén parkot ígértek immár több éve.
Idén elkészült 3 db koncepcióterv, amelyek szinte csak abban la;lanböznek, hogt milyen
módon kerülnek kialakításra közlekedők.
1. A 3 egyszerű koncepció megtervezése miért tartott 2,5 évig?
2. Mikor várható a végleges terv és utána a park megépítése?
3. Miért erőItetik a stabilizólt szórt burkolatot a járdáknál, ha azok az újonnan épített
parkokban is rosszul használhatók?
Megkérdezi, ki kívánja-e egészíteni a beadványát? Igen, megadja a szőt.

Hallhatták itt több kérdést kapcsán is, hogy milyen ígéretek hangzottak el, még a 20l9-es
kampányban. Aztlátjuk, hogy aváIasztási ígéretekkel tele a padlás, viszont azt is látjuk, hogy
évek teltek el úgy, hogy nem történt semmi' például régi uszoda esetében is ezt látjuk. Szeretné,
ha tételesen válaszolnának arra, hogy az elmúlt 2 és fé|,3, illetve több mint 4 évben miórt nem
történt semmi'

Déri Tibor
Ugy gondolja, hogy a l. és 2. kérdésére már korábban válaszolt és minden kérdésére választ
adott. Nem kívrínja kiegészíteni a korábbi válaszáq hiszen a beadványoző itt volt a kérdések
feltevésénél és a válaszok megadásánál is.
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dr. Moldván Tiinde
A 3. kérdésre dr. Trippon Norbert alpolgármester úr válaszol

dr. Trippon Norbert
A politikus meghallgatás rovatunkat folytatjuk, hiszen a beadványoző az Újpesti Fidelitas
elnöke, de elmondása szerint újpesti lakosként érkezett és ezért szeretné azzaI folytatni a
mondatát, megköszöni, hogy megtisztelt bennünket azzal, hogy kérdéseket tett fel. A kérdés
ugy szől, hogy ,,Miért erőltetik a stabilizált szőrt burkolatot a járdáknál?'' Szeretné nagyon
röviden elmondani, hogy a ,,stabilizált murva burkolatnak'', nem mindenki tudja, vannak
előnyei, például a szakemberek szerint természetes növényialapú kötőanya1 ragasztja össze,
vizáteresztő, szellőzik alatta atalaj, ezt általánosságban szeretné elmondani.
A másik dolog, hogy van, ahol haszná|ják,van, ahol nem használják, és a tényleges gyakorlati
tapasztalatok fényében derul az ki, hogy elégedett-e ahasználő vele vagy sem. Szeretne egy-
két példát mondani, ahol tudomása szerint stabilrizált murya van és kéri, hogy ebben a
tekintetben azönkollégáit iskérdezzemeg, mert ilyen például a Varosliget, ahol tudható, hogy
kik hajtottak végre beruházást, de megemlíthetné, reméli nem téved, a Várkert Bazár
neoreneszánsz kertet, amit mindenképpen tekintsen meg, de a Bikás parkot, a XII. kerület
rÉnrÖz projekt keretében készült ruItyaparkot, a Normafa park sétányt, a Pillangó parkot.
Sopronba is érdemes ellátogatni, hiszen Top pályázat keretében felújított zöldterületeken ilyen
stabilizált murvaburkolatot lehet találni. Kérdése ugy sző|, hogy miért erőltetik a stabilizált,
szórt burkolatot? Válaszként elmondja, nem erőltetik a stabilizált, szőrtburkolatot.

Déri Tibor
Nagy István ügyrendben kért szőt, ügyrendi javaslatot várnak.

Naev István
Ugyrendben elmondja, kezdni nem érteni a műfajt itt a közmeghallgatáson, mert Trippon
Norberttől már sokadszonaha|ja, hogy itt politikusi meghallgatás van. Az ahe|yzet, hogy akik
itt jelen vannak, azok mind olyan állampolgárok, akiknek valamilyen kérdésük van fiiggetlenül
attól, hogy párthoz kötődnek vagy sem' viszont Polgármester úr meg már szavaztatta volna itt
a jelenlóvőket arról, hogy ki szeretne a Homoktövis körforgalomnál bármilyen beruhazást látni.
Ebben a kérdésben azt gondolja, nincs jő válasz. Azért nincs, mert most abba a csapdába esett
a Képviselő-testi'ilet baloldala, hogy azza| kampányolt 2019-ben és feltételezi,hogy a hölgy
most ezt kéri számon, ami most úgy tűnik megvalósíthatatlan elképzelésnek bizonyult. Ez is
azok közé az igéretek közzé kerül, amit nem teljesítettek. Ebből sokat fud mondani, el is
hangzott itt jó pár ilyen kérdés. A műfaj a azért sem igazán megfelelő a közmeghallgatásnak,
mert látják aszavazásoknál, hogy az el|enzék egy csomó kérdésben nemmel szavaz, a baloldali
többség mindent megszavaz. Arra akarta felhívni a figyelmet, hogy éppen ezek miatt az érvek
miatt, nem hiszi' hogy szükségszeni volt, hogy a mai napon több mint 15-ször, 2}-szor
elhangzott az,hogy itt politikusi meghallgatás van.

Déri Tibor
Megköszöni ahozzászólást és megállapítja, hogy eZnemügyrendi hozzászőlás volt.

dr- M Tünde
Megkérdezi a beadviínyozőt, hogy elfogadja-e aválaszt?

_ a kérdésére adott választ nem fogadja el.
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Déri Tibor
Mivel , a kérdéseire adott válaszokat nem fogadja el, igy szavazásta teszi fel a
Képviselő-testületnek a válaszok elfogadására vonatkozohatározati javaslatot.

Budapest Főváros IV. kerület Úipest Önkormánvzata Képviselő-testületének
239 / 2023. (X|I.18.\ h atár ozata

pestÖnkormányzataKépviselő-testÍileteúgydönt,hogyl
b eadv ány fua adott válaszokat elfo gadj a.

(13 igen, ó nem, l fő nem szavazott, elfogadva)

dr. Moldván Tünde
Megállapítja, hogy' ,jelen van az ülésen.
Ismerteti a kérdéseit:
I. Mi az Önkormdnyzat válasza a lakhatási válságra? Hány szociális bérlakást épített a

baloldali vórosvezetés az elmúlt 4 évben?
2. Az Aschner Lipót téren található az egletlen park Újpesten, ahol nincsenek padok. A tér

sarkában műkÓdik eg,, éjjel nappal nyitva tartó büÍe' Aki az itt vásárolt ételt helyben
szeretné elfoglasztani (ez glakorta megtörténik) az, az elkerített glermekjátszótéren teszi
azt meg. Az étel mellé sok esetben ital foglasztósa is történik, ennek látható jelei vannak a
játszótéren. Eldobált söros dobozok, rövid italos üvegek, egyéb szemét. Nem beszélve a
t e mér de k c i gar e t t ac s ikkT ől'
Tisztelettel kérdezném a polgdrmester úrtól, hogl mi az oka annak, hogl a téren nincs pad?
Szándékoznak-e tenni valamit, hogl ezt a kazeljavőben pótolják?

ki kívánja egészíteni abeadványát.

Polgármester urat a vá|asztási ígéretével szeretné szembesíteni, mégpedig a lakhatással
kapcsolatosan. A választások előtt azt igérte, hogy szeretnének 250 bérlakást építeni a
következő öt évben, amelyet önköltségi áron fognak majd az újpestiek rendelkezésére
bocsátani. Ez azt jelenti, hogy mondjuk egy 30 négyzetméteres lakás esetében ez 30.000 Ft.Ez
is csak'együres választási igéret volt, mert úgy látják, hogy Önök semmit nem tettek azért,
hogy Ujpesten bérlakások épüljenek, sőt az erre alkalmas területeket is értékesítették
vállalkozóknak. Botrányos, komrpciógyanús volt a 4 darab lakás felújítása és az onkormányzati
lakás felújítása fudomása szerint. A 4 darab önkormányzati lakást 1.000.000 forintos
négyzetméteráron újították fel, és fudomása szerint fél éve ezek a lakások üresen állna. A
következő kérdése szintén ezzel kapcsolatos, mégpedig még az előző városvezetés kezdte el
európai uniós támogatásokból a bérlakásépítést, ebből 29 |akás megvalósult, ha jól tudja és 27
lakást piaci alapon adtak bérbe, miközben több százan várnak lakásra az újpesti rászorultak
közül, akiknek érvényes lakáskiutalása van.

dr. Moldván Tünde
Az 1. kérdést Perneczky Lász|ő alpolgármester úr fogia megválaszolni.

Perneczky László
A szociális bérlakásokról általában. A Magyarországhelyi önkormányzatairól szóló 201l. évi
CLXXXX. törvény kötelező önkormányzati feladatkénthatározzamegasajátfulajdonú lakás-
és helyiséggazdálkodást. E feladat anyagi- és eljárásjogí szabáLyait többek között a lakások és
helyiségek bérletére, valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokről szőlő 1993.
évi LXXVIII. törvény, valamint Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata
Képviselő-testtiletének vonatkozó önkormányzati rendeletei tartalmazzák, mely jogszabályok
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által nem ismert fogalom az ön álta| a levelében említett szociális bérlakás fogalom. Ilyen'
hogy szociális bérlakás, ezekben a törvényekben és rendeletekben nincsen pontosan
megllatározva. Az Önkormányzat atulajdonában vagy gazdasági társasága tulajdonában lévő -
és az onkormányzat bérbeadási jogkörével érintett _ lakásokat a bérlo jövedelmi helyzetéhez
igazodóan tudja szociális helyzet alapján bérbeadni. Ez azt je|enti, hogy nem a bérbeadott lakás
minősítése a szociális, hanem a bérlő a bérbeadott lakás ltán fizeti a szociális helyzet alapján
me ghatár ozo tt l akb ért.
olyan, hogy eleve szociálisnak épült bérlakás, nem létezik, és ez a|apján fiiggetlenül a
bérbeadott lakás elhelyezkedésétől, jellegétíll fizet a bérlő a szociális helyzete alapján
meghatározott l akbért.
Jelenleg azon jogosultak száma, akiknek Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata
Képviselő-testületének Népjóléti és Lakásügyi Bizottságaáltalpozitiv elbírálásban részesültek,
vagyis lakást kaptak, de még nem kapták meg a kulcsot, ez 29 kérelmező. Hozzáteszi, a
Népjóléti Bizottság az egyik legaktívabb bizottság, minden hónapban 20-30-40lakáskérelem,
új lakás bérbeadása, jogviszonyrendezés érkezik hozzá. Ennek elsődleges oka az, hogy a
hivatkozott jogszabályok egyértelműen rögzítik a bérbeadás feltételeit. Példakánt elmondja egy
több létszámú család esetében a hasznos alapterületnek, a konyhát a vizesblokkot leszámítva, 6
négyzetmétemek kelljutnia minden egyes tagra. Mondjuk, ha van egy 4-5 tagú család, adott
esetben nem létezik olyan méretú lakás a saját lakásállományunkban, amit jogszerűen oda
tudnánk nekik adni. Az Önkormányzat folyamatosan vizsgálja a megüresedő lakásokat, azok
állapotát, apozitiv döntéssel rendelkező kérelmezők családszerkezetét, egészségügyi állapotát
és a család fizetőképességét is.
Hozzátette, hogy Újpest -i''t"gy 2000-es lakásállom ányánaka tulnyomó része epillanatban is
elsősorban költségelvú és szociális alapon van bérbe adva, tehát kevés a piaci lakás. Mintegy
300-ra tehető, vagyis igen jelentős azon újpestiek száma, akik költségelven, de gyakorlatíIag
szociálisnak tekinthető lakbért fizetnek. 50-60 négyzetméteres lakásokként nagyon kedvező,
messze a piaci ár alatt, tehát mondjuk, egy magán bérbeadásnak a töredékéért tudják bérbe adni.
Ujpesten több mint 1500 családot támogatnak folyamatosan ilyen módon.
Az elmúlt 4 év át|agát figyelembe véve a bérbeadási kérelmek csökkenő tendenciát mutatnak.
Amennyiben úgy ítéli meg, hogy Magyarországonlakhatási válság van, arról tudja tájékoztatni,
hogy az általános gazdaságijelenségek és a kormányzati intézkedések vagy mulasztások okán
keletkezett válság felszámolása messze tulmutat az Önkormányzat hatáskörén. Az
onkormrányzat a saját eszközeivel folyamatosan arÍa törekszik, hogy a támogatási rendszerét
bővítse és a lakosság igényeihez igazitsa a kerületben. Ez igaz a lakásállománnyal történő
felelős gazdálkodátsra és a pénzbeli támogatások rendszerének folyamatos felülvízsgáIatára.
Nagyságrendileg 29 csa|ád vár lakásra e pillanatban.
Onazt állította, hogy a 29lakásbóltöbb piaci alapon lett bérbeadva.Eznemigaz,10lakás van
piaci alapon bérbeadva és a többi pedig költségelven, illetve 2 |akás van szociális helyzet
alap1ánbérbeadva. Ennek azazoka,hogy azeredeti pá|yázatikiírásban 20l6-banazszerepe|t,
hogy nem lehet létrehozni olyan helyzetet, hogy kiköltöztetnek 40 családok és utána azokat egy
|épcsőházba visszaköltöztetik. Azvolt a feladat, hogy a városszerte a ',krízis tömbből'' a város
kiilönböző részeire ossziík szét ezeket a családokat. Ez megtörtént, mind a 40 érintettet, nem
mindenki a K 25-ben, de a korábbinál jelentősen jobb bérlakásba sikerült elhelyezni. Az eredeti
páIyázati kiírás szabá|yai szerint a konkrét lépcsőházba valóban csak 2 család legfeljebb
összesen 8 ember költözhetett be, ráadásul ezeknek olyan családoknak kellett lennie, amelyek
noha a krízis tömbből költöztek ki és szociális alapon bérlik a lakást, de tudniuk kell fizetni az
ottani rezsiköltségeket is. Ezt is figyelembe kell venni, hogy nemcsak a lakás odaítéléséigtart
a dolog, hanem a lakásnak a folyamatos fenntartása, üzemeltetése' a bérleti díj és a f,ités
költségeit is fudni kell viselni. A legtöbb, a Népjóléti Bizottságe|é kerülő ügy olyan, hogy
elkezdenek felhalmozódni atartozások, mert nem csak a lakbért nem tudják ftzetni,hanem az
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energiaköltségeket sem fudjak ftzetni, és utána a jogviszony rendezése arra irányul, hogy
próbáljákafiítésszámlákat,vizszámlákat,áramszámlátfi zetni.
Hozzáteszi, volt egy kétéves covid periódus. Éppen kilábalfunk a covid okoztazárlatből,amikor
elszá|ltak az épitőanyag átak, tízszeresére emelkedtek az energiaköltségek. Kéttytlzásnál volt
hasonló dolog, hogy már meg volt rendelve minden, csak azt mondták, hogy bocsrínat, most
már olvasztani az aszfaltot lO-szer annyiba kerül. Ha maradunk az eredeti megrendelésnél,
akkor tizedannyit fognak tudni kátyuzni,ezértújrakellett azegészettervezni.
Az építőipai árak drámai emelkedése dacára az onkormányzat az elsó években több
100.000'000 forintot költött a lakások felújításrára, korszerűsítésére. Amikor azt mondja, hogy
1.000.000 forintos árak előfordulnak, tudni kell sok rossz állapotban |évő héz van, de az is
hozzátartozik ehhez, hogy a festés, foleg tisztasági festés, burkolatcsere, fiitéskorszerűsítés,
nyilászárő csere nagyon komolyan meg tudják emelni az árakat. Csak az elmúlt években
nagyságrendileg felmilliárd forintot jelentett, amit alétező lakásállománynak a fenntartására,
fejlesztésére fordított az Önkormányzat. Valóban nagyon jó lenne az, ha lenne egy jóval
nagyobb lakásállományunk. 1993-ban azal<koilakástörvény aztmondta, hogykötelező eladni.
A jelenlegi 2000 lakással, aminek a tulnyomó részében laknak, így lehet felelősen gazdálkodni.
Meglátják, hogy lesznek-e olyan építkezési programok' amelyben több bérlakás épül. Egy egész
picit visszautalva az előző vitára is, az egész káposztásmegyeri lakótelep helyén, ha úgy
vesszük, meg egész Újpesten 10 éwel, 100 éwel eze\ótt ott káposztaÍöldeknek meg erdők
voltak, kömyezetvédelmi szempontbő| az is egy érdekes dolog. Ahol Ön lakik, az is va\aha
erdő..volt. Talán majd az említett területre épül olyan lakások, amiket majd bérbe lehet venni.
Az Onkormányzat ama3arészétől biztos azonlesz, hogy a továbbiakban, a jövő év folyamán
I0-I5-20 mikor mennyi lakást újítson fel és azt tegye beköltözhetővé.

Déri Tibor
Nagy István frakcióvezető úr ügyrendben kért szőt, ügyrendi javaslatot várnak.

Nagy István
Azt ké;1 Polgármester úrtól, hogy a válaszadókat szólítsa fel arra, hogy ne hanldozzanak,
hanem azigazságot mondják el, mert Perneczky Lász|ő konkrétan hazugságokat mondott.

Déri Tibor
Köszönjük az észrevételt. Apró megtregyzést azért tenne elthez a dologhoz és történelmi
pillanatnak a tanúi lehetnek, amikor a másik oldal bevallotta, hogy lakhatási válság van
Magyarországonvagy Budapesten, vagy Úipesten. Szerinte eZ egy óriási lépés és bízik abban,
hogy a kormányzat is megfelelően fogsa ezt a területet támogatni és megfelelő forrásokat fog
biztosítani az önkormányzatok részére, hogy építsenek ilyen lakásokat. Ha az igényeket is
megnézik, akkor havonta 30-40 lakáskérelmet adnak be. Ismerve a szabá|yokat, ha egyszer
beadták és esetleg a Bizottság negatívan dönt, akkor 2 év múlva adhatja be újra az ígénylés.
Akkor valójában mekkora igény van?
onil annak, hogy végre eZ expressis verbis ki lett mondva, hogy lakhatási válság van
Magyarországon, mert akkor innentől kezdve úgy gondolja, közösen lehetne annak érdekében
tenni, hogy valóban több bérlakás épüljön Magyarországon, amire tényleg óriási igény van,
ahogy a számok és Pemeczky úr által elmondottak ezt támasztják alá'

dr. Moldván Tünde
A 2-es pontra Czigler Lászlő alpolgármester úr válaszol. Emlékeztetőül, Aschner Lipót téren
ta|álhatő étel, italfogyasztás, dobozok, sörösüvegek, személyét, cigarettacsikk, tisztaság. A
paddal kapcsolatban dr. Trippon Norbert alpolgármester úr válaszol, mivel ktilön vették a
kérdést.
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Czieler László
A beadvrínyoző azt sérelmezte, hogy a park mellett található büfeben megvásárolt terméket, a
játszőtéren fogyasztják el és eldob áljak a szemetet. Úgy gondolja, az a játszőtér vagy park nem
arÍavan, ha valaki a büfében vásárol, azlegyen szíves a büfé mellett elfogyasztania a megvett
terméket, illetve élelmiszert. Az,ltogy bejárnak a parkba, régi probléma, emiatt is, illetve a
szobor védelmében szereltettek fel térfigyelő kamerákat abban a parkba. A Rendőrség nagyon
gyakran felkeresi, illetve a rendészet nagyon sok bírságot szabott ki közterületi
alkoholfogyasztás miatt. A kömyező utcákból és intézményből jrírtak oda ki és nagyon komoly
alkoholfogyasztás történt. lndokolt volt a gyakori ellenőrzés. Talán két esetben is vittek el
onnan a rendőrök körözött személyt. Azt gondolj 4 eZ a terület mindenképpen egy visszatérő
ellenőrzést igényel és valóban a közösségi együttélés szabályainak sem felel meg azt, hogy
valaki a játszőtéren Vagy egy parkban ételt, illetve alkoholt fogyasszon. A jelzését továbbítani
fogja a Kapitányságvezető urnak' illetve a Rendészet vezetőjét azzal, hogy újra visszatérő
jelleggel ellenőizzék ezt a kömyéket és próbálják helyreállitani az a rendet, ami hónapokkal
ezelőtt tapaszta|ható vo lt.

dr. Trippon Norbert
Alpolgármester úr kimerítő választ adott az Aschner Lipót tér alkalmanként elég aggályos
használati viszonyaira. Aki Újpesten járatos az pontosan tudja, hogy amit Alpolgármester úr
mondott, az igy van. Ön azt is kérde zte,hogy miért nincs pad a parkban? Talánköltői a kérdés,
de azt fudja mondani, ha Ón azt szeretné, hogy legyen ülőalkalmatosság, akkor kollegái
megsizsgálják a lehetőséget.

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi a beadványozőt, hogy elfogadja-e a válaszokat

a kérdésére adott válaszokat nem fogadja el.

Déri Tibol
Mivel' akérdéseire adott válaszokatnem fogadja el, így szavazásta
teszi fel a Képviselő-testületnek a válaszok elfogadására vonatkozőhatározati javaslatot.

Budapest Főváros IV. kerület Úipest Önkormánvzata Képviselő_testületének
2 40 l 2023.(XII.18 ;l batár ozata
Budapest Főviíros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testiilete úgy dönt, hogy

. beadványára adott válaszokat elfogadja.
(13 igen, 7 nem, elfogadva)

dr. Moldván Tünde
Megállapítja, hogy ^ _ jelen van az ülésen.
Ismerteti a kérdéseit:
Székesdűlő útjai az elmúlt 4 évben változatlan állapotban vannak'
Miért most a vólasztások előtt kezdték el megint a tervek elkészítését?
Ez azt jelenti, hogl az itt élők vdrhatják, hog,l végre leaszfaltozzák a Székesdűlő sort, és a
környező utcókat?
Miért nem volt elég 4 év, hogl befejezzék a koróbban elkészült tervezést?
Mit tett 20l9-2023 k0zatt a városvezetés ez üglben?

ki kívánja kérdését egészíteni.
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Mielőtt rátérne a kérdés kiegészítésére, engedtessék meg egy rövid megegyzés, mivel Trippon
úr következetesen politikus meghallgatásnak nevezte a neki kevésbé tetsző kérdéseket, hadd
jegyezze meg, hogy a közmeghallgatás kérdéseinek a sorrendisége valószínűleg nem volt
véletlen. Az első két és fel órában gyakorlatilag csak alákérdezéseket hallottunk, amikre
Trippon úr két és fél órán kereszttil, sokszor negyedórában a kamerák tömkelege előtt tudta
kampányüzemmódba kapcsolva ecsetelni a remek eredményeket. Akkor egyezzenek meg
abban, hogy kampány meghallgatásnak neveznjk ezt arészt.
Rátérve a konkrét kérdésekre, szeretné kiegészíteni és egyben kontextusba tenni a Székesdűlü
ügyét. Információi szerint az előző városvezetés nemcsak előkészítette ezt a projektet, hanem
szeruett rá több mint 300.000.000 forintos támogatást is. A jelenlegi varosvezetés ezze| a
lehetőséggel nem élt, sőt 4 éven keresztt'il gyakorlatilag semmi nem történt ebben az ügyben.
Az lenne a kérdése, hogy egyrészt milyért nem történt semmi 4 éven kereszti'il, másrészt meddig
fognak még a Székesdűlői lakosok porban, sárban, kátyukat kerülgetve hazat&ni minden nap.
Lz ij'gy fontosságára tekintettel szeretne most konkr ét v álaszokat kapni.

dr. Moldván Tünde
A kérdésre dr. Trippon Norbert alpolgármester úr és Czigler Lász|ő alpolgármester úr fog
válaszolni.

dr. Trippon Norbert
Mielőtt vá|aszolna, a jegyzőkönyv kedvéért egy egészen ktilönös jelenséget dokumentálna,
nevezetesen a fideszes politikusok felszólalásait immár másodszor tapsolják meg a kutyaprírti
aktivisták. Azt kell mondja, ez csak az érdekesség kedvéért rögzítsék és tudjanak róla. Szeretné
elmondani, amikor aztmondja, hogy Ön például politikus és politikus meghallgatás van, akkor
véletlenül sem szeretné Önt ezzel megsérteni. Hisz abban, hogy a politikus is ember és újpesti
lakosként Önnek joga van kérdést fiiltenni és helyes is és megtiszteli akérdésével, ahogy előtte

úrnak is elmondta.
Mint azt Önök is tudják, a 2)24-ben lejáró engedélyek meghosszabbítása céljából
Önkormányzatunk időben megkezdte a hatályos jogszabá|yoknak megfeleltetni a kiviteli
terveket és beszerezni az éintettkezelői, fulajdonosi hozzájárulásokat és engedélyeket. Önök
is tudjak, hogy az aszfaltűt megvalósításának alapfeltételeként batározták meg a hatóságok a
zárt csapadékviz elvezető rendszer megépítését. Ugyanakkor a zárt csapadékvíz elvezető
rendszer megépítése, ami elképzelhetetlen a szomszédos Swietelsky Magyatorczág Kft,
egyébként Dunakeszi Város közigazgatási területén lévő ingatlanának egy része nélktil. Ezt
olyan szinten tudniuk kell, hogy Önök maguk kötöttek együttműködési megállapodást
Dunakeszivel 20l9-ben, amelynek részét képezte az is, hogy a Dunakeszin Önkormányzata
megszerzi ezt az ingatlant, annak érdekében' hogy csapadékviz elvezető rendszer épüljön az
ingatlan ezenrészén Dunakeszi Önkormányzatabfu döntött akisajátításról, de nem hajtottaazt
végre, nem is vásárolta meg ezt az ingat|ant Mivel Önkormányzaturtktovábbra is elkötelezett
az ij;gy megoldása érdekében és elkerülhetetlen alapfeltétel az éintett cég ingatlanrészének
megszerzése a csapadékviz elvezető rendszer megépítése céljából, ami feltétele annak, hogy út
is épülhessen és kaphasson engedélyt, ezért Önkormányzafunk jogi képviselői felvették a
kapcsolatot az ffintett cég vezetőjével, illetve az éintett cég képviselőivel, és amennyiben
bármilyen eredményre jutnak, úgy természetesen mi leszünk az elsők, akik ezzel kapcsolatban
tájékoztatni fogiuk a közvéleménfi. Szeretné még azt is elmondani, hogy erősen gondolkodik
azon,hogy felolvassa azt, arrit az Önök korábbi polgármestere, Wintermantel Zsolt úr annak
idején a civil rádióban mondott a Székesdülőiekről. Nagyon a nyelve hegyén van, hogy
ftilolvassa, de nem fogja megtenni, mert inkább ar::akéi- Önöket, hogy olvassák el' és mielőtt
hasonló kérdéseket tesznek fel, tanulmányozzák a korábbi polgármester Székesdülőiekkel
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kapcsolatos nyilatkozatait. Ami miatt nem fogia felolvasni, azért van, mert azt gondolja, egy
közmeghallgatás ne pártpolitikai csaták színtere legyen, és azért nem mert advent van.

CzielerLászlló,
Székesdűlőn egy nagyon komoly probléma a Kálmos utca. A Kálmos utcánál gyakorta
előfordul, hogy egy helyrajzi számon lévő telken 4 családi háztalálható és a telek részét képezi
a Kálmos utcának is. Az előzó városvezetés már próbálta ezt a problémát megoldani és a
jelenlegi KÉSZ szabályozás alapján indított telekalakítási eljárásokban a kijelölt hatóság az
onkormányzat által készíttetett és az érintett tulajdonosok megosztási elképzeléseineL is
megfelelő telekalakítási vánrajzok jőváhagyását visszautasította. Tehát az ott lakók
visszautasították azokat a változásokat, amit az Önkormányzatkészített azért,hogy a Kálmos
utca területét ki tudják sajátítani. Ez több problémát is felvet, hiszen akkor így a területtik kisebb
lesz, illetve van jó néhány olyan ingatlan, ami banki hitellel terhelt és egy elidegenítési és
terhelési tilalommal van az ingatlan bejegyezve. Annak az ingat|anrtak egy részéró| atulajdonos
nem tud lemondani az Önkorm ányzat javára. Ezzel a problémáv al már az elóző városvezetés is
szembesült'

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi a beadványozőt, hogy elfogadja-e aválaszt.

: a kérdésére adott választ nem fogadja el.

Dóri Tibor
Mivel a kérdéseire adott véiaszokat nem fogadj a e|, igy szavazásra teszi fel
a Képvi selő-testiil etnek a vál aszok elfo gadására vonatkoz ő határ ozati j avasl atot.

Budapest Főváros IV. kerület Úipest Önkormányzata Képviselő_testületének
2 4 l l 2023. (XII.L&.\ határ ozata
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy

beadványára adott válaszokat elfogadja.
(13 igen, 7 nem, elfogadva)

dr. Moldván Tünde
Megkérdezi, 

' 
jelen van-e? Nincs jelen. Megkérdezi, jelen

van-e? Nincs jelen. Ók írásban kapják meg a vá|aszt a feltett kérdéseikre.
Ezzel az összes kérdésnek a végére értek, tájékoztatásul annyit még el szeretne mondani, hogy
44beadvány erkezett és közel 220 darab kérdéssel.

Déri Tibor
A közmeghallgatás végére értek, az 1. napirendi pont tárgyalása előtt 10 perc szünetet rendel
el.

SZÜrNET
(19,00-19,15)

Déri Tibor
Tisztelt Hölgyeim és Uraim folytatnánk a képviselő-testtileti ülésünket az I-es sziímú napirendi
ponttal.
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1. Javaslat a szociális rászorultságtól függő pénzbeli és természetben nyújtott
szociális ellátásokról szóló t512022. (Iv.28.) önkormányzati rendelet módosítására
Előterjeszttí : Déri Tibor polgármester

Déri Tibor
Előterjesztőként nem kíván szóbeli kiegészítést tenni, észrevétel nem lévén szavazásrateszi fel
a rendelettervezetet, egyben felhívja a figyelmét' hogy a rendelet megalkotására minősített
többségre van szükség.

Budapest Főváros IV keriilet Újpest onkormtÍnyzata Képviselő-testiilete a Budapest Fővdros
IV. keriilet Újpest ÖnkormtÍnyzata Képvíselő-testiiletének a szocítÍlís rúszorultstúgtól Íiisső
pénzbelí és természetben nyújtott szocitÍlÍs ellúttÍsokról suíló 15/2022. (IV. 28.)
önkormónyzati rendelet módosíttÍsúról szóló rendelet-tervezetet elfogadja, és eael megalkotja
Budapest Főváros IV. keríilet Újpest ÖnkormtÍnyzata Képvíselő-testiiletének a szocitÍlis
rdszorultsúgól fiiggő pénzbeli és természetben nyújtott szocidlis elldttÍsokról saíló 15/2022.
QV. 28.) önkormdnyzati rendelet mtídosíttÍsúról saíló 24/2023. (XII. 19.) önkormdnyzati
rendeletét.
Felelős: Polgármester
Határidő: azonrta|
(18 igen, l tartőzkodás, 1 fo nemszavazott, elfogadva)

2. Javaslat a lakások és nem lakás céljára szolgáló helyiségek elidegenítéséről szóló
7ll994. (v. 4.) önkormányzati rendelet, valamint az Önkormányzat tutajdonában
áIló lakások lakbérének mértékéről szőlő 40l20r1. (XII. 19.) önkormányzati
rendelet módosítására
Előterjesztő : Perneczky LászIő alpolgármester

Déri Tibor
Az előterjesztő nem kíván szóbeli kiegészítést tenni, észrevétel nem lévén szavazásta teszi fel
a rendelettervezetet, egyben felhívja a figyelmét, hogy a rendelet megalkotására minősített
többségre van szükség.

Budapest FőutÍros I(. keriilet Újpest ÖnkormtÍnyzata Képvíselő-testiilete a Budapest Fővóros
IV keríilet Ujpest onkormónyzata Képvíselő-testiiletének a lakúsok és nem lakús céljúra
szolgtÍló helyíségek elidegenítésérdl szóló 7/1994. (V. 4.) önkormónyzati rendelet, valamint
az onkormónyzat tulajdondban ólló lakások lakbérének mértékéről saíIó 40/2011. (ruI. 19.)
önkormdnyzati rendelet módosítústÍról szóló rendelet-tervezetet elfogadja, és ezzel megalkotja
Budapest Fővúros IV. keriilet Újpest ÖnkormtÍnyzata Képvíselő-testiiletének a lakdsok és
nem lakds céljúra szolgdló helyiségek elídegenítésérdl szóló 7/1994. (V. 4.) önkormdnyzati
rendelet, valamínt az Önkormdnyzat tulajdonóban ólló lakúsok lakbérének mértékértÍI szóló
40/20lI. (Xn. B) önkormányzatí rendelet módosíttÍsttról sajló 25/2023. (ilI. 19.)
önkormónyzati rendeletét.
Felelős: Polgármester
Határidő: azonnal
( 1 4 igen, 6 tartőzkodással elfogadva)
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3. Javaslat a személyes gondoskodást nyújttÓ szociális és gyermekjóléti ellátásokról
szóló iinkormányzati rendeletek módosítására
Előterjesztő : Pemeczky Lászlő alpolgármester

Déri Tibor
Az e|óterjesztő nem kíván szóbeli kiegészítést tenni, észrevétel nem lévén szavazásra teszi fel
a rendelettervezetet, egyben felhívja a figyelmét, hogy a rendelet megalkotására minősített
többségre van szükség.

Budapest Fővúros IV. keriileÍ Újpest ÖnkormtÍnyzata Képviselő-testülete a szeméIyes
gondoskodtÍst nyújtó ellótúsokról, azok igénybevételértÍl, valamint aJizetendő térí'tési díjakról
szóló 37/2008. (XII. 22.) önkormónyzatí rendelet, valamÍnt a szeméIyes gondoskodtúst nyújtó
germekjóIétí alapelldtúsok formóiról, azok igénybevételéről, valamínt a ftzetendő térttési
díjról szóló 23/2010. (WII. 23.) önkormdnyzati rendelet módosításóról saíló rendelet
tervezetet elfugadja, és ezzel megalkotja Budapest FővtÍros IV. kerület Újpest Önkormdnyzata
Képviselő-testiiletének a személyes gondoskodóst nyújtó ellóttÍsokról, azok ígénybevételéről,
valamint a ftzetendő térítési díjakról szóló 37/2008. (ilI. 22.) önkormónyzati rendelet,
valamint a személyes gondoskodtÍst nyújtó glermekjólétí alapelldttÍsok formúiról, azok
igénybevételéről, valamint aJÍzetendő térítési díjról szóló 23/2010. (V'III. 23.) önkormúnyzati
rendelet módosíttÍsóról szóló 26/2023. (XII. 19.) önkormúnyzati rendeletét.
Felelős: Polgármester
Határidő: azonnal
( 1 4 igen, 6 tartőzkodással elfogadva)

4. Javaslat Budapest Főváros IV. kerület Újpest onkormányzata2024. évi átmeneti
gazdálkodásáról szóló rendelet megalkotására
Előterjesztő: dr. Trippon Norbert alpolgármester

Déri Tibor
Az előterjesztő nem kíván szóbeli kiegészítést tenni

Dr. Szabó Gábor
Tisztelt Képviselő-testtilet! Tekintettel arra, hogy adminisztratív hiba történt, szeretné kérni a
bizottság újbóli összehívásé./- és azt, hogy vegyék le napirendről az előterjesztést.

Déri Tibor
Az előterjesztő elfogadja a javaslatot és visszavontaaz előterjesztését, így a 4. napirendi pontot
a mai napon nem tárgyalja a Képviselő-testtilet. Egyben tájékoztatja a Képviselő-testületet,
hogy rendkívüli képviselő-testtileti ülést összehívását kezdeményezi a holnapi napra 2023.
december 20-án 20,00 orára a mai napirendi pontok között, a 4. pontként szereplő egyetlen
napirend megfárgyalására. Szintén a holnapi napon19,30 órakor Pénzügyi E|Ienőrző Bizottság
elnöke is rendkívüli ülést hív össze ugyanennek a 4. napirendi pontnak tárgya|ásamiatt.
Szabó Balázs képviselő úr ügyrendben kér szót.

Qzabó Balázs
Ugyrendben elmondja' nem is olyan nagy baj, hogy holnap lesz egy rendkívüli képviselő-
testtileti ülés, hiszen az e|miilt percekben tudta meg, hogy az Újpesti Torna Egylet holnap
tisztűjitő közgytílést tart, titokban. Szeretné kérni, hogy ezzel kapcsolatos napirendi pont is
legyen a holnapi teshileti ülésnek a napirendjén, hiszen egészen elképesztő az,hogy egy ekkora

55



sportegyesület ilyen titokban szervezi meg a tisztujító közgyiilését. Az onkormányzatnak is ott
kellene lennie ezen a közgyíilésen, de mint megtudta, az onkormányzat nem kapott meghívót
effe a közgyűlésre. Oze István sunyiban akarja magátmost újraválasztatni. Feltétlenül legyen
a holnapi testületi ülésnek a napirendjén ez ennek a témája is.

Déri Tibor
A napirend összeállítása a polgármester feladataközé tartozik, ez a téma nem fog szerepelni a
Meghívón. A testtileti ülés, ahogy aztkorábban már je|ezte, egyedül a mai napirendi pontok
között, a 4. pontként szereplő egyetlen napirend megtárgyalására kerül összehívásra, holnap
estére 20 őrára. A rendkívüli ülés szabá|yairavonatkozóan nincs, Egyebek napirendi pont, tehát
azon az egy napirendi ponton kíVül, ami most kiktildésre került mást nem fognak tárgyalni,
ennek megfelelően kéri ezt tudomásul venni.

5. Tájékoztatás a településrendezési eszköziik 2023. évi hatályosulásáról, a
tap asztalatokról, valamint a 2020 -2023. évek tisszefo glaló j elentése
Előterjesztő: Déri Tibor polgármester

Déri Tibor
Előterjesztőként nem kíván szóbeli kiegészítést tenni, észrevétel nem lévén szavazástateszi fel
a határ o zati j avasl atot.

Budanest B'őváros Iv^ keriilef Ú est Önkormánvzata Kéoviselő_testületének
242l2tl23-(xll^l8-) hntÁrnz.ntg A7 ön F'őénítész táiékoztatőia. a
településrendezésÍ eszközök 2023. évi hatálvosulásáról. a tapasztalatairól. valamint a
2020-2 tése
Budapest Főváros IV. keriilet lpest onkormányzata Kepviselő-testtilete úgy dönt, hogy
elfogadja az önkormányzati Főépítész, a településrendezési eszközök 2023. évi
hatályosulásáról és tapasztalatairól szóló tájékoztatását, valamint a 2020-2023 évek
összefoglaló j elentését.
Felelős: Polgármester
Határidő: azonnal
(15 igen, 2nem,3 tartózkodással elfogadva)

6. Döntés Budapest Főváros IV. kerület 9. számú, Káposztásmegyer Lakótelep
Városszerkezeti egység Kerületi Építési Szabályzatárói szóló 3t2019. (I.30.)
önkormányzati rendelet, Íves Íú -765l2t327 hrsz névtelen gyalogút _ 76512ts23
hrsz gyalogút (Huszt sétány) és a Sándor István utca által határolt tömb területére
vonatkozó módosításának véleményeztetési tervdokumentációjával kapcsolatban
Előterjesztő : Déri Tibor polgiírmester

Déri Tibor
Előterjesztőként nem kíván szóbeli kiegészítést tenni, észrevételnem lévén szavazásrateszi fel
a határ o zati j avas l atot.

Budapest Főváros IV. kertilet Úipest Önkormányzata Képviselő_testületének
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evaloeút (Huszt sétánv) és a Sándor István utca által határolt tömb területére vonatkozó

Budapest Főváros IV' kerület Képviselő-testülete úgy dönt, hogy

a) a,,Budapest Főváros IV. kerület 9. számú, Káposztásmeg/er Lakótelep városszerkezeti
egtség Kert;leti Epítési Szabályzatának és Szabályozási Tervének módosítása az Íves út
-76512/493 hrsz névtelen glalogút - a Megleri utat és a, Íves utat észak-déli irónyban
Ósszekotő glalogos-kerékpáros sétány (76512/327) hrsz - Sándor IsNán utca óltal
határolt 76512/513 hrsz ingatlan területére vonatkozóan" című tervanyagban
foglaltakat az egyeztetéseknek megfelelő tartalmúnak ítéIi, ezért azt e|fogadja, a terv
véleményeztetési eljárásra alkalmas, egyeztetési és véleményeztetési folyamatai
megindíthatók;

b) felhatalmazza a Polgármestert a hatályos Budapest Főváros IV. kerület 9. számú,
Káposztásmegyer Lakótelep Városszerkezetí egység Kerületi Építési SzabáIyzatárő|
szőlő 312079. (I. 30.) önkormányzati rendeletével jóváhagyott rÉSz Íves út -76512/327
hrsz névtelen gyalogút _ 765121523 ltrsz gyalogut (Huszt sétány) és a Sándor István
utca által határolt tömb területére vonatkozó módosításának partnerségi és közigazgatási
véleménye ztetési elj árásának elindítására.

Felelős: Polgármester
Határidő: 1.) azonnal

2.)2024.március 15.
(17 igen, 3 hrtőzkodással elfogadva)

7. Javaslat Budapest Főváros Iv. kerület Újpest Önkormányzat Gazdasági
Intézménye gazdasági igazgatői (magasabb vezető) munkakörére vonatkozó
kinevezés hozzáiárulásról
Előterj esztő : dr. Trippon Norbert alpolgármester

Déri Tibor
Az előtefiesztő nem kíván szóbeli kiegészítést tenni, észrevétel nem lévén szavazásta teszi fel
a határ o zati j avas l atot.

Budapest Főváros IV. kerület Úipest Önkormánvzata Képviselő-testületének
244I2023.(XII.18.) határozata a Budapest Főváros IV. kerület Úinest önkormánvzat
Gazdasági Intézménve gazdasági ieazgatóiának (magasabb vezető) Csongrádi_Utassy

Budapest Fővríros IV. kerület lpest onkormányzata Képviselő-testtilete úgy dönt, hogy
Csongrádi-Utassy Kinga, a Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzat Gazdaság
Intézménye (székhely: 1048 Budapest, Galopp utca 13., adószám: 15504036-2-41, KSH
statisztikai számjel: 15504036-84IL-322-0I, törzskönyvi azonosító száml 504036, ÁHrt
azonosító: 735672) gazdaságsigazgatőjának (magasabb vezető) 2024.január l. napjától 2028.
december 31' napjáig tartó kinevezésétFlí.közalkalmazotti besorolással engedélyezi.
Felelő s : Pol gármester, a feladatkörrel rendelkező Alpol gármester útj án
Határidő: azonna|
(19 igen, 1 tartózkodással elfogadva)
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8. Javaslat a Polgármesteri Hivatal és Gazdasági Intézmény 2024. évi belső
ellenőrzési terveinek jóváhagyására
EI esztő : dr. Moldvrín Tünde jegyző

Déri Tibor
Az előterjesztő nem kíván szóbeli kiegészítést tenni, észrevétel nem lévén szavazásta teszi fel
a határ ozati j avas l atokat.

kerület Ú
18.

évi belső ellenőrzési tervének
Budapest Főváros IV. kerület lpest yzata Képviselő-testíilete úgy dönt, hogy a
Budapest Főváros IV. kerület Újpest ÖnkormányzatPo|gármesteri Hivatala melléklet szerinti
2024. évi belső ellenőrzési tervét jóváh agyja.
Felelős: Jegyző
Határidő: azonnal
(20 igen, elfogadva)

Budapest Főváros IV. kerület Úipest Önkormánvzata Képviselő_testületének
246I2023.(XII.18) határozata a Budapest Főváros IV. kerület Uipest onkormánvzat

évi belső ellenőrzési tervének
Budapest Főváros IV. kerület Képviselő-testiilete úgy dönt, hogy a
Budapest Főváros IV. kerület onkormányzat Gazdasági Intézménye melléklet szerinti
2024. évi belső ellenőrzési tervót jőváhagyja.
Felelős: Jegyző
Hatríridő: azonrla|
(20 igen, elfogadva)

9. Javaslat Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Polgármesteri
Hivatalának 2024. évi igazgatási szünetére
Előterjesztő: dr. Moldván Tünde jegwő

Déri Tibor
Az előterjesztő nem kíván szóbeli kiegészítést tenni, észrevétel nem lévén szavazástateszi fel
a határ o zati j avas l atot.

Budapest Főváros IV. kerület Úipest Onkormánvzata - Képvis-elő_testületének
247I2023.(XII.18.) határozata Budapest Főváros IV. kerület Uipest onkormánvzata
Polgármesteri Hivatalában a 2024. évi ieazgatási szünet elrendeléséről és időtartamának
meehatározásáról
I. Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzatának Képviselő-testiilete (a

továbbiakban: Képviselő-testület) úgy dönt, hogy akőzszo|gálati tisztviselőkről szőló
20l|. évi CXCIX. törvény 232. s (3) bekezdése alapján Budapest Fővaros [V. Kertilet
Újpest ÖnkormányzataPo|gármesteri Hivatalábanz)z4.december 23.,2024. december
30.'2024. december 31., továbbá2025.január 2. és2025. január 3. napjátra (a2024.
december 23. -2025. január 3. napjáig terjedő időszakra) 5 munkanap igazgatási
szünetet rendel el.
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il. A Képviselő-testtilet felkéri a polgármestert, hogy gondoskodjon jelen határozat
helyben szokásos módon történő közzétételéről, egyben felkéri a jegyzőt a szükséges
munkaszervezési intézkedések megtételére és az ügyfelek tájékoztatására.

Felelős Polgármest er, J egyző
Határidő : döntésre azonnal, közzététe|r e 2024. március 1 .

(20 igen, elfogadva)

10. Javaslat Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzat Po|gármesteri
Hivatala Jegyzői Titkárságán és a Városüzemeltetési és Környezetvédelmi
osztályán lévő üres állás helyek b etöltéséhe z v alő előzetes hozzájárulás ró l
Előterjesztő : Déri Tibor polgármester

Déri Tibor
Elmondja, az üres álláshelyek betöltésével kapcsolatos a napirendhez kiosztásra került egy
módosító hatátozati javaslat, kiegészítve az Adőosztályon megüresedett hellyel. Ennek
megfelelően kéri a kiosztott hatátozati javaslatot alapjavaslatnak tekinteni. Több észrevétel nem
l évén szav azásr a teszi fel a határ ozati j avas l atot.

Budapest Főváros IV. kerület Úipest Onkormánvzata Képvise.lő_testületének
248I2023.(XII.18.) határozata a Budapest Főváros IV. kerület Uipest onkormánvzat
Polgármesteri Hivatala Jewzői Titkársásán. Adóisazsatási Osztálván és a
Városüzem eltetósi és Kiirnvezetwórlelm i lévő üres álláshelvek betöltóséhez va|ó
előzetes hozzáiárulásról :

Budapest Főviíros IV' kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testtilete úgy dönt, hogy a
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzat Polgármesteri Hivatala Jegyzói
Titkárságán lévő üres jogtanácsosi, az Adoigazgatási osztályon lévő üres adóigazgatási
referensi és a Városüzemeltetési és Környezetvédelmi osztályon lévő üres városüzemeltetési
és környezetvédelmi referensi álláshelyek betöltéséhezhozzájáralását adja.
Felelős: Polgármester, a Jegyző tttján
Határidő: azonnal, a státusz betöltésére: 2024. február 15.
(20 igen, elfogadva)

11. Javaslat Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Polgármestere
szabadságának igénybevételéről szóló tájék oztatás elfogadására
Előteriesztő : Déri Tibor polgármester

Déri Tibor
Előterjesztőként nem kíván szóbeli kiegészítést tenni, észrevétel nem lévén szavazásrateszi fel
a határ ozati j avasl atot.

Budapest Főváros Iv. kerület Uipest onkormánvzata Kéoviselő-testületének
249 l2o23.(Xil.l 8.) hatá rozata Rudanesf F I\z. kerübt Úióóst onkormánvzata
Polgármesterének a 2023. december 18. napiáig Ígénybe vett szabadságairól szóló
táiékoztatásának elfoeadásáról
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testi'ilete úgy dönt, hogy
Budapest Főváros IV. kerület Újpest ÖnkormányzataPolgármesteréneka2O23. december 18.
napj ái g i gényb e vett sz ab ads ágairó l szőIő tájékoztatását el fo gadj a.

Felelő s : P olgármester; Nyilvántartásért felelő s : J egyzo
Hatráridő: azonna|
(20 igen, elfogadva)
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L2,Tájékoztatás 2023. november 21. napja és 2023. december 12. napja között
átruházott hatáskörben hozott diintésekről
Előterjesztő: Déri Tibor polgármester

Déri Tibor
Előterjesztőként nem kíván szóbeli kiegészítést tenni, észrevétel nem lévén szavazástateszi fel
a határ ozati j avas l atot.

Budaoest Főváros Iv. kerület I] Onkormánvzata Képviselő-testületének
250 l2023.(xn. l 8.) hntáror'ate z 2023. november 21. nania és 2023. december 12. nania

hatáskiirben
Budapest Főváros IV. kerület pest Képviselő-testiilete úgy dönt, hogy a
2023. november 2l. napja és 2023. december 12. napja között éLtruházott hatáskörben hozott
döntésekről szóló tájékoúatást tudomásul veszi.
Felelős: Polgármester
Határidő: azonnal
(20 igen, elfogadva)

1 3. Beszámoló lej árt határid ej íi határ ozatok végrehaj tásáró l
Előteriesztő: Déri Tibor polgármester

Déri Tibor
Előterjesztőként nem kíván szóbeli kiegészítést tenni, észrevétel nem lévén szavazástateszi fel
a határ oz ati j avas l atot.

Budanest F'őváros keriilet Ú onkormánvzata Kénviselő-testiiletének

Budapest Főváros IV. kerület Képviselő-testiilete úgy dönt, hogy a 2023.
december 18. napjáig lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztatőt
tudomásul veszi.
Felelős: Polgármester
Határidő: azonna|
(20igen, elfogadva)

14. Egyebek

dr. Dabous Fayez képviselő úr ]9,30 órakor távozott, így a képviselő-testületi üléS létszáma l9
fő lett.

Szabó Balázs
Valójában azEgyebeknapirendi pontban akartafiilhozni ezt atémát, amit itt az előbb megtett.
Tehát az imént értesült arról, hogy az Újpesti Torna Egylet tisztujítást kíván tartani a holnapi
napon. Azt gondolja, ez egy ,'rendkívül sunyi" tett az ő részükről, hogy a futball bajnokság
befejezését követően, advent kellős közepén, karácsony előtt néhány nappal, egyszer csak
hirtelen a semmiből, mindenki tudta nélkíil összehívnak egy tiszttljitő kozgyu|ést, amin arról
fognak dönteni, hogy az egyetlen jelölt, Óze István további 3 évre megkapja ennek az
egyesületnek a vezetését. Ez felháborító, ez botrányos és ráadásul van egy olyan az
alapszabá|yában a klubnak, hogy az Önkormányzatotmeg kell hívni, egy főt delegálnia kell a

60



tisztűjitő közgytilésbe, mert ehhez képest most a szünetben beszélt Déri Tibor polgármester
úrral, aki azt mondta, hogy az Önkormányzat nem kapott meghívást. Ezt kéri, hogy erősítse
meg' nem kapott meghívást, Déri Tibor megerősítik, ezvalőszinűleg akkor törvénytelenné fogja
tenni, bízik benne, hogy törvénlelenné fogia tenni a holnapi tisztujító közgytilést. Ezt nem
lehetne szó nélkíil hagyni az Önkormányzatnak, nem lehetne sző nélkül hagyni Újpest
Polgármesterének, de látja, hogy szó nélkül fogja hagyni, a javaslatát is még csak meg sem volt
hajlandó fontolni, hogy a holnapi testületi ülésen egyáltalánnapirendre vegyék ennek az igenis
fajsúlyos kérdésnek a megvitatását. Hogy fordulhat e|ő az,hogy az Önkormányzatotmeg Sem
hivja az Ujpesti Toma Egylet a saját tiszfujító közgytílésére? Hogy fordulhat elő, hogy az aZ
egyesület, aki évente tízmilliókat, százml|liókat kap támogatás formájában az
Önkormányzattől, aÍTa nem méltatja az Újpesti Önkormányzatot,hogy egy meghívót kiildjön a
sajátközgyiilésére. Szerinte ez botrányos és nagyon bízik benne, hogy ez törvénytelenné fogja
tenni a holnapi tisztujítást. Természetesen, aki követi azÓ felszőlalásait vagy azelmúlt évekbeli
munkásságát, az pontosan tudja, hogy mi a véleménye Óre Istvánról és az ő rendkívül káros
működéséről ennek a klubnak az élén. Ó és a, újpesti szurkolók igen nagy hányada azt
gondoljiík, hogy oze István rendkívül rossz munkát végzett ennek az egyesületnek az élén és
nem szabadna, hogy ezt az egyesületet továbbműködtesse. Itt a mellékelt ábra is mutatja,
hogyan gondolkodik ő ennek az egyesületnek a vezetéséről' hogyan gondolkodik ennek az
egyesületnek a jövőjéről és, hogy csak egy példát említsen ma tették kózzé az Év Sportolója
Gála jelöltjeit, egy újpesti nincsen benne. Egy újpesti nincsen a magyaÍ élsportban, egy
versenyzőt nem tudott még csak jelöltként sem delegálni vagy felmutatni ez a klub a magyar
sport sziámara. ott volt a tavalyi Év Sportolója Gálán is' ahol szintén nem voltak újpesti
sportolónk. Azt gondolja, ÚjpestenÓzelstván vezetésével az élsport lényegében, gyakorlatilag
kihalt ebből a városból és mindez az Önkormányzat előző ciklusának, meg a mostani
vezetésének ölbe tettkeze,meg a mindenféle beleszólása nélkíil történt. Senki nem tett semmit,
sem aZ előző potgármester sem a mostani, hogy ezne így történjék. Azt gondolja, oze Istvánnak
a legnagyobb történelmi bűne az újpesti vizilabda csapatnak a tönkretétele volt, az elüldözése
volt, de sorolhatná napestig, hogy mikor, milyen káros intézkedéseket tett az UTE élén. Az
gondolták nagyon sokan, hogy ennek az egyesületnek az éléről távoznia kellett volna, de ezt
még mindig nem tette meg. A múlt héten beszélt például ozsváth Kálmán képviselő una| az
egyik bizottsági ülésen, Ó azt mondta, szerinte a legjobb vezető Újpesten Óze István azIJTE
élén. ,,A Fidesz frakció ebben legalább következetes, hiszen tizenegynéhány éve
huszonegynéhány év e ezt gondolj a Óze Istvánról.''
Annak idején azt gondolták 2018 2019-ben, hogy majd ez az e||enzéki egytittműködés majd
ezen az állásponton talan változtatni fog, nem változtatott, 1 cm-re nem tért el ettől a
véleménytől. Gyakorlatí|ag ezt egy hátba szúrásként értékelték, hogy Újpest polgármestere
illetve ez avárosvezetés szembefordu|t azzal a követeléssel, hogy Óze Istvánt megfosszák a
Díszpolgári címétől.

Déri Tibor
Elmondja, ilyen ígéret nem volt.

Szabó Balázs
Volt ilyen ígéret, elhangzott, még szavazás is volt tartva rő|a zárt körben, ezt azért ne
tagadjuk el és oze Istvánnal igenis szembe fordult a legeslegelején még ez a 6 pÍrti
együttműkodés, aztán pedig szembefordultak a kezdeményezőkkel mindenféle igéret
ellenére. Óze Istvánnak el kellett volna tűnnie az Újpesti Torna Egylet é1érő1 és most azt
látjuk, hogy újabb 3 évre megkapja ezt a klubot, ahol szabadon garézdálkodhat mindenféle
kontroll nélkül. Itt a Fidesz frakció ezen viháncol, jókat nevetgélt, hiszen az ő emberük és
az ő embereik vannak az Újpesti Torna Egylet étén. Azt gondolja, hogy ez szégyenteljes
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és a Magyar Kormány is igazéntehetett volna lépéseket annak érdekében, hogy az Újpesti
Torna Egylet megújuljon. Azt gondolja, hogy őze Istvánnak nem Úipest, hanem a
Ferencváros Díszpolgárának kellett volna lennie annak idején. Soha még egy ilyen
klubvezetője nem |esz azUjpesti Torna Egyletnek, akinek a Ferencváros ennyit köszönhet.
Szégyentelj es ez, hogy Ö holnap újra lesz választva egyedüli jelöltként, sunyi módon,
titokban, karácsony előtt' a saját haverjaival körbe véve. Szerinte ez botrányos és újabb 3
év kínszenvedés következik az Újpesti Torna Egylet élén. Igaz, van gyerektábor meg
vannak ilyenmindenféle önkormányzati támogatások, amikffi.igazáből eredményeketnem
várnak el itt ebben aházban. Amikor ők kiejtenek a szájukon valamennyi pénzt, azt mindig
szó nélkül megkapják, cserébe eredményt nem várnak tőlük' Semmiféle paradigmaváltást
nem volt itt a városházán, mikot ez az ellenzéki együttműködés átvette a város vezetését.
Majdhogynem ugyanannyi pénzből gazdálkodnak és ugyanúgy semmiféle eredmény
kényszer nincsen számukra. Csapatsportágban ez az egyesület évek, sőt majdhogynem
évtizedek óta nem tudott felmutatni semmit. A vízilabda csapatot elüldözték, a futball
csapatunkat folyamatosan vegzálják, azzal fenyegetik őket, hogy ne játsszanak az újpesti
sportcsarnokban, röplabdacsapat gyakorlatilag nincsen, felnőtt országos bajnokságban
természetesen. A másik szégyen az,hogy az UVSE-I nemcsak oze István, hanem az e|őtte
ülő Fidesz-frakció sem tekinti újpestinek. Ezen kellett volna változtatn| Az újpesti
futballklubbal kapcsolatos viszonyról pedig nem is beszélve, meg az utanpótlás
akadémiáról nem beszélve, ami köztudott ebben a városban. öre István rendkívül
kártékony vezetője ennek a sportegyesületnek, nem is tudja, hogy van-e még egy ilyen
sportvezető Magyarországon, aki ennyi kínszenvedést okozott volna saját csapatának.
Mindenfele reményük szerte szá||t ezzel a mai hírrel, hogy ők holnap ezt a közgytílést
titokban levezényli és kénytelenek még 3 évig elviselni oze Istvánt és barátait az Újpesti
Toma Egylet élen. Azt gondolja, hogy ez megengedhetetlen és nagyon bízik benne, hogy
amiatt, hogy az Önkormányzatot nem hívták meg erre a közgytilésre' ez a közgyíilés
érvénytelen lesz. Annyit tud ígémi, hogy a felügyeletet biztosító ügyészséghez fog majd
ebben az esetben fordulni. Nem demokratikus ennek az egyesületnek az a|apszabá|ya, a
mellékelt ábra ezt kiválóan bizonyitja, és azt gondolja, nem szabadott volna, hogy ez
megtörténjen, pláne, így és ráadásul Újpest Polgármestere mindezt tétlenül végignézi és
nem is érdekli őt egyáltalán Holnap napirend előtti felszólalást majd ez ügyben megenged
magamnak.

Javaslat Budapest Főváros Iv. kerület Újpest Önkormányzata 2023. évi
Közbeszerzési tervének 5. számú módosítására
Előterj esztő : dr. Trippon Norbert alpo l gármester

Déri Tibor
Az előterjesztő nem kíván szóbeli kiegészítést tenni, észrevétel nem lévén szavazásrateszi fel
a határ o zati j avas l atot.

Budapest Főváros IV. kerület Úipest Önkormánvzata Képviselő_testületének
252I2023.(XII.18.) határozata a Budapest Főváros IV. kerület Úipest Önkormánvzatának

tervének
Budapest Főváros tV. kerület jpest Képviselő-testtilete úgy dönt, hogy

l. az előterjesztés 1. mellékletét képező Budapest Főváros IV. kerület Újpest
onkormán yzatának 2023, évi módo sított Közbeszerzési tervét elfo gadj a.

2. felkéri a polgármestert, hogy - a felelős akkreditált közbeszerzési szaktanácsadó útján -
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gondoskodjon nyilvrínossá tételéről, valamint a módosított Közbeszerzési terv EKR-ben
történő megj elenéséről.

Felelős: polgármester, a felelős akkreditált közbeszeruési szaktanácsadó útján
Határidő:

1. pont esetében: azonnal
2. pont esetében: 3 munkanapon belül

(l7 igen,l nem, 1 tartózkodással, elfogadva)

Déri Tibor
A napirendi pontok végére értek, ahogy említette hamarosan találkoznak a rendkívüli testiileti
ülésen, holnap este 20 órakor, és a rendkívüli bizottsági ülésre I,9 &a 30 perckor kerül sor.
Akivel miír nem találkozna annak Boldog Karácsonyt és Boldog Uj Evet kíván.

Az elnök az ülést 19,35 órakotbezárta.

dr.

K.m.f.

j
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